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Velenje, 30. oktobra – Prejšnjo sredo 
zvečer, na predvečer dveh državnih pra-
znikov – dneva reformacije in dneva spo-
mina na mrtve, je Mestna občina Velenje 
zaznamovala oba. Ob 18. uri so na Tito-
vem trgu začeli osrednjo slovesnost ob 
dnevu spomina na mrtve, z njo so zao-
krožili niz komemoracij pri spomenikih 
NOB, ki so se v dneh pred praznikom, 

ko se spomnimo tudi vseh žrtev vojn, 
vrstili po vsej dolini. Prav je, da tradicija 
ostaja, saj tega dela zgodovine naroda 
ne smemo pozabiti, je poudaril tudi slav-
nostni govornik, predsednik Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Velenje Zdenko Hriberšek.
Prav pa je tudi, da se vsako leto ob dnevu 
reformacije zavemo, kako pomembno 

je bilo protestantsko gibanje za Sloven-
ce, predvsem za naš jezik. Brez Primoža 
Trubarja slovenskih knjig morda danes 
sploh ne bi bilo več. To je le ena od misli 
velenjskega župana Bojana Kontiča ob 
tem prazniku. Več o obeh dogodkih na 
tretji strani.
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V petek (6/150C) bo delno 
oblačno, v soboto (10/160C)  

in nedeljo (6/90C)  
pa oblačno in deževno.
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Kdo se boji 
trojke?
Bojana Špegel

Še danes se nasmejim, bolj kislo seveda, ko se spomnim oddaje na 
nacionalni televiziji, v kateri so naše sedanje državne poslance spraše-
vali, če vedo, kdo sestavlja t. i. evropsko trojko. Da, vsi so vedeli zanjo, 
kot zanjo vemo tudi vsi mi, saj nam nenehno »grozijo« z njenim priho-
dom v deželo na sončni strani Alp. A le redki od vprašanih poslancev 

so vedeli, da jo sestavljajo Evropska komisija, Mednarodni 
denarni sklad in Evropska centralna banka. Od ljudi, ki 
odločajo o naši usodi, sem seveda pričakovala več, saj so ne 
nazadnje odlično plačani za delo, ki ga opravljajo »v imenu 
ljudstva«. Takih dobro plačanih del pa je žal v Sloveniji vse 
manj.

V teh dneh se vam kaj lahko zgodi, da vas bodo v kakšni 
telefonski anketi vprašali, ali vas je kaj strah prihoda troj-
ke. Ob stresnih testih, ki jih prestajajo naše banke, je spet 
pogosteje slišati, da brez nje ne bomo prišli z dna, kamor je 
država, nekoč vzor vsem na Balkanu, zašla iz več razlogov. 

Kaj boste odgovorili? Prve analize takšnih anket le potrjujejo, da je 
slovenska javnost vse bolj pesimistična. Ker ne verjame več, da bomo 
zmogli sami, se prihoda trojke prav nič ne boji. Kako tudi ne bi bila 
pesimistična? Poznate v zadnjem času kakšno poslovno dobro zgodbo, 
ki vas je navdala z upanjem, da bo vaš otrok vendarle dobil službo, da 
bodo tisti, ki so jo izgubili v srednjih letih, še kdaj imeli? Ni jih veliko, 
tudi v našem okolju ne. So pa napovedi in različni scenariji, ki jih 
kujejo predvsem v Ljubljani, največkrat za prihodnost doline še slabši. 

Prihodnje leto so volitve in nekateri naši politiki se nanje že intenzivno 
pripravljajo. Zavedajo se, da tokrat ne bodo imeli lahkega dela. Samo 
obljub site in vsega naveličane Slovence in Slovenke bo najbrž težko 
sploh spraviti na volišča. Pasivnost pa je huda reč. Prinaša nepredvi-
dljive in pogosto strah zbujajoče rezultate. Toda to, da je marsikomu 
»dol padlo«, da bi tudi sam glasno povedal, da je v tej državi veliko 
stvari močno narobe, kažejo že udeležbe na tokratnih vseslovenskih 
vstajah po državi. V Velenju, petem največjem mestu v državi, je niti 
nismo imeli. Tam, kjer so jo, pa udeležba ni bila prav velika. Ker tudi 
»hasek« od tistih prvih, bolj množičnih, ni bil prav velik, kajne?

Pa osebno celo mislim, da ni tako in da nam je takratni revolt vsaj 
delno nastavil zrcalo. Pomagal je pokazati, da naši baroni hodijo bolj 
ali manj goli med nami in da je družba tudi v celoti bolj pokvarjena, 
kot si umišljamo. Da marsikdo med nami, ki s prstom kaže na druge, 
sam zgolj ni imel » prave priložnosti«, sicer bi hitro zavihal rokave in 
sodeloval pri gostiji, ki je izničila trud prejšnje generacije.

Trenutno ni lahko biti navaden smrtnik in državljan te naše podalpske 
deželice. A povem vam, ni lahko biti tudi politik v teh časih. Pa ne, da 
se mi smilijo. Samo jaz (in verjetno večina med nami) se ne bojim več 
»velike« evropske trojke, četudi bi ta postavila stroge ukrepe, da nas 
usmeri iz krize. Ni mi sicer vseeno. Vendar vse bolj dvomim, da bomo, 
skoraj vedno sprti in razdeljeni Slovenci sami zmogli potegniti voz, 
obremenjen s tajkunskimi zgodbami, korupcijo, podkupninami in še 
s čim, kar je danes realnost, iz tega močvirja. Očitno bi bilo bolje, če 
bi tudi tokrat v stilu hlapcev, kar znamo biti, to namesto nas naredil 
»gospodar«. Ker imamo skoraj vsi že čisto dovolj negotove prihodnosti. 
Ker si želimo predvsem urejen sistem in dostojno plačilo za opravljeno 
delo. Zase in za naše najdražje. Tudi s trojko, če drugače ne gre.
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Podelili bodo najvišje 
gasilske čine

Velenje, 7. novembra – Drevi ob 18. uri bodo v velenjskem domu kultu-
re slavnostno podelili listine o napredovanju v višji čin gasilcem, ki so lani 
uspešno opravili zahtevno izobraževanje. Prireditev pripravlja Gasilska zve-
za Slovenije v sodelovanju z Gasilsko zvezo Šaleške doline, udeležilo pa se 
je bo vsaj 250 prejemnikov listin z nazivom visoki ali višji gasilski častnik 
z vseh koncev države. Med gosti bodo tudi najvišji predstavniki Gasilske 
zveze Slovenije in GZ Šaleške doline. V kulturnem programu bodo sodelo-
vali: moški pevski zbor Lokovica in skupina Rhythm factory Glasbene šole 
Frana Koruna Koželjskega Velenje.
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Ker ne 
smemo 
pozabiti!

Medtem ko je minuli teden 
Triglav šokiral Maribor in 
slavil v Ljudskem vrtu, je 
tudi Rudar pridno nabiral 
točke. Nogometaši Rudarja 
so tokrat suvereno odpravi-
li Zavrč (3 : 0). Mrežo ekipe 
gostov je po dobre pol ure 
igre načel Leon Črnčič, delo 
pa sta v zaključku tekme 
dokončala Denis Klinar in 
Rajko Rotman. Rudar je tre-
nutno tretji na lestvici in si 
bo gotovo zelo prizadeval, da 
vsaj na tem mestu ostane še 
po tekmi ta teden. Tokrat bo 
njegov nasprotnik Krka, sre-
čanje na stadionu ob jezeru 
pa se bo začelo v soboto ob 
17. uri. Glede na dosedanje 
dobre igre igralci pričakujejo, 
da jih bo s tribun podprlo kar 
največ navijačev.

n

Rudar spet 
blizu vrha

Šmartno 
ob Paki 
praznuje
Občina Šmartno ob Paki 
praznuje 11. novembra. 
Osrednja prireditev bo 
na sam praznični dan, ko 
bodo na slavnostni seji 
tamkajšnjega občinske-
ga sveta podelili prizna-
nja zaslužnim občanom. 
Osrednji družabni dogo-
dek pa bo to soboto v Mar-
tinovi vasi. 
Več na strani 5. 
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NAŠ ČAS izdaja: časopisna-založniška in  
 RTV družba, d. o. o. Velenje. 

Izhaja ob četrtkih. Cena posameznega izvoda je 1,80 € (9,5 % DDV 0,15 €,  
cena izvoda brez DDV 1,65 €). Pri plačilu letne naročnine 16 %, polletne 12 %, 
četrtletne 8 % in mesečne 6 % popusta. 

Uredništvo: Boris Zakošek (direktor in v. d. odgovorni urednik), Milena Krstič 
Planinc (pomočnica urednika), Tatjana Podgoršek, Bojana Špegel (novinarji), Mira 
Zakošek (urednica radia), Janja Košuta Špegel (tehnična urednica), Tomaž Geršak 
(oblikovalec). Marketing: Nina Jug (vodja marketinga), Jure Beričnik, Bernarda 
Matko.

Sedež uredništva in uprave: 3320 Velenje, Kidričeva 2a, p. p. 202,  
telefon (03) 898 17 50, telefax (03) 897 46 43.
TRR - Nova LB, Velenje: 02426 -0020133854
E -mai l:  press@ nascas.si
Oblikovanje in graf. priprava: Naš čas, d. o. o.

Tisk: Tiskarna SET, d. d.
Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo!
Po zakonu o DDV je “Naš čas” uvrščen med proizvode informativnega značaja za katere se 
plačuje davek po 9,5% znižani stopnji. Letno izide 52 številk.

Nepremičnine se še »premikajo« - »Petični« 
obrtniki, kmetje … - Od Teš k NEK in CC 
- Naš minister na udaru - Karađorđević v 
Rogaški, Nobel v Celju 

Stranka Karla Erjavca je popustila, sam Erjavec ne. A ko so popustili 
desovci in upokojenci, so se pojavili »petični« obrtniki, kmetje, eselesovci 
in nekateri »civilisti«; petičneži jih nekateri seveda le zlobno imenujejo 
zato, ker so sestavili peticijo proti nameravanemu davku na nepremični-
ne. V tednu dni naj bi zbrali deset tisoč podpisov in tako povzročili vladi 
nove muke. Kot da jih nima že dovolj! A vlada vztrajno ponavlja, da brez 
davka na nepremičnine ni proračuna. Država brez proračuna pa je seve-
da obglavljena.

V naši deželici pa se je pozornost okoljevarstvenikov vsaj za čas od Teša 
preusmerila proti NEK, krški nuklearki. Tam se še vedno ubadajo s 
popravilom poškodovanih elementov, nekateri, ki so prepričani, da take 
okvare za okolje niso brez posledic, terjajo že kar zaprtje meddržavne 
elektrarne. Tudi v tem primeru jih predstavniki elektrarne in strokovnja-
ki ne prepričajo, da ne gre za nikakršno resno zadevo in da vpliva na 
okolje nikakor ni bilo. Kako je z vplivom na okolje, so se v petek spraše-
vali tudi ob nesreči v celjski Cinkarni. Tudi ta je okoljevarstvenikom velik 
trn v peti. Tu žal ni prišlo le do okvare, trije delavci so bili pri tem tudi 
poškodovani. In tudi v tem primeru so predstavniki družbe takoj pojasni-
li, da dogodek nikakor ni imel posledic na okolje.

Na posebne vrste »nevarnosti« opozarjajo še v zvezi eno celjsko druž-
bo. Ta naj bi »onesnažila« edinega ministra iz našega ožjega okolja, 
celjskega gospodarskega ministra Stanka Stepišnika. »Njegova« Emo 
orodjarna, znano celjsko podjetje, ki se ponaša s kakovostnimi izdelki za 
evropsko avtomobilsko industrijo, je namreč dobila nepovratna državna 

sredstva, sredstva, ki jih razpisuje njegovo ministrstvo. Že res, da je druž-
ba vlogo oddala, ko Stepišnik še ni bil minister, in da se je kasneje (druž-
bo zdaj vodi njegova hčerka) izločil iz postopkov odločanja, a mnogim se 
tako dejanje ne zdi primerno. Zato nekateri napovedujejo interpelacijo 
proti »našemu« ministru, drugi ga že kar pozivajo k odstopu. Predsednica 
vlade, s katero sta v isti stranki, ima vsekakor težavo več.

V Rogaški Slatini, kjer sicer pričakujejo, da bodo Rusi pri njih še več vla-
gali v turizem, saj je v načrtu tudi gradnja novega prestižnega hotela, so 
imeli pred dnevi visok srbski obisk. Na posebni beograjski kraljevi večer, 
ki ga je pripravil znani Slatinčan Nani Poljanec (med mnogimi znan tudi 
kot Don Carleone v televizijskem showu) , je namreč prišel tudi princ Vla-
dimir Karađorđević s soprogo. Ta visoki par je med obiskom v Rogaški 
Slatini prebival prav v sobi, kjer je pred precej leti spal prestolonaslednik 
Aleksander. Posebne vrste dogodek, ob katerem so se spomnili svetovno 
znanega moža, so imeli tudi v Celju. Na Kvartirni hiši so namreč odkrili 
kip Alfreda Nobela. S tem so se spomnili 180-letnice rojstva tega švedske-
ga kemika, ki je bil povezan tudi s Celjem. Nobel je namreč prijateljeval s 
prvim ravnateljem celjske cinkarne (letos mineva 140-letnica ustanovitve 
te družbe), v sedanji Kvartirni hiši pa je stanovala tudi njegova velika 
ljubezen Sofija Hess, hči znanega celjskega trgovca. Različnih povezav je 
še več. Tako je kip Nobela na pročelju Kvartirne hiše, kjer domuje celjsko 
Turistično društvo, odkril celjski župan Bojan Šrot, postavitev cinkarne pa 
je z zagotovitvijo ustreznega zemljišča zagotovil Josef Neckermann, tedanji 
celjski župan in ustanovitelj predhodnika TD Celje.

Ob tem bogatem mednarodnem »sodelovanju« živečih in nekdanjih ljudi 
z našega in tujega območja mnogi opozarjajo še na vse pogostejše 'tuje' 
poimenovanje naših cest - samajama. To seveda ni nikakršna novost 
pri poimenovanju slovenskih prometnic, kar je le dokaz, kako dolgo so 
naše ceste že v katastrofalnem stanju. Novo je le to, da jih zdaj, če bi se 
po kakšnem čudežu le našel denar za novogradnje in obnove, ne bi imel 
kdo graditi. Razen tujcev seveda.

n k

Temni oblaki nad našim ministrom

Stekla letošnja Šola za starše
Velenje, 4. novembra - V ponedeljek se je v vili Mojca začela leto-

šnja Šola za starše, ki poteka pod geslom »Otroci so naše največje 
bogastvo«. Medobčinska zveza prijateljev mladine Velenje bo v nasle-
dnjih mesecih pripravila še šest predavanj, ki bodo v pomoč staršem 
otrok in mladostnikov pri vzgoji. Prvo predavanje je nosilo naslov 
Ko te strese stres, predavala pa je magistra psihologije Brigita Kričaj 
Korelc. Šola za starše bo potekala vsak prvi ponedeljek v tekočem 
mesecu, vedno ob 17. uri, v njej pa bodo letos s priznanimi strokov-
njaki iz vse Slovenije spregovorili tudi o zasvojenosti z internetom, 
postavljanju mej mladostnikom, odgovornosti, ki jo morajo prevzeti 
pri svojih dejanjih, in še marsičem, kar bo zagotovo v pomoč druži-
nam pri vzgoji. Šola za starše je za udeležence brezplačna. 
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Varno na kolesu
Osnovna šola bratov Letonja iz Šmartnega ob Paki je ena od 9 

šol v Savinjski regiji, ki se je odločila za sodelovanje v vseslovenski 
pobudi družbe Butan plin Varno na kolesu. Sicer pa v tej akciji v 
tem šolskem letu sodeluje več kot 2.000 petošolcev iz 91 slovenskih 
osnovnih šol, ki jih čaka posebna preizkušnja – kolesarski izpit, s 
katerim bodo dokazali, da so kot najmlajši udeleženci v prometu 
varni in odgovorni. 

Družba Butan plin je lani skupaj s številnimi podporniki (pristoj-
nim ministrstvom, Direkcijo RS za ceste, Policijo, Kolesarsko zve-
zo Slovenije in številnimi kolesarskimi društvi) že organizirala vse-
slovensko akcijo Varno na kolesu. Letos jo je še razširila. Petošolci 
bodo tako zabavno, a poučno proučevali prometne predpise, razi-
skovali nevarne odseke v domačem kraju ter se poučili, kako se v 
prometu izogniti nevarnim situacijam. Svoja opažanja bodo skupaj 
z mentorji lahko predstavili še na okrogli mizi v domačem kraju. 

n tp

Občina še brez dolgov 
Luče – Zaradi neskladja med načrtovanimi in dejanskimi prihodki 

ter odhodki so na nedavni zadnji seji svetniki Občine Luče obravna-
vali rebalans letošnjega proračuna. Do največjega razkoraka med pri-
hodki je v 2,68 milijona evrov težkem proračunu prišlo zaradi preje-
tega državnega denarja. Za projekt Prek pet mostov letos je lokalna 
skupnost dodatno pridobila 77 tisoč evrov, poleg tega pa v proraču-
nu niso predvideli tudi 99 tisoč evrov, ki so jih pridobili iz postavke 
škode lanskih poplav. 

Ker iz objektivnih razlogov nekaterih načrtovanih odhodkov ne bo-
do izvedli, načrtujejo druga vlaganja. Med večjimi so nakup službene-
ga avtomobila, izvajanje intervencijskih ukrepov po lanskih poplavah 
ter stroški za zimsko vzdrževanje cest. Med drugim so z rebalansom 
predvideli tudi 6 tisoč evrov za dokapitalizacijo Golt. 

Kljub omenjenim večjim »ukrepom« v občini še vedno ne predvi-
devajo zadolževanja.
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Spremenili pravilnik o dodelitvi 
službenih stanovanj

Alenka Rednjak, vodja Urada za razvoj in investicije Mestne obči-
ne Velenje, je svetnikom predstavila dopolnitve Pravilnika o odda-
ji službenih stanovanj Mestne občine Velenje v najem. Pravilnik so 
spremenili zato, ker je evidentiranih več potreb po strokovnih kadrih, 
še posebej v zdravstvu, ki jih za zaposlitev v mestni občini Velenje 
ni mogoče pridobiti brez dodelitve službenega stanovanja v najem. 
Kandidati v obstoječem pravilniku ne izpolnjujejo pogoja o sloven-
skem državljanstvu, zato so v predlog spremembe pravilnika uvrstili 
pogoj »stalno prebivanje v Republiki Sloveniji«. Članice in člani sve-
ta so predlog pravilnika sprejeli. 
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Velenje pod Davčni urad 
Celje

Milena Krstič – Planinc

Velenje – Ne argumenti, ne vprašanja in ne pi-
sanje pisem niso pomagali. Davčni urad Velenje 
se bo 1. januarja prihodnje leto združil z davčni-
ma uradoma Celje in Hrastnik in se preimenoval 
v Davčni urad Celje, kjer bo tudi sedež trenutne-
ga davčnega urada Velenje in njegovih pisarn, 
torej tudi davčne pisarne Mozirje.

Tisto, kar bo Velenju še ostalo, bo stvar no-
tranje organizacije davčnega urada Celje, vse 
podrobnosti v zvezi s tem pa menda še niso do-
ločene, tako kot naj ne bi bile dorečene tudi po-
drobnosti o tem, koliko zaposlenih s sedanjega 
Davčnega urada Velenje se bo vozilo v službo v 
Celje. Iz službe za odnose z javnostjo Davčne 

uprave Republike Slovenije so na naša vpraša-
nja v zvezi s tem odgovorili le, da bo večina za-
poslenih ostala na lokaciji trenutnega Davčnega 
urada Velenje.

Ponovili so tudi, da se za davčne zavezance, ki 
prebivajo na območju Velenja, ne bo nič spreme-
nilo in da bodo prihodnjo organizacijo davčnih 
uradov sooblikovali uradi sami. »Z intenzivnim 
sodelovanjem vseh obstoječih direktorjev davč-
nih uradov in predstavnikov vodstva posameznih 

uradov bo zagotovljeno, da bodo kar se da upo-
števane posebnosti obstoječih davčnih uradov, 
če te obstajajo. V kar največji meri bodo upo-
števane tudi želje zaposlenih, v katerih podro-
čjih delovanja DURS-a bodo v bodoče delali,« 
še odgovarjajo.

Odpuščanj zaposlenih zaradi reorganizacije naj 
ne bi bilo, v načrtu pa naj ne bi bilo tudi nobene 
»sprostitve« prostorov sedanjega Davčnega ura-
da Velenje. V DURS-u zagotavljajo, da je skrb 
zaposlenih glede presežkov odveč. »Notranje 
organizacijske enote se združujejo in se bodo še 
združevale zaradi boljšega in učinkovitejšega de-
lovanja. Glavnina zaposlenih bo delo še naprej 
opravljala na lokacijah sedanjih davčnih uradov, 
lahko pa bo prišlo do spremembe kraja opravlja-
nja dela v primerih, ko bo to predstavljalo boljše 
opravljanje dela ali nižje stroške.«
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Na davčnem naj bi zamenjali le tablo

Tudi sodišča se bodo 
morala racionalizirati – 
Kako skrajšati čas reševanja 
prekrškovnih zadev in 
povečati število rešenih?

Milena Krstič – Planinc

Velenje, Celje – Tudi sodstvo mora, tako kot 
ostali v državi, poslovni proces prilagoditi stanju 
v gospodarstvu. Ali to pomeni, da bodo na Okraj-
nem sodišču Velenje ostali brez prekrškovnih or-
ganov, in to že 1. januarja prihodnje leto, kot se 
govori, in da bodo »domači« kršitelji morali na 
zagovor po novem v Celje? 

»Povem lahko le, da z namenom racionalne 

izrabe proračunskih sredstev izvajamo analize 
stanja reševanja zadev na celotnem okrožju. Gle-
de na rezultate, višino dodeljenih proračunskih 
sredstev in spremembe zakonodaje v prihodno-
sti, bomo po potrebi sprejeli ustrezne ukrepe. Te-
ga, kakšni bodo, pa še ne vemo,« je na vprašanje, 
ali bodo Velenjčani k sodnikom za prekrške po 
novem hodili v Celje, odgovorila predsednica 
Okrajnega sodišča Velenje Vlasta Lajlar.

Z istim vprašanjem smo se obrnili na predse-
dnika Okrožnega sodišča Celje Mirana Jazbin-
ška. Tudi ta ni bil nič bolj določen. »V vsakem 
primeru bo organizacijska oblika reševanja pre-
krškovnih zadev na območju sodnega okrožja 
Okrožnega sodišča v Celju prilagojena kadro-
vskim, finančnim in zakonskim podlagam,« pravi 
in doda, da se v teh okvirjih tudi iščejo optimalne 
rešitve, ki bodo skrajševale čas reševanja prekr-
škovnih zadev in povečale število rešenih zadev.

Na Okrajnem sodišču Velenje delata na pre-
krškovnih zadevah dve sodnici, od tega ena so-
dnica tudi na kazenskih zadevah, ter pet javnih 
uslužbenk. Lani je sodišče prejelo v delo 2.133 
prekrškovnih zadev, od tega 1.036 pomembnej-
ših ter 1.097 drugih. Med tiste, ki  sodijo med 
pomembnejše, uvrščajo denimo postopek na 
podlagi vloženega obdolžilnega predloga zoper 
obdolženca z opravo zaslišanja, izvedbo doka-
zov ... ter izdajo sklepov o prenehanju veljavno-
sti vozniškega dovoljenja tistemu, ki je v eviden-
ci kazenskih točk v cestnem prometu dosegel 
ali presegel predpisano število kazenskih točk, 
kar ima za sankcijo prenehanje veljavnosti voz-
niškega dovoljenja.

Skupaj pa so imeli v lanskem letu v delu 3.108 
zadev, rešili so jih 2.534 (1.481 pomembnejših 
in 1.053 drugih).

n

Bo treba tudi k sodniku za prekrške v Celje?

Odprava izgube ali odstop
Slovenj Gradec – Delo v Splošni bolnišnici Slovenj Gradec tudi po 1. no-

vembru poteka tako kot doslej. Tako pa bo le do marca 2014. Zdravniki, ki 
niso soglašali z varčevalnimi ukrepi v bolnišnici, so po pogovorih namreč 
privolili v znižano plačilo za dežurstvo oziroma za delo preko polnega de-
lovnega časa za pol leta. Če do takrat direktor Janez Lavre ne bo odpravil 
izgube, bodo zahtevali njegov odstop. 

Poročali smo že, da z napovedanimi varčevalnimi ukrepi v bolnišnici ni-
so soglašali vsi zaposleni zdravniki. Zato je konec septembra najprej 23, 
nato pa 22 zdravnikov od 74, ki dežurajo, umaknilo soglasja za dežuranje 
s 1. novembrom. Predlaganim varčevalnim ukrepom so nasprotovali pred-
vsem zdravniki z oddelkov za ginekologijo, travmatologijo ter za splošno 
in abdominalno kirurgijo. Tik pred 1. novembrom so pristali na varčeval-
ni predlog za pol leta. Po ocenah naj bi z ukrepi v bolnišnici prihranili s 
stroški dela pri zdravnikih 325 tisoč evrov, pri diplomiranih medicinskih 
sestrah pa še za 100 tisoč evrov na leto. 

n tp
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Letošnji dobitniki občinskih priznanj in 
nagrad

Šmartno ob Paki – Osrednja slovesnost ob letošnjem prazniku Občine Šmartno ob 
Paki bo na sam praznični dan, v ponedeljek, 11. novembra, ob 18. uri v dvorani tamkaj-
šnjega kulturnega doma. Na njej bodo občanom, ki izstopajo iz sivine povprečja, pode-
lili občinska priznanja in nagrade.

Letošnji dobitniki bodo: naziv častni občan (posmrtno) bodo podelili prvemu županu 
samostojne občine Ivanu Rakunu. Prejel ga bo za življenjsko delo in izjemen prispevek 
k napredku tukajšnjega okolja na vseh področjih delovanja ter za prispevek številnim 
izjemnim dosežkom, ki imajo trajen pomen za razvoj, ugled in promocijo občine; grb 
občine bo prejel Milan Rogel za dolgoletno aktivno delo in večletno predsednikovanje 
odboru invalidov ter za prizadevno delo v moškem pevskem zboru Franca Klančnika 
Šmartno ob Paki; dobitniki plakete Občine bodo Karolina Podvratnik (prejela pa jo bo 
za dolgoletno delo v kulturi in njen dragocen prispevek pri delovanju in razvoju ljubi-
teljske dejavnosti v lokalni skupnosti) ter skupina Vesele babice z Zdravkom za večletno 
uspešno delo na glasbenem področju in pri ohranjanju ljudske glasbe. 

Priznanja župana bodo prejeli: Fanika Krbavac (za dolgoletno prizadevno delo na 
humanitarnem področju), Franc Kumar (za uspešno vodenje gasilskega društva in so-
delovanje v humanitarnih aktivnostih), Konjerejsko društvo Šmartno ob Paki (za 15 
let uspešne dejavnosti). Prvič bodo podelili priznanja župana mladim. Dobitniki tega 
bodo trije, in sicer Iztok Vrenčur (za izjemne dosežke v literarnem ustvarjanju), Vero-
nika Slemenšek ter Eva Hrovat (obe za izjemen šolski uspeh).  

n tp

Nova merila za delitev sredstev za 
kulturo in šport

Vodja urada za družbene dejavnosti Mestne občine Velenje Drago Martinšek je sve-
tnikom predstavil predlog sprememb o izvedbi javnega razpisa za izbiro kulturnih pro-
gramov in kulturnih projektov, ki se sofinancirajo iz proračuna Mestne občine Velenje, 
in predlog sprememb o sofinanciranju izvajanja letnega programa športa v Mestni ob-
čini Velenje. Oba predloga pravilnika so članice in člani sveta sprejeli.

V pravilnik so vnesli dodatna merila za ocenjevanje nadpovprečno kvalitetnih ak-
tivnosti društev ter merila za izbor zveze kulturnih društev, ki jo bo sofinancirala Me-
stna občina Velenje. Pokazalo se je namreč, da sedanja merila izključujejo oziroma 
onemogočajo ocenjevanje in nagrajevanje društev za njihove nadpovprečne dosežke 
oziroma aktivnosti. 

Po obstoječih merilih so bila kulturna društva za določene dosežke in aktivnosti pre-
malo nagrajena, zato so poleg splošnih in posebnih meril uvedli še dodatna merila, na 
osnovi katerih bodo lahko društva za dodatne aktivnosti prejela višje število točk in po-
sledično več sredstev. Med dodatna merila so med drugim vključili vrhunske dosežke; 
izdelavo oziroma posodabljanje spletnih strani, projekte posvečene okroglim obletni-
cam delovanja društev, ter dodatek za število aktivnih članov, saj so z višjim številom 
članov povezani tudi višji stroški delovanja društva. 

Za področje športa pa so pravilnik dopolnili tako, da bo omogočena še preglednejša 
razdelitev sredstev.

n mz

Za prevoze več kot pol milijona
Mestna občina Velenje je koncesijo za brezplačni javni prevoz in prevoze šolarjev lani 

za osem let podelila Izletniku Celje, ta pa jih izvaja skupaj z APS Velenje. Letno name-
nijo za te prevoze 544.800 evrov. Storitev brezplačnega mestnega potniškega prome-
ta Lokalc izvajajo na petih progah (rdeča, rumena, modra, zelena in oranžna). Od 1. 
septembra 2012 do 31. avgusta 2013 se je z Lokalcem na vseh progah peljalo 382.098 
potnikov. V letošnjem letu so razvili tudi aplikacijo, ki uporabnikom pametnih telefo-
nov z operacijskim sistemom Android zagotavljala ažurne informacije o časih prihodov 
avtobusov brezplačnega mestnega potniškega prometa Lokalc na avtobusna postajališča. 
Razlogi za uvedbo Lokalca so bili predvsem prometna razbremenitev mestnega jedra, 
reševanje težav v mirujočem prometu, manjša onesnaženost zraka v mestu in zagota-
vljanje enakopravnih pogojev za mobilnost začasno ali stalno telesno in senzorno ovi-
ranim osebam, varnejše gibanje pešcev in kolesarjev v mestnem jedru ter zagotavljanje 
učinkovitega, zanesljivega, varnega in brezplačnega prevoza potnikov.

n mz

Sporočilo letošnje osrednje 
slovesnosti pred dnevom mrtvih 
pri spomeniku Onemele puške je 
bilo jasno – Zgodovina nam je ne 
le v spomin, ampak tudi opomin

Velenje, 30. oktobra – Prejšnjo sredo zvečer je MO 
Velenje na Titovem trgu skupaj z borčevskimi organiza-
cijami pripravila osrednjo slovesnost ob dnevu spomi-
na na mrtve, s tem pa zaokrožila niz komemoracij pri 
spomenikih NOB, ki so se v dneh pred praznikom, ko 
se spomnimo tudi vseh žrtev vojn, vrstili po vsej dolini. 

Govornik na slovesnosti je bil predsednik Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Velenje Zden-
ko Hriberšek. Poudaril je, da pri osrednjem spomeniku 
Onemele puške vsako leto obudijo spomine na vse žrtve 
druge svetovne vojne in vojne za Slovenijo, na dogodke, 
ki se nikoli ne bi smeli ponoviti. »Spomin je namenjen 
vsem 686 padlim borcem, katerih imena so zapisana na 
tem spominskem obeležju. To so bili ljudje iz naše ob-

čine, bližnje okolice. Poznamo in spoznavamo njihove 
zgodbe in usode in skušamo razumeti, zakaj je tako. Da-
nes ob 22. obletnici samostojne Slovenije smo marsikdaj 
pozabili tiste dni, ko smo polagali ustanovitveni kamen 
naše lastne države. Ne smemo pa pozabiti, da smo to 
priložnost dobili večkrat v zgodovini … Zato je prav, 
da se danes poklonimo spominu na vse padle junake.«

Ob partizanskih pesmih Moškega pevskega zbora Ka-
juh in recitacijah članice Gledališča Velenje Petre Hri-
bernik so župan Mestne občine Velenje in predsednik 
Združenja borcev za vrednote NOB Velenje Bojan Kon-
tič, predsednik Območnega združenja veteranov vojne 
za Slovenijo Velenje Zdenko Hriberšek in predsednik 
velenjskega odbora Policijsko veteranskega društva Se-
ver Dejan Potočnik položili venec k osrednjemu spome-
niku žrtvam fašističnega nasilja v Šaleški dolini, Mladi 
forum SD pa tudi k Titovemu spomeniku. 

n bš

Po pozdravu praporščakov so Bojan Kontič, 
Zdenko Hriberšek in Dejan Potočnik pri 

spomeniku Onemele puške položili venec, 
številni prisotni pa so se žrtvam vojne 

poklonili z minuto molka.

Poklonili so se padlim 
braniteljem

Šoštanj - Ob Dnevu spomina na mrtve 1. novembra, 
so se člani Območnega združenja veteranov vojne za 
Slovenijo Šoštanj (OZVVS Šoštanj) s polaganjem ven-
ca in sveč pri spomeniku »Braniteljem slovenske samo-
stojnosti« v Kajuhovem parku v Šoštanju, spomnili vseh 
žrtev osamosvojitvene vojne iz leta 1991. V delegaciji 
so venec in sveče položili predsednik Leon Stropnik, 
člana predsedstva OZVVS Šoštanj Ivan Juvan in Zden-
ko Zajc, skupaj z njimi pa so se poklonili še ostali člani 
predsedstva. Poklon je bil simbolni poklon v spomin 
vsem, ki so v osamosvojitveni vojni za Slovenijo leta 
1991 prelili kri za slovensko domovino in opomin ge-
neracijam, ki prihajajo za nami, da se kaj takega nikoli 
več ne bi ponovilo. V nadaljevanju dneva so obiskali tu-
di grob, žal prezgodaj umrlega poveljnika 89. Območ-
nega štaba TO Velenje Jožeta Ervina Prislana in se mu 
poklonili s častnim pozdravom, položitvijo cvetja in 
prižiganjem sveč.

n OZVVS Šoštanj

Velenje, 30. oktobra - Mestna občina Ve-
lenje je tudi letos počastila dan reformacije, 
tokrat v knjigarni Kulturnica in ne v velenj-
ski Knjižnici, kjer je bila doslej, saj v dolini 
velja za svetišče knjige. Kot je na slovesnosti 
v polni knjigarni povedal slavnostni govor-
nik župan Bojan Kontič, so si želeli, da bi 
bilo tako tudi letos. Vendar so se iz njemu 
neznanih razlogov v vodstvu knjižnice od-
ločili, da letos slovesnosti ne bodo pripravi-

li. Dodal pa je, da je še kako prav, da se ob 
dnevu reformacije vedno spomnimo, da je 
prav Primož Trubar prvi poskrbel za knji-
ge v slovenskem jeziku. »Vprašanje je, če bi 
sploh imeli slovenske knjige, če se to ne bi 
zgodilo,« je dodal.

Slavnostni govornik je zato poudaril, da 
je praznik še kako pomemben za Slovence 
in Slovenke, ki se vsako leto prav ob njem 
zavedo svojih korenin. »Žal so med nami še 

vedno tudi takšni, ki ne vedo natančno, zakaj 
gre pri tem prazniku. Tako se je v teh dneh 
zgodilo, da me je sodelavka enega od predse-
dnikov uprav podjetja iz Šaleške doline obve-
stila, da se predsednik žal ne bo mogel ude-
ležiti slovesnosti ob dnevu informacije, ker je 
odsoten. Očitno torej še imamo težave s tem 
praznikom, ki pa je za zgodovino našega je-
zika in Slovenstva neprecenljive vrednosti.«

Na prireditvi, ki je s primernostjo dogod-
ku navdušila prisotne, je Trubarjeva besedila 
doživeto interpretiral Karel Drago Seme, ve-
čer pa je z odličnim igranjem polepšal mla-
di obetavni velenjski violinist Jure Smirnov 
Oštir, ki je v začetku tedna skupaj z bratom 
Mihom odpotoval v Moskvo na glasbeno 
izobraževanje. 

n bš

Ker ne smemo pozabiti …

Ob dnevu spomina na mrtve so se šoštanjski veterani s 
polaganjem cvetja in sveč pri spomeniku Braniteljem slovenske 
samostojnosti spomnili vseh žrtev osamosvojitvene vojne iz leta 

1991.

Zbrane je nagovoril župan Bojan Kontič, ki ni skrival ogorčenja, ker 
prireditev ni bila v hramu knjige, velenjski Knjižnici.

Praznik slovenstva in knjige
Ob letošnjem dnevu reformacije osrednjo slovesnost izvedli 
v Kulturnici – Mnogi se pomena praznika še ne zavedajo
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Bojana Špegel

Velenje, 4. novembra - Edina 
evropska poslanka iz mestne obči-
ne Velenje Zofija Mazej Kukovič bo 
jutri, 8. novembra, v vili Bianca, kjer 
ima tudi svojo pisarno, pripravila 
zaključni dogodek njenega projekta 
»Požen Evropo, hrana za zdravje in 
delovna mesta«. V okviru projekta 
so izvedli zelo uspešen natečaj, na 
ta dan pa se bodo predstavili tudi 
najboljši od natečajnikov. O proje-
ktu, ki ga poslanka ocenjuje za zelo 
uspešnega, pa tudi o njenem delu v 
Evropskem parlamentu smo Zofijo 
Mazej Kukovič povprašali še več.

49 samozaposlitev v 
kmetijstvu?

Ko je Zofija Mazej Kukovič posta-
la evropska poslanka, se je posvetila 
dvema področjema: poleg kmetijske-
ga tudi gospodarstvu, ki ga dobro po-
zna. »Področja mojega dela so tam, 
kjer bi lahko našli delo predvsem za 
mlade, pa tudi za starejše, ki so iz-
gubili delo. Moj projekt je nastal iz 
treh razlogov; ker imamo 120 tisoč 
brezposelnih, ker je od tega več kot 
20 tisoč mladih brezposelnih in ker 
imamo desettisoče hektarjev neob-
delane zemlje in ker imamo domo-
vino, ki ima izredno lepo, privlačno 
okolje. Iz vsega tega se da narediti 
posel, delovna mesta in samozapo-
slitve,« nam je povedala v uvodu. Ob 
tem je poudarila, da bo cilj projekta 
dosežen le, če se bo čim več ljudi ak-
tiviralo v iskanju rešitev in krepitvi la-
stne ustvarjalnosti. To dokazuje tudi 
moj projekt »Požen Evropo, hrana 
za zdravje in delovna mesta«, ki ga 
bomo jutri zaključili s predstavitvi-
jo zaključnih ugotovitev. Zanimivo 
je, da smo od 150 natečajnikov pri 
skoraj 49 prepoznali potenciale sa-
mozaposlitve v smislu podjetništva. 
To je ogromno, saj je to tretjina od 
vseh pripravljenih.« Ob tem poudari, 
da je tudi nova finančna perspektiva 
EU, ki je vredna tisoč milijard evrov, 
zelo naklonjena kmetijstvu. »Kar 350 
milijard bo v letih do 2020 namenje-
nih kmetijstvu, agrikulturi in hrani. 
Zato bodo viri na voljo, Evropa pa 
bo podpirala predvsem zeleno pride-
lavo hrane. To pa pomeni tudi pono-
vno oživitev pozabljenih kmetijskih 
kultur, na katere smo se osredotočili 
tudi v projektu. Danes skorajda ne 
vidite več polj ajde, premalo je slo-
venskega česna, malin, jagodičevja 
in stročnic. Znati moramo povezati 
motiko in računalnik, kar pomeni, da 

je potrebno ogromno kreativnosti, da 
pridemo tudi do rešitve zase. To ne 
pomeni, da si ne smemo umazati rok 
z zemljo, ker si jih, a zraven moramo 
delati tudi z znanjem.« 

Inovativnost je nujna
V projekt so vključene različne ge-

neracije, poslanko in njene sodelavce 
pa veseli, da so se vanj vključile tudi 

šole. »To pomeni ozaveščanje, ki je 
izjemnega pomena. Nekatere šole so 
se v projekt vključile zelo inovativno. 
Hrana je naš skupni jezik, v zvezi s 
tem se skorajda ne moremo prepi-
rati. Zato je v tem veliko medgene-
racijskega sodelovanja, saj je veliko 
znanj v babicah in prababicah, veli-
kokrat pa se ne prenašajo iz roda v 
rod. K temu pa sodi tudi ljubezen in 
spoštovanje do zemlje. Vedno bolj se 
zavedamo pomena avtohtonih sort, 
ki jih moramo znati tudi patentirati. 
Nizozemci imajo patentirano skoraj 
vsako vrsto tulipana, pri nas pa to 
zavedanje prihaja pozno. A nikoli 
ni prepozno. Kot tudi nikoli ni pre-
pozno, da ideje posadimo v zemljo, 
kar je metafora.« Vse to bodo prika-
zali tudi na jutrišnjem dogodku, ki 
bo potekal v obliki delavnic. »Nate-
čajniki bodo imeli veliko vlogo, saj 
se nam bodo pridružili najboljši, ki 
bodo z nami delili tudi izkušnje, ki 

lahko rodijo nove ideje. Marsikaj, če-
sar v Sloveniji imamo, doslej nismo 
niti opazili, kaj šele izkoristili! Mla-
di prepogosto povezujejo pridelova-
nje hrane z nečim, kar ni moderno, 
premalokrat vidijo v tem tudi dobre 
podjetniške ideje,« še doda poslanka. 
Tudi zato je s svojim zgledom poma-
gala premagovati predsodke pri delu 
na zemlji in sadila različne kulture, ki 

so lahko dobra prihodnost za posa-
meznike in družbo.

Da ne bo izgubljene 
generacije

Naša sogovornica poudari, da bo 
v EU v letih do 2014 do 2020 kar 8 
milijard evrov namenjenih odpira-
nju delovnih mest za mlade, zato da 
bi znali reševati katastrofalno brez-
poselnost, s katero se sooča že 5 mi-
lijonov mladih Evropejcev. »Ta de-
nar bo namenjen zato, da ne bomo 
imeli izgubljene generacije. Prihaja 
v posamezne države, veliko vpraša-
nje pa je, kako hitro vlada odreagi-
ra in poskrbi, da ta denar pride na 
prava mesta. Žal imamo v Sloveniji 
še vedno slabo bilanco koriščenja 
evropskih sredstev. V zadnjih šestih 
letih smo izkoristili le 50 % sredstev, 
ki bi jih lahko. To pomeni, da bo 
2 milijardi evrov ostalo v Evropi. 
Gre za nespretnost znotraj države, 

za neutečenost in nespretnost pri 
pridobivanju teh sredstev. Zadeva 
je večplastna; na eni strani Evropa 
ustvarja priložnosti, a sama ne mo-
re rešiti težav, če države članice in 
njihove vlade ne poskrbijo za to, da 
pride denar do ciljne skupine. Tukaj 
je Slovenija marsikdaj tako počasna, 
da dela v škodo sama sebi.«

Povprašamo še o novostih, ki jih 
nova finančna perspektiva prinaša v 
kmetijstvu. »Ena od njih je, da bodo 
mladi do 35 let lahko imeli ne samo 
posebne dodatke, ampak ob dobrem 
projektu lahko tega izvedejo s sofi-

nanciranjem EU. Vse subvencije v 
kmetijstvu bodo morale biti bolj pre-
gledne. EU bo podpirala ekološko 
pridelavo hrane – v Sloveniji je danes 
takopridelamo le 4 %, v Avstriji 7 %, 
kar je mnogo premalo. Letno v Slo-
venijo uvozimo več kot za milijardo 
evrov hrane, tudi česen iz Kitajske, 
pa čeprav vemo, da česen raste skoraj 
tako kot koprive, za vsakim plotom, 
saj ni občutljiva rastlina. Ob tem je 
naravni antibiotik, Evropa pa močno 
podpira zdrav način življenja. Vnos 
hrane pa je z zdravjem močno pove-
zan,« še poudari naša sogovornica.

Več podpore 
malim in srednjim 
podjetjem

Izvemo še, da bo EU v prihodnje 
bolj podpirala mala in srednje veli-
ka podjetja, v katerih je danes kar 
80 % delovnih mest. Podpirali bo-
do povezovanje znanja in podjetij, 

pomagali pri prodoru na nove trge. 
»Vsako podjetje, naj bo še tako ma-
lo, bo moralo verjeti v povezovanje; 
to bo osnovni pogoj, da bodo lahko 
črpala tudi evropska sredstva. Le v 
programu »Obzorja 20-20« bo za to 
namenjenih 80 milijard evrov nepo-
vratnih sredstev.« Ob tem poudari, 
da so ukrepi v Sloveniji še vedno 
premajhni in prepočasni. »Najve-
čja težava pa je v tem, da ni resnice. 
Ljudem je treba povedati, kakšna je 
realna slika v gospodarstvu; preveč 
je populizma, tudi iz vlade, ki se de-
la, da je vse »kar dobro«. Pa ni. Ker 
ni dovolj, da smo Slovenci pridni 
in izobraženi, ampak je treba več 
narediti pri vodenju države in orga-
nizaciji dela v podjetjih. Kot nacija 
se ne znamo iti marketinga in pro-
daje. Če bi to znali, bi tudi več ljudi 
imelo delo.«

n

POLITIKA

»Ne čudim se, da je v Sloveniji tako veliko nezaupanje v Evropsko unijo, ker to 
pogosto zaznamo tudi pri obnašanju naše vlade. Evropa je varnostni plašč za vse 
nas, česar se premalo zavedamo. Na zadnjih evropskih volitvah je le nekaj več kot 
20 % Slovencev prišlo na volitve, v Nemčiji več kot 60 %, kar kaže tudi na stopnjo 
demokracije. Življenja brez Evrope si nisem znala predstavljati že pred vstopom 
Slovenije v unijo, ko pa danes opazujem, kaj se dogaja na vojnih žariščih po svetu, si 
ne znam predstavljati, da bi Slovenija lahko živela – v dobrem ali slabem - zunaj EU.«

Kako povezati računalnik in lopato?
Pogovor z evropsko poslanko Zofijo Mazej Kukovič o projektu »Požen Evropo, hrana za 
zdravje in delovna mesta« in njenem delu v Evropskem parlamentu
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Tatjana Podgoršek

V Občini Šmartno ob Paki je že 
zaznati praznično razpoloženje, ki 
bo 11. novembra, na sam dan pra-
znika, doseglo višek. 11. novembra 
lani se je na osnovi rezultatov na 
nadomestnih volitvah na položaj 
prvega moža v lokalni skupnosti 
zavihtel Janko Kopušar, dotedanji 
podžupan. »Od mojega prihoda do 
danes so se gotovo zgodile v občini 
kakšne spremembe, velikih pa ni-
smo delali. Kako jih čutijo občani, 
težko ocenjujem. Upam, da jih ču-
tijo na bolje. Menim, da se v občin-
skih organih več pogovarjamo in iz-

menjujemo informacije, s katerimi 
seznanjamo tudi javnost. V vsakem 
primeru se zavedamo, zakaj smo tu-
kaj, in se glede na zmožnosti trudi-
mo vplivati pozitivno, reševati vsa-
kodnevna vprašanja ter opravljati 
dogovorjene razvojne projekte,« je v 
prazničnem pogovoru odgovoril na 
vprašanje, ali ocenjuje, da sta se ži-
vljenje in delo občanov z njegovim 
prihodom precej spremenila, Janko 
Kopušar. Na druga vprašanja je ta-
kole odgovoril:  

Na državni ravni, menijo ljudje, 
ni prave volje za združitev moči pri 
izpeljavi pomembnih projektov. Je 
v lokalni skupnosti kaj drugače? 
»Pri skupno dogovorjenih projek-

tih ni težav. Vsi se jih odgovorno 
trudimo uresničiti in zagotavljati 
normalno delovanje že utečenih 
zadev. Nekaj parcialnih interesov 
obstaja. Poskušamo jih medseboj-
no uskladiti in podrediti skupnim 
ciljem. Kljub nekaterim poskusom 
nagajanja nam pri ključnih zadevah 
to za zdaj še uspeva.«

Kaj je poleg lanskih novembrskih 
poplav najbolj zaznamovalo obdobje 
od lanskega do letošnjega praznika?
»Poleg že omenjenih poplav še 

dve naravni nesreči. Izjemno dolga 
in s snegom bogata zima ter poletna 
vročina in suša. Poleg tega je veliko 
težav in škodo povzročil še močan 

veter. Med dogodki pa bi 
izpostavil tragično smrt 
prvega župana Ivana Ra-
kuna, 110-letnico delova-
nja Prostovoljnega gasil-
skega društva Šmartno 
ob Paki in začetek izgra-

dnje povezovalnega vodovoda.«
Kohezijska sredstva in denar drža-
ve postajajo vse pomembnejši pri 
izvedbi raznih projektov. Kako je s 
tem v vaši občini?
»Izvajanje kakršnih koli investi-

cijskih projektov brez pridobitve 
državnih oziroma kakšnih drugih 
sredstev preko razpisov je praktično 
nemogoče. Že zagotavljanje lastne 
udeležbe predstavlja velik uspeh. 
Zato smo se odločili, da pripravlja-
mo projektno dokumentacijo do 
te stopnje, da se lahko prijavljamo 
na razne razpise. Poleg tega spod-
bujamo in opozarjamo državo na 
nujne posege na našem območju. 
Kar nekaj uspehov smo že imeli, 

saj so praktično vsi letošnji projekti 
financirani tako. Če naštejem samo 
nekatere, moram omeniti pločnik 
in prehode za pešce, most v Reči-
ci ob Paki, asfaltirano parkirišče v 
Šmartnem ob Paki, nabavo gasilske 

avtocisterne, regulacijo reke Pake v 
Paški vasi, posege na regionalni ce-
sti v Skornem. Ocenjujem, da je vre-
dnost teh projektov presegla milijon 
evrov, lastna udeležba pri tem pa je 
bila blizu 150 tisoč evrov.« 

Gotovo je potrebno kaj reči o dveh 
zelo velikih in finančno zelo zah-
tevnih projektih. To sta izgradnja 

kanalizacijskega omrežja in oskrba 
s pitno vodo.
»Prav o tem ves čas in najbolj po-

gosto tudi govorimo. Letošnjo je-
sen se je dejansko začel intenzivno 
izvajati kohezijski projekt »Celo-

vita oskrba Šaleške doline s pitno 
vodo« in bo trajal do polovice le-
ta 2015. Ves ta čas bomo morali 
občinski proračun in finance pri-
lagajati zahtevam tega projekta, da 
bomo zagotavljali zanj potrebno 
lastno udeležbo. Za to se bomo mo-
rali dolgoročno zadolžiti. Izgradnja 
kanalizacije Slatina–Paška vas se bo 

fizično začela v teh dneh, finanč-
no pa jo bomo »pokrivali« v nasle-
dnjem letu. Kljub sofinanciranju 
države tudi ta projekt predstavlja 
za nas velik finančni zalogaj. Gle-
de na predpise moramo aktivnosti 
v zvezi s kanalizacijo nadaljevati. 
Zanjo imamo pripravljenih nekaj 
projektov z gradbenimi dovoljenji 
in čakamo na ustrezne razpise za 
sofinanciranje.«

Država je že sedaj mnoge naloge 
naložila na pleča lokalnih skupno-
sti, sedaj uvaja še nepremičninski 
davek. Kaj ta predstavlja za lokalno 
skupnost? 
»Ta davek ne bo udaril po žepih le 

naših občank in občanov, ampak tu-
di lokalno skupnost, saj bomo mo-
rali po novem plačevati ta davek za 
šolo, vrtec, kulturna domova, občin-
ske prostore in druge nepremičnine 
v naši lasti. Ker stopnje 
še niso znane, lahko le 
ugibamo, da bo ta stro-
šek znašal med 20 in 
30 tisoč evri. Zemlji-
šča, predvidena za obrtno-poslov-
no cono, v tem trenutku niso v naši 
lasti in ne bodo predstavljala obre-
menitve za proračun.«

Združevanje občin je ena od aktual-
nih tem. Govori se o scenariju, po 
katerem naj bi občina Šmartno ob 
Paki oblikovala novo občino skupaj 
s sosednjima – polzelsko in bra-
slovško. Kakšno je vaše stališče in 
kakšni so argumenti za samostojno 
občino tudi v prihodnje?
»O združevanju občin je veliko go-

voric. Konkretno pa naj bi vlada RS 
spomladi prihodnje leto sprejema-
la strategijo razvoja lokalne samo-
uprave. Na občinskem svetu smo 
se že pogovarjali o tem in vsi meni-
li, da se bomo za samostojnost na-
še občine zavzemali vsak po svojih 
močeh. Poznamo prednosti, zave-
damo se tudi slabosti. Prepričani 
smo, da je pozitivnih stvari več in 
da so občanke in občani (kar pome-
ni največ) z delovanjem samostoj-
ne občine zadovoljni. Izpolnjujemo 
vsa zakonska merila, razen števila 
prebivalcev. Ne vidimo razlogov, da 
bi nas brez našega soglasja priklju-
čili komurkoli. Prepričani smo, da 
morajo biti najprej uvedene pokra-
jine oziroma druga raven lokalne sa-
mouprave, nato pa se lahko odpre 

vprašanje pristojnosti in funkcioni-
ranja posameznih občin. Skratka, 
za dejanje združevanja občin mora-
jo biti izvedeni ustrezni postopki in 
ustvarjeni potrebni pogoji.«

Želja in potreb je najbrž toliko, 
kot je občanov. Glede na finančne 
možnosti: katere želje boste lahko 
uresničili do prihodnjega občinske-
ga praznika?
»Potreb je res veliko, želja mor-

da še več, kar je seveda prav. Mno-
go se jih da uresničiti s skromnimi 
sredstvi, posluhom in dobro voljo 
zainteresiranih. Vseh pa ni mogoče 
nikoli uresničiti. Kot sem že dejal, 
bosta imela prednost v naslednjem 
obdobju vodooskrba in kanalizaci-
ja. Ceste so potrebne obnov, prija-
vili smo se na razpis za obnovo kul-
turnega doma. Zagotoviti je potreb-
no denar za nemoteno delovanje 

občine, šole, vrtca, javnega zavoda 
Mladinski center … Socialne stiske 
so vse večje, zato bomo morali te-
mu posvetiti posebno pozornost. 
Pravijo, da bo še slabše, toda tako 
je bilo tudi pred letom, pa smo bili 
v tem času kar uspešni. Zakaj ne bi 
bilo tako tudi v prihodnje? Ne bo 
lahko, zastavljene cilje pa bomo 
uresničili, ker se zavedamo, kaj re-
alno zmoremo.« 

Razlogov za prijetno praznovanje je 
torej dovolj.
»Letina je nekako pod streho, na-

rava nam je pokazala, da je močnej-
ša od nas, tako da pridelek ni rav-
no obilen in kakovosten. Ob tem 
se lahko veselimo vsake najmanjše 
pridobitve. Teh pa je bilo kar nekaj. 
Pred nami je občinski praznik in 
prav je, da vsemu temu pozitivne-
mu in dobremu nazdravimo. Bolj-
šega trenutka za to ni, zato izkoristi-
mo priložnost in občinski praznik 
– martinovo – ustrezno proslavimo.

Vsem občankam in občanom is-
kreno čestitam ob občinskem pra-
zniku z željo, da tudi v prihodnje 
skupaj ustvarjamo našo prihodnost 
zase in za tiste, ki prihajajo za nami.

n

Kjer so 
ideje, se 
po navadi 
najde tudi 
denar
Ministrica dr. Anja 
Kopač Mrak obiskala 
tudi Dom za varstvo 
odraslih Velenje – 
Razvili inovacijo v 
negi na domu 

Tatjana Podgoršek

Velenje, 22. oktobra – Na obisku 
v Mestni občini Velenje pred minu-
limi prazniki se je ministrica za de-
lo, družino, socialne zadeve in ena-
ke možnosti dr. Anja Kopač Mrak 
najprej mudila v tukajšnjem Domu 
za varstvo odraslih, kjer se je z ve-
lenjskim županom Bojanom Konti-
čem in direktorico občinske uprave 
Andrejo Katič sešla za zaprtimi vrati 
na pogovorih z vodstvom doma. 

Po pogovorih je Kopač Mrakova 
povedala, da rada prihaja v lokalna 
okolja, kjer ima vodstvo za lokalno 
okolje pomembnih državnih usta-
nov, kot sta center za socialno delo 

in dom za varstvo odraslih, ideje, 
načrte in kjer pri njihovem uresni-
čevanju občina tvorno sodeluje. Ve-
lenjski dom je zgleden primer take-
ga sodelovanja. »Denar je za izva-
janje vedno težava, vendar kjer so 
ideje, se na koncu po navadi najde 
tudi denar«. Pri tem je imela v mi-
slih prizadevanja v tukajšnjem oko-
lju za prenovo obstoječega doma v 
dom četrte generacije, s katerim so 
jo seznanili ob obisku. Soglašala je, 
da je načrtovana prenova nujna za 
njegov nadaljnji razvoj, in zagotovi-
la, da bo projekt med prednostnimi 
naložbami v novi finančni perspek-
tivi, saj je potrebno uskladiti bivalne 
razmere predvsem varovancev do-
ma v sobah s tremi posteljami. Ob-
stajajo pa še nekateri drugi razlogi 
za prenovo. »Potrudila se bom, da 
bo v naslednjih obdobjih projekt 
podprt, vendar bo zaradi finančnih 
omejitev potrebno računati pred-

vsem na evropski denar.« 
Predstavniki doma so jo seznani-

li tudi z inovacijo v zvezi z nego na 
domu. Gre za računalniško aplikaci-
jo, ki so jo razvili skupaj z Medpod-
jetniškim izobraževalnim centrom 
Šolskega centra Velenje in predsta-
vlja novost v slovenskem prostoru. 
Namenjena je starejšim, ki še ne po-
trebujejo nege na domu, prav tako 
pa ne želijo biti vključeni v institu-
cionalne oblike varstva. Ministrica 
Anja Kopač Mrak je menila, da je 
za to obliko skrbi za starejše ključno 
čim hitrejše sprejetje zakona o dol-
gotrajni oskrbi in negi ter vzpostavi-
tev primernega sistema financiranja. 
»Gre za uveljavljanje novega siste-
ma, ki je prepleten z zdravstvom 
in socialo.« Verjame, da bodo do 
sredine prihodnjega leta našli zanj 
konsenz na pristojnih ravneh, ga 
sprejeli, v letu 2016 pa pričakujejo 
njegovo uveljavitev v praksi. 

Direktorica velenjskega doma za 
varstvo odraslih Violeta Potočnik 
Krajnc je ocenila, da podpora mini-
strice njihovemu projektu prenove 
doma pomeni zeleno luč in napove-
duje, da se bodo v prihodnje zanje 
zgodile stvari, ki bodo njim v ko-
rist. Že pri pripravi idejne zasnove 
in kasneje pri pripravi Dokumenta 
identifikacije investicijskega projek-
ta so predvideli evropska sredstva, 
pri tem bodo prispevali še svoj de-
lež, načrtujejo pa še dolgoročno za-
dolževanje.

Po pogovorih z vodstvom doma 
se je ministrica udeležila še javne 
tribune Območne organizacije SD 
Velenje v občinski sejni dvorani. Na 
njej so namenili pozornost zakono-
daji, dejavnosti ministrstva pri zapo-
slovanju, v sivi ekonomiji, socialnih 
zadevah in družini.

Zavedamo se, kaj realno zmoremo
Pogovor z županom Občine Šmartno ob Paki Jankom Kopušarjem pred občinskim praznikom

Janko Kopušar: »Izvajanje kakršnih koli investicijskih 
projektov je brez pridobitve državnih oziroma kakšnih drugih 

sredstev preko razpisov praktično nemogoče.«

»Ocenjujem, da je vrednost 
projektov presegla milijon evrov, 
lastne udeležbe pri tem pa je bila 
blizu 150 tisoč evrov.«

Strošek za nepremičninski davek 
bo znašal med 20 in 30 tisoč evri

Na obisku so spregovorili tudi o načrtih za nadaljnji razvoj Doma za varstvo odraslih Velenje.
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Gorenje osvežilo 
strateški načrt za 
naslednje štiriletno 
obdobje, v katerem 
se še bolj usmerjajo v 
proizvodnjo izdelkov 
za dom – Še več 
proizvodov lastne 
blagovne znamke in 
višjega cenovnega 
razreda

Mira Zakošek

Velenje, 29. oktobra - Na predlog 
uprave je nadzorni svet Gorenja 
sprejel osvežen strateški načrt Sku-
pine Gorenje za naslednja štiri 
leta. Za to so se odločili, 
ker se je v zadnjem ob-
dobju veliko spreme-
nilo. Zaključili so 
proces strateških 
selitev proizvodnje, 
sklenili strateško 
partnerstvo s kor-
poracijo Panasonic, 
odprodali proizvodnjo 
pohištva ter reorganizirali 
in optimizirali prodajno struktu-
ro. Seveda se s spremembami odzi-
vajo tudi na še vedno izredno zah-
tevne in težke pogoje na tržiščih. 

Eden ključnih ciljev pa še naprej 
ostaja zniževanje zadolženosti, in si-
cer do te mere, da bo razmerje med 
čistim finančnim dolgom in EBIT-
DA od leta 2015 znašalo največ 3,0. 
Računajo, da bodo tudi v naslednjih 
štirih letih ustvarili večino prihod-
kov na evropskih tržiščih, ob tem 
pa bodo krepili prodajo na izbranih 

neevropskih tr-
gih. To prodajo 

hočejo podvoji-
ti, in sicer naj bi 

jo udejanjili v višini 
170 milijonov evrov v 

letu 2018. V Skupini pričaku-
jejo, da bodo na večini ključnih trži-
ščih povečali tržne deleže.

Sprememba v 
organiziranosti 
Gorenja

Vse od leta 2010 povečujejo de-
lež temeljne dejavnosti izdelki in 
storitve za dom. Še lani je znašal ta 
delež v skupnih prihodkih 85 od-
stotkov, leta 2018 pa naj bi več kot 
90 odstotkov. Da bi se lahko v Sku-

pini v prihodnje še bolj osredotočili 
na razvoj temeljne dejavnosti, bodo 
temu prilagodili tudi organizacijsko 
strukturo. Vsa področja, ki niso del 
osrednje dejavnosti, bodo obravna-
vana kot portfeljske naložbe.

Strategija podprta s 
ključnimi projekti 

Izvajanje osvežene strategije in do-
seganje ciljev bo Gorenje podprlo s 
ključnimi projekti, med katerimi so 
poleg širitve prodaje zunaj Evrope 
še nadaljnji razvoj strateškega par-
tnerstva s Panasonicom, zmanjševa-
nje kompleksnosti na vseh ravneh, 
optimizacija upravljanja dobavne 
verige in krepitev razvojnih aktivno-
sti ter upravljanja inovacij.   

Več izdelkov višjega 
cenovnega razreda

V zadnjih desetih letih so močno 
razširili ponudbo lastnih blagovnih 
znamk, kar jim omogoča 
nagovarjanje različnih 
kupcev in pokriva-
nje vseh cenov-
nih segmentov. 
Še leta 2005 so 
z lastnimi znam-
kami ustvarili 72 
odstotkov prihod-
kov, zdaj pa jih že 
več kot 94 odstotkov. 

Strategijo več blagovnih 
znamk in prisotnost v vseh cenov-
nih razredih bodo razvijali tudi v 
prihodnje s posebnim poudarkom 

na razvoju blagovne znamke Asko 
kot globalne premijske blagovne 
znamke. Asko je del Gorenja od leta 
2010. S to blagovno znamko so pri-
sotni predvsem na trgih Avstralije, 
ZDA in Skandinavije. V prihodnjih 
letih pa želijo ponudbo aparatov 

Asko uveljaviti tudi na dru-
gih trgih in s tem okre-

piti prodajo izdelkov 
v višjih cenovnih 
razredih. Delež 
znamk, ki se uvr-
ščajo v višji cenov-
ni razred (Asko in 

Atag), naj bi tako 
leta 2018 v skupnih 

prihodkih Skupine Go-
renje znašal več kot 25 od-

stotkov. Te izdelke od letošnjega 
poletja proizvajajo na lokaciji v Ve-
lenju. 

Zaključeno 
najobsežnejše 
proizvodno 
prestrukturiranje

Gorenje je v dobrem letu in pol 
izpeljalo načrtovane prenose pro-
izvodnje med lokacijami Švedska, 
Finska, Češka, Slovenija in Srbija 
ter med drugim preselilo proizvo-
dnjo pomivalnih strojev iz Švedske 
v Velenje, kjer redna proizvodnja 
že poteka. S tem je Skupina izvedla 
najobsežnejše prestrukturiranje pro-
izvodnje v zgodovini svojega obsto-
ja, v naslednjih letih pa se bo osre-
dotočila predvsem na konsolidaci-
jo in razvoj obstoječih proizvodnih 
obratov, ki so zdaj koncentrirani v 
treh državah – Sloveniji, Srbiji in 
na Češkem. 

n

Tatjana Podgoršek

Ministrstvo za obrambo je konec 
septembra s podjetjem Bene Com-
merce podpisalo nekaj manj kot 
981 tisoč evrov vredno pogodbo 
za nabavo 6.000 novih, modernih 
zaščitnih čelad za slovenske voja-
ke. Tisoč jih je kupilo že v lani, ta-
ko da bodo vsi slovenski vojaki do 
leta 2015 opremljeni s povsem no-
vimi čeladami. Nad ravnanjem mi-
nistrstva za obrambo so ogorčeni v 
velenjskem Veplasu, ki je bil eden 
od neizbranih ponudnikov javnega 
naročila. Menijo namreč, da je o iz-
biri ponudnika odločala cena in ne 
kakovost čelad. Ob tem pa so opo-
zorili še na nekatera druga dejstva.

Ne le kakovost, tudi 
socialni vidik

Franc Vedenik, direktor velenjske-
ga Veplasa, je dejal, da je družba 
edini slovenski proizvajalec bojnih 
čelad. Te je razvijala in dobavljala 
Slovenski vojski vse od osamosvo-

jitve države. Obrambnemu ministr-
stvu je od leta 1991 dalje dobavila 
že 35 tisoč kosov: »Tehnično gle-
dano smo ponudili najboljši bali-
stični material in najboljšo možno 
notranjo opremo. Čelada iz 
takšnih materialov, iz-
delana v EU, bi bila 
le težko cenejša od 
naše ponudbe.« 
Kot zagotavlja so-
govornik, ta z dav-
kom vred znaša 
185,44 evra za kos 
oziroma milijon 113 
tisoč za celotno naroči-
lo. »Ne moremo trditi, da je iz-
brana čelada slabša. Vsekakor se 
razlika v ceni nekje mora poznati.« 

To, da je ministrstvu šlo zgolj za 
ceno čelade, naj bi dokazovalo tu-
di, da je lani naročilo tisoč čelad, 
cena za posamezno pa je znašala 
189 evrov. Prodajna cena takih za-
ščitnih čelad se na svetovnem trgu 
sicer giblje od 450 do 600 evrov.

Po Vedenikovih besedah so se s 

predstavniki ministrstva začeli po-
govarjati o novem modelu čelad v 
začetku leta 2011. Da so lahko v 
celoti zadostili zahtevam ministr-
stva, so v razvoj in za nakup potreb-

nega orodja namenili precej 
denarja. Verjeli so nji-

hovim obljubam, da 
bodo sklenili več-
letni posel, če bo-
do ponudili čela-
do, ki bo ustreza-
la zahtevam. »Ka-

sneje v razpisu takih 
zahtev, kot jih je po-

stavljalo ministrstvo pred 
nas in ki smo jih tudi izpolnili, 

ni bilo. Edino merilo je bila cena. 
To pa med drugim pomeni, da za-
radi nekaj evrov za vedno izposta-
vljamo slovenske vojake večjemu 
riziku.« Poleg tega pomembnega 
dejstva ob tem ne gre spregledati 
še socialnega vidika, meni Vedenik. 
Ves denar, razen dobička, bo šel v 
tujino. Če bi bil izbran edini doma-
či proizvajalec čelad, torej Veplas, 

bi blizu 40 odstotkov denarja osta-
lo v Sloveniji v plačah in davkih, 
ki jih podjetje plačuje državi. Od 
skupne vrednosti nekaj več kot 1,1 

milijona blizu 500 tisoč evrov. »Ob 
tej odločitvi se nam vsiljuje kopica 
vprašanj. Med drugim, kakšen je 
nacionalni interes Slovenije? To, 

da smo vseskozi razvijali »sloven-
sko čelado«, naj bi bil nacionalni 
ponos domače vojske, kar pozna-
jo, podpirajo in poudarjajo v vseh 
državah EU. Veplas je vsa leta do-
bavljal Slovenski vojski čelade, ki 
so bile po karakteristikah med bolj-
šimi v svetu.«

Sicer pa je Vedenik tudi povedal, 
da imajo poleg tega »posla« v po-
vezavi z omenjenim ministrstvom 
oziroma državo že kar nekaj sla-
bih izkušenj. »Dopis, ki sem ga v 
minulih dneh naslovil na obramb-
nega ministra Romana Jakiča, ni 
klic v sili, ampak klic k streznitvi, 
ki ga bomo, upam, z njegovim mini-
strovanjem tudi dosegli,« še dodaja 
Franc Vedenik.

Odgovor ministrstva
Na ministrstvu za obrambo so pri-

znali, da je bila merilo za oddajo 
javnega naročila za nakup bojnih 
čelad najnižja cena za celotno javno 
naročilo. Opozarjajo pa še na to, da 
so vsi kandidati na razpisu imeli v 
vseh fazah oddaje javnega naročila 
v skladu z zakonom o pravnem var-
stvu v postopkih javnega naročanja 
možnost vložiti zahtevek za revizi-
jo javnega naročila zoper ravnanje 
naročnika. Te možnosti Veplas ni 
izkoristil. »Ker je bilo glavno merilo 
cena, s katero nismo bili najugodnej-
ši, se zaradi pomanjkanja formalnih 
argumentov za pritožbo nismo od-
ločili,« pa odgovarjajo v Veplasu.

n

Vse več višjecenovnih proizvodov 
lastnih blagovnih znamk

Predsednik uprave Franjo Bobinac: »Gorenje je v preteklih desetih 
letih izvedlo nekatere pomembne korake, ki so pripomogli k razvoju 
poslovanja. Med drugim smo internacionalizirali proizvodnjo, izvedli 
tri prevzeme v panogi, povečali prodajo na največjih evropskih trgih 
– v Nemčiji in Rusiji, vstopili na nekatera nova tržišča ter okrepili 
prodajo pod lastnimi blagovnimi znamkami. Leto, ki se zaključuje, je 
zaradi selitve proizvodnje in nekaterih izrednih zunanjih dejavnikov 
še posebej na udaru. Z uspešnim prestrukturiranjem proizvodnje in 
drugimi aktivnostmi v teku ter s ključnimi projekti, ki smo jih zastavili 
v osveženi strategiji, bomo tudi v prihodnje usmerjeni v graditev dol-
goročne rasti in konkurenčne sposobnosti Skupine Gorenje v dobro 
kupcev, delničarjev in zaposlenih.«

Prodajo na 
neevropskih 
trgih želijo 

podvojiti, leta 2018 
naj bi ta dosegla 

170 milijonov 
evrov

Slovenskim vojakom povprečne čelade
Ne klic v sili, ampak klic k streznitvi - V velenjskem Veplasu 
ogorčeni nad ravnanjem ministrstva za obrambo – Slovenska čelada 
naj bi bila nacionalni ponos domače vojske

Franc Vedenik: »Z načinom kupovanja opreme, ki ga je 
tokrat izvedlo ministrstvo, to uničuje še zadnji del domače 

namenske proizvodnje. Kaj takšnega se v drugih državah 
ne bi zgodilo. Tako ne bo novih niti ne bo mogoče ohranjati 

obstoječih delovnih mest.« 

Zaradi 
nekaj evrov 
za vedno 

izpostavljamo 
slovenske vojake 

večjemu riziku

Leta 2018 bodo več kot 90 odstotkov prihodkov ustvarili v osnovni dejavnosti – izdelki za dom. Mednje 
sodi tudi proizvodnja pomivalnih strojev, ki je povsem nov program za Gorenje. Redna proizvodnja je 
stekla septembra. Gre za visokotehnološko proizvodnjo, ki je zaradi specifičnosti izdelave pomivalnega 

stroja bolj robotizirana od proizvodnje ostalih gospodinjskih aparatov. V proizvodni proces izdelave 
kontejnerja, vrat in podstavka pomivalnega stroja je tako vključenih približno 20 robotov. Da 

bi proizvodnja povsem novega programa stekla čim bolj gladko, so poskrbeli za ustrezno 
usposabljanje zaposlenih, del se jih je med drugim usposabljal tudi na Švedskem. 

Leta 2018 
bodo več kot 
90 odstotkov 

prihodkov ustvarili v 
osnovni dejavnosti 
– izdelki za dom
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Milena Krstič - Planinc

Velenje, 24. oktobra – Na obmo-
čju Razvojnega centra Energija 
(RCE) so odprli učni poligon pi-
lotnih naprav, ki za proizvodnjo 
električne energije izkoriščajo ob-
novljive vire energije in obsegajo 
tudi napredne načine čiščenja emi-
sij v ozračje ter priprave tehnolo-
ških voda. Namenjen je praktične-
mu usposabljanju, prenosu aplika-

tivnih razvojnih znanj, dopolnitvi 
učnih programov ter sodelovanju 
z razvojnimi inženirji, ki tehnolo-
gije implementirajo v realne tržne 
projekte.

Učni poligon je nastal v sodelova-
nju med RCE, Esotechom in Viso-
ko šolo za varstvo okolja. Ob otvo-
ritvi je direktorica RCE dr. Marta 
Svetina Veder izpostavila pomemb-

nost povezovanja energetike in va-
rovanja okolja, direktorica Visoke 
šole za varstvo okolja mag. Mile-
na Pečovnik je poudarila dodano 
vrednost praktičnemu usposablja-
nju, dr. Sani Bašič, glavni razvojni 
projektant in vodja projekta, pa je 
predstavil poligon pilotnih naprav.

Esotech je na RCE brezplačno 
prenesel know-how tehnologije ter 
razvojno opremo, izdelke in prototi-
pe, ki so jih razvili v zadnjih sedmih 
letih. Z njimi so v tem času ustvarili 
tudi občutno rast dodane vrednosti, 
več kot podvojili prihodke in samo 
letos ustvarili 25 kakovostnih de-
lovnih mest.

V RCE trenutno poteka sedem-
najst razvojno-raziskovalnih pro-
jektov. Zaposluje 40 raziskoval-

cev in intenzivno spodbuja razvoj 
v energetiki s ciljem pospeševati 
gospodarsko rast in konkurenč-
nost lokalnih energetskih podjetij 

v slovenskem in mednarodnem 
prostoru. 

n

Se bo KLS selil 
drugam?
So res delovna mesta in uspešno 
izvozno podjetje manj pomembni 
kot interesi posameznikov? 

Tatjana Podgoršek

V družbi KLS Ljubno, slovenski zlati gazeli leta 2011, 
tudi letos dosegajo odlične poslovne rezultate, ne glede 
na krizo. Letos naj bi zabeležili 10-odstotno rast, delež 
novih proizvodov v prodaji naj bi presegel 30 odstot-
kov. Za naložbe bodo letos namenili več kot 6 milijo-
nov evrov. V primerjavi z mnogimi drugimi podjetji v 
Sloveniji pa se srečujejo z drugačnimi težavami, za ne-
katere za ta čas in glede na razmere v gospodarstvu kar 
nerazumljivimi – nemoteno dobavo električne energije 
in prostorom. Če jih ne bodo rešili do konca leta, se 
bodo – po zagotovilih direktorja družbe Mirka Straška 
– pogovarjali o dveh možnih rešitvah: o omejitvi rasti 
oziroma ostati na doseženi proizvodni ravni ali selitvi 
na novo lokacijo, pri čemer ne bi bila nič nenavadna 
selitev v tujino, kamor jih že dalj časa vabijo njihovi tu-
ji poslovni partnerji. 

Izsiljevanja ne bomo dovolili
Družba ima svoje poslovne in proizvodne prostore v 

obrtni coni Loke na Ljubnem. Za uresničitev pogumno 
zastavljenih razvojnih načrtov potrebuje nove površine 
za postavitev objektov. Zaradi neurejenega lastništva za 
parcele, zanimive za KLS, nastajajo težave predvsem z 
agrarno skupnostjo in nekaterimi posamezniki. »Eden 
ni pripravljen niti na pogovor in nas dobesedno izsi-
ljuje. Tega seveda ne bomo dovolili. Ker smo v KLS 

porabili ves razpoložljivi prostor, trenutno gradimo 
zadnjo halo, moramo vedeti, kako načrtovati razvoj. 
Lahko rečemo, da se ne bomo več širili, vendar to ni 
dobro. Druga možnost je druga lokacija. Okrog jih je 
veliko, vabijo nas tudi kupci v tujini – bomo pač šli v 
to smer, sicer nekoliko prej, kot smo načrtovali.« Lo-
kalna skupnost je sicer prisluhnila težavam podjetja, 
vendar, pravi Strašek, je zgolj z besedami izražena pri-
pravljenost premalo.  

Po mnenju sogovornika bo manj trd oreh rešitev teža-
ve pri dobavi električne energije. V KLS-u se bojijo, da 
jim bo glede na zastavljene cilje v letu 2016 preprosto 
začelo zmanjkovati elektrike. »Tudi sicer nimamo kako-
vostne dobave, saj imamo pogosto manjše prekinitve, ki 
nam povzročajo precejšnje težave v proizvodnji, s tem 
pa tudi stroške. Potreben bo nov kablovod, o čemer se 
dogovarjamo z družbo Elektro Celje. O možnostih re-
šitve se bomo z odgovornimi v občini in v Elektro Celje 
pogovarjali v teh dneh,« je še povedal Mirko Strašek. 

n

Mirko Strašek: »Veliko je brezposelnih in 
mladih, ki bi se radi zaposlili, po drugi strani 

pa je nekaterim vseeno. Vsak gleda samo 
svoj piskrček.« 

Poligon za nove priložnosti
Odprli učni poligon Razvojnega centra Energija – Moči in znanje združili RCE, Esotech in 
Visoka šola za varstvo okolja – Namenjen bo praktičnemu usposabljanju

Učni poligon sestavljajo bioplinska naprava s pripravo substratov, 
napravi za čiščenje žveplovega dioksida in TOC iz dimnih plinov, 
naprava za pripravo tehnoloških in pitnih voda ter pripadajoči labo-
ratorij in merilna mesta.

Vhod v nove raziskovalne priložnosti: mag. Milena Pečovnik, 
dr. Marta Svetina Veder in dr. Sani Bašič.

Učni poligon je na območju RCE.

Splošna javnost 
pri predelovalcih 
in pridelovalcih 
preverja, ali lokalno 
pridelana hrana 
dosega njihova merila 
zaupanja

Na pobudo Ministrstva za kme-
tijstvo in okolje se po vsej Slove-
niji izvajajo dnevi odprtih vrat, na 
katerih lokalni pridelovalci, prede-
lovalci in zadruge odpirajo svoja 
vrata za splošno javnost in s tem 
pokažejo ter dokažejo, da je lokal-
na hrana izjemno kakovostna in si 
zasluži zaupanje potrošnikov. Pre-
tekli vikend sta svoja vrata odprli 
kmetija Mlečnik v Bukovici pri 
Novi Gorici in Kmetijska zadru-
ga Šaleška dolina v Hrastovcu pri 
Velenju. V Kmetijski zadrugi Šale-
ška dolina so obiskovalci preverja-
li, kako nastaja 100-odstotni nara-
ven jabolčni sok, okusili hrenovke 
iz ekološko pridelane govedine in 
preverili, kateri pogoji morajo biti 
izpolnjeni za kakovostno pridela-
vo. Na dnevu odprtih vrat je Ivan 
Drev, direktor Kmetijske zadruge 
Šaleška dolina, predstavil stroge 
predpise, ki zagotavljajo kakovost: 
»Ekološka reja poteka pod rednim 
nadzorom pooblaščenih certifika-
cijskih organov ter pristojnega in-
špektorata. Ekološko kmetovanje 
spoštuje naravo ter uporablja sa-
mo naravne oziroma naravi prija-
zne pridelovalne in predelovalne  
postopke,« je še poudaril v svo-
jem govoru. 

Več o kmetijah in predeloval-
cih, ki so že odprli svoja vra-
ta splošni javnosti, najdete na:  
www.lokalna-kakovost.si. 

Obiskovalci KZ Šaleška dolina 
so si ogledali postopek stiskanja 
100-odstotnega naravnega jabolčne-
ga soka, na trgu poznanega z ozna-
ko Slodar, in se prepričali, v čem 
so prednosti ekološke govedine in 
iz nje narejenih hrenovk.

Ivan Drev, direktor Kmetijske za-
druge Šaleška dolina, je povedal, da 
je v proizvodnjo ekološkega gove-
jega mesa vključenih 70 ekoloških 
kmetov – rejcev govedi  iz pretežno 
hribovitih predelov Slovenije. Izbra-
ni kmetje redijo živino na okolju in 
živalim prijazen način, s čimer do-
sežejo, da je to meso manj zama-
ščeno, bolj mesnato in ima visoko 
prehransko vrednost. 

Ekološko goveje meso se proda-
ja sveže, brez kakršnih koli dodat-
kov. Vsak kos mesa je že v klavnici 
vakuumsko pakiran in označen z 
evropsko oznako za ekološke iz-

delke. Na sleherni embalaži je tudi 
nalepka s t. i. QR kodo, iz katere je 
razvidno, na kateri kmetiji je bilo 
meso vzrejeno. Preko spleta tako 
lahko kupec pogleda tudi fotografi-
jo kmetije ali certifikat kmeta. Vsak 
kos je sledljiv do izvora. 

Cenjena in nagrajena pa so tudi 
jabolka in jabolčni izdelki Kmetij-
ske zadruge Šaleška dolina. Številne 
sorte jabolk celo leto gojijo na 22 ha 

sadovnjakih na prisojnih legah na 
Sončnem griču v Šaleški dolini in 
na Turnu v Hrastovcu pri Velenju. 
»Pred nekaj leti smo se odločili, da 
naša kakovostna jabolka tudi pre-
delamo in izdelke poimenujemo 
z imenom Slodar. Jabolčni krhlji, 
jabolčni čips, oboje tudi z okusom 
cimeta, so izdelki, po katerih kupci 
radi posegajo. Predelavo jabolk v 
naravni 100-odstotni jabolčni sok, 
ki ga imenujemo z lokalnim ime-
nom »toukec«, pa bomo letos izve-
dli po lastni tehnologiji. 

n

Spoznali prednosti domačih jabolk in govedine 
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Po Thrillerju ... 
grozljivo
Špela Kožar

2. december 1983 – mejnik v glasbeni industriji. 
Thriller Michaela Jacksona, najbolje prodajani 
album v zgodovini, je »predstavil« videospot z 
istoimensko naslovno pesmijo. Skoraj 14-minutni videospot o obuditvi 
mrtvih je delo filmskega režiserja Johna Landisa. Zaradi edinstvene 
povezave glasbe in filma je postal kulten in vplival na nadaljnji razvoj 
popularne kulture.

Tri desetletja pozneje se je zgodila Miley Cyrus. Za promocijo svojega 
albuma se je slekla (oziroma slačila in objavljala fotografije na soci-
alnih omrežjih). Do nazga. Ni bila prva in tudi ne zadnja; zakaj so jo 
torej nekateri glasbeni kolegi tako ostro napadli? Prva se je oglasila 
Sinead O‘Connor, češ da jo predstavniki medijev kličejo, naj komen-
tira novi videospot Cyrusove, saj je bila njen navdih s komadom 
Nothing Compares 2 U oziroma z njegovo vizualiacijo – to je tista 
obritoglavka, ki je v close-upu pela in jokala, oblečena v črn pulover. 
Drži, Cyrusova je za video Wreckig Ball posnemala njen close-up, 
vendar pa je ta le obskuren del, saj ga zasenči z bolj »očitnimi« video 
epizodami, ko se na primer gola guga na ogromni jekleni krogli ali 
ko liže kladivo. Učinek je torej ravno nasproten od tistega, kar je žele-
la izraziti O‘Connorjeva; s tem, ko je kazala le svoj obraz in zapela 
celotno pesem, je dala glasbenim producentom jasno vedeti, da se 
njihovim željam ne bo uklonila. Željam po škandaloznosti, presenetlji-
vosti, željam, ki »prodajajo«. Prav to je storila Cyrusova in prav tega še 
vedno ni dojela, saj se je s svojo nekdanjo vzornico, kot je sama ozna-
čila O‘Connorjevo, zapletla v tviteraški spopad. Nasveta, da glasbena 
industrija že od nekdaj deluje na način, da ko nisi več »in«, te ni, »in« 
pa si, ko ubogaš, ni dojela, saj je začela starejšo kolegico žaliti, da je 
neuravnovešena. Cyrusovi je težko zameriti, saj s svojimi odzivi le potr-
juje, da je še vedno v fazi odraščanja, a prav mladost je ključen termin 
celotne zgodbe. Cyrusova se je namreč iz ljubke disneyevske princeske 
Hannah Montana čez noč spremenila v seksualni objekt, pri tem pa 
pozabila na svoje osnovnošolske oboževalce, ki se šele začenjajo spol-
no prebujati. Namesto dobre glasbe jim ponuja »dobre« dele lastnega 
telesa. In otroci ji sledijo.

Kje so meje? Ko je Jackson pred tremi desetletji posnel Thriller, je 
iz videospota naredil kratki film. Ko je Cyrusova posnela Wrecking 
Ball, je iz videospota naredila erotični oglas. In ko pevci svoje izdelke 
prodajajo le še z golimi telesi, lastnimi ali tujimi, ko to dnevno spre-
mljamo na MTV, tistem televizijskem kanalu, ki je videospot kot žanr 
ustoličil, je konec nekega obdobja v glasbi. Tistega, ki je združil avdio 
z videom, ki je v vizualizaciji glasbe sledil principom filmske industrije 
– slika naj pojasnjuje sporočilo. Zdaj pa je sporočilnost le še v dekletih 
v gatkah ali fantih brez majic.

Zadeva je s sociološkega in psihološkega vidika seveda precej razu-
mljiva – v sodobni digitalizirani družbi, v kateri ni več časa za poglo-
bljeno razmišljanje (za kar je kriv prav »stric google«) in je »kakovost« 
dojemanja sveta odvisna od tega, koliko prijateljev imate na facebo-
oku ali koliko sledilcev na tviterju, je pač najbolj prodajani »artikel« 
seks. Ker gre za enako instant doživetje. Metoda McDonaldsa – hiter 
in zasvojljiv produkt – je postala družbena maksima. 

Zato videospot Thriller ne deluje več grozljivo in ustvarjalno, temveč 
le še smešno. 

A smešno bi se bilo slepiti, da je razlog le v tehnologiji. In v tem je vsa 
grozljivost sodobnega časa.

n

OD SREDE DO TORKA

Sreda, 30. oktobra
V Kranju je potekala slovesnost 

pred praznikom reformacije. Zbra-
ne je nagovorila premierka, ki je de-
jala, da novodobni Lutri vsak dan 
trkajo na vrata novodobnih obla-
stnikov. »Boj za prihodnost Sloveni-
je je boj za svobodo misli, pa tudi za 
znanje, moč, pogum in modrost,« je 
še pristavila Bratuškova. Pred pra-
znikom je predsednik republike Bo-
rut Pahor s srebrnim redom za za-
sluge odlikoval prvega škofa Evan-
geličanske cerkve na Slovenskem 
Gezo Ernišo.

Minister za obrambo je bil z misli-
mi še dan naprej – k spomeniku Po-
mnik 1991 je položil venec in dejal, 
da so tisti, »ki so padli, zaslužni, da 
živimo v svobodi in sami upravlja-
mo svojo državo.«

Skupina devetih državnih svetni-
kov je zaradi novele o dohodnini 
vložila zahtevo za sklic izredne seje 
državnega sveta in predlagala spre-
jem odložilnega veta na omenjeno 
novelo. 

Vlada je potrdila slovenski odgo-
vor na memorandum Hrvaške za 
arbitražni postopek o meddržavni 
meji pred arbitražnim sodiščem. 

Vlada je sklenila tudi, da bo SID 
banka lahko pri Evropski investicij-
ski banki najela do 300 milijonov 
evrov posojila, ki ga bo namenila 
za financiranje malih in srednje ve-
likih podjetij.

V svetovne medije je prišla no-
vica, da so ZDA pred konklavom 
marca letos prisluškovale tudi kar-
dinalom v Vatikanu.

Četrtek,  
31. oktobra

Premierka Alenka Bratušek se je 
poklonila žrtvam medvojnega poko-
la na Frankolovem in žrtvam povoj-

nega pokola na Teharjah. Na Sveti 
gori pa se je utrnil žarek upanja za 
zedinjenje Slovencev: darovali so 
namreč mašo za padle borce NOB 
in vse žrtve vojne. Tam je bil tudi 
Janez Stanovnik. 

Ker smo že bili dela prosti, so po-
licisti množično opozarjali na gne-
čo ob grobovih. Ne le to, ponekod 

so prometni režim že spremenili. 
Ob grobovih pa tokrat niso posto-
pali le policisti, temveč tudi davčni 
inšpektorji, ki so med prodajalci 
sveč in cvetja iskali tiste, ki ne izda-
jajo računov. 

Eurostat je izračunal, da je sto-
pnja brezposelnosti v območju evra 
septembra dosegla 12,2 odstotka.

V Italiji so znova protestirali. In 
znova je prišlo do nasilja. Protestni-
ki, ki so tokrat zahtevali socialna 
stanovanja in zajamčen temeljni do-
hodek, so ranili štiri policiste. 

Naslednik Huga Chaveza je prese-
netil, ko je dejal, da je nekdanji ve-
nezuelski predsednik še med nami 
in se tudi prikazuje.

Organizacija za prepoved kemič-
nega orožja je potrdila, da je bila v 
Siriji uničena vsa prijavljena opre-
ma za proizvodnjo, mešanje in pol-
njenje kemičnega orožja.

Petek,  
1. novembra

Ob dnevu spomina na mrtve so 
se v številnih državah z obiski gro-
bov na pokopališčih spominjali po-
kojnih. Tudi pri nas so dan po vsej 
državi zaznamovali s spominskimi 
slovesnostmi in mašami.

Bil pa je tudi dan, od katerega se 
obrtnikom in podjetnikom ni treba 
več obvezno vključevati v obrtno-
-podjetniško zbornico.

V Cinkarni Celje je prišlo do de-
lovne nesreče, v kateri so se poško-
dovali trije delavci, eden od njih hu-
je. Izpustov nevarnih snovi v okolje 
pri tem ni bilo.

Na Mednarodnem letališču v Los 
Angelesu so odjeknili streli, zato so 
ga zaprli in izpraznili.

Nekateri nemški poslanci so Ed-
warda Snowdna pozvali, naj pride 
v Berlin in predloži dokaze o ame-
riškem prisluškovanju, ki je dolete-
lo tudi kanclerko Angelo Merkel.

Sobota,  
2. novembra

Gibanje 29. oktober se je pridruži-
lo vstajniškim skupinam z območja 
držav nekdanje Jugoslavije in pred 
mariborskim sodiščem pripravilo 
protestni »marš proti korupciji na 
Balkanu«. A zbralo se je le okoli 
50 ljudi.

Mediji so poročali, da je moralo 
ministrstvo za kmetijstvo zaradi ne-
pravilnosti in poznejše neodzivnosti 
pri izvedbi razpisa za javno dimni-
karsko službo zasebniku izplačati 
110 tisoč evrov kazni.

Predstavniki gospodarstva so iz-
rekli protest tudi proti vladnemu 
predlogu davka na nepremičnine, ki 
bi poslovne in industrijske objekte 
obdavčil po 0,75-odstotni stopnji.

Izvedeli smo, da bo zagrebško so-
dišče nadaljevalo postopek v eni od 
tožb Privredne banke Zagreb proti 
Ljubljanski banki in Novi Ljubljan-
ski banki, saj je sodnik presodil, da 
memorandum ni mednarodna po-
godba.

Nedelja,  
3. novembra

Na Kosovu so potekale lokalne 
volitve. Na njih je lahko glasove od-
dalo 1,7 milijona volilnih upravi-
čencev, bil pa je to velik preizkus 
za Prištino, saj so bile volitve ozna-
čene kot najpomembnejše po osa-
mosvojitvi. Skrajneži so jih kvarili 
z uničevanjem volilnega materiala. 

Kmalu so bili znani tudi prvi delni 
izidi, a so se za zmagovalce razgla-
sili tako predstavniki vladajoče De-
mokratske stranke Kosova kot opo-
zicijske Državljanske liste.

Na severu Malija so našli ubita 
francoska novinarja, potem ko so 
ju le nekaj ur prej ugrabili oborože-
ni napadalci. Francoski predsednik 
Francois Hollande je umor označil 
za »podlo dejanje«.

Ameriški državni sekretar John 
Kerry je ob začetku svoje poti po 
Bližnjem vzhodu obiskal Kairo in 
dejal, da je dogajanje v Egiptu ključ-
nega pomena za regijo in ZDA.

Slišali smo, da je obdelovanje na 
največji plantaži marihuane v Evro-
pi zahtevalo svoj davek: zaradi de-
la z opojno rastlino se je zastrupilo 
več sto ljudi, ki so delali v južni al-
banski vasi Lazarat.

Ponedeljek,  
4. novembra

Doma je odmevalo predvsem 
vprašanje okrog sodbe hrvaških so-
dišč glede LB. O tem je govorila 
premierka, pa tudi minister Erja-
vec. Dejal je, da četudi bi bile sod-

be na hrvaških sodiščih glede LB 
pravnomočne, ne bi bile izvršljive, 
saj bo Slovenija vztrajala pri memo-
randumu z Mokric. Ob tem je zu-
nanji minister še napovedal, da se 
bo s hrvaško kolegico Vesno Pusić 
sešel že 20. novembra. 

Koalicija je znova odprla vpra-
šanje sprememb zakona o Sloven-
skem državnem holdingu. DeSUS 
je ob tem predlagal, da bi del ku-
pnin od državnega premoženja 
prelili na račun pokojninske bla-
gajne.

Višje sodišče je vsem štirim obso-
jencem v zadevi Balkanski bojevnik 
zvišalo zaporne kazni.

Evropska komisija je sprejela 
predlog, ki od članic EU zahteva 
zmanjšanje uporabe lahkih plastič-
nih vrečk.

Torek, 5. novembra
Predsednik Državnega zbora je za 

teden kasneje sklical izredno sejo, 
na kateri bodo poslanci obravnava-
li predlog sprememb proračuna ter 
predvidoma odločali tudi o zaupni-
ci premierki.

Državni svet je sprejel odložilni 
veto na novelo zakona o bančništvu 
in na novelo zakona o dohodnini.

Ob Bohinjskem jezeru se je za-
čelo rušenje črnih gradenj. Bohinj-
ci so se skušali temu upreti, tako 
da so jih morali okoli 30 razgnati 
policisti.

Evropska komisija je ocenila, da 
se evropskemu gospodarstvu obeta 
postopno okrevanje, a da brezposel-
nost ostaja nesprejemljivo visoka. 
Napoved za Slovenijo kaže obsta-
nek v recesiji.

Nemci so izvedeli, da je bila na 
strehi britanskega veleposlaništva v 
nemški prestolnici nameščena viso-
kotehnološka oprema za prisluško-
vanj, zato so britanskega veleposla-
nika poklicali na zagovor.

Ob zaključku delovanja mu 
je predsednik podelil srebrni 

red za zasluge.

Premierka se je poklonila 
žrtvam.

Prišlo je do delovne nesreče.

Na protestih se je zbralo 
okoli 50 ljudi.

Veliko pozornosti je 
pritegnila lestvica 

najbogatejših Slovencev, na 
vrhu katere je znova Sandi 

Češko.

Na Kosovu so volili.

Slovenija bo vztrajala pri 
memorandumu iz Mokric.

Koalicija razuma
Mozirje, 4. novembra – Pobudniki in prvopodpisani »Peticije proti pre-

dlogu zakona o davku na nepremičnine« so v ponedeljek pripravili v re-
stavraciji Gaj v Mozirju prvo javno tribuno. Na njej so predsednik SLS 
Franc Bogovič, predstavnik Obrtne zbornice Slovenije Peter Pišek, župan 
občine Litija Franci Rokavec, predstavnik Kmetijsko-gozdarske zbornice 
Slovenije Stanko Zagožen in dr. Mitja Štular iz Civilne družbe za pravič-
no Slovenijo predstavili razloge za nasprotovanje predlaganemu zakonu 
o davku na nepremičnine. Ob tem so spregovorili še o vseh drugih novih 
davkih, ki bremenijo slovensko gospodarstvo, podjetništvo, obrt, kmetij-
stvo, občine ter državljane in državljanke. Zbirali so tudi podpise ljudi pod 
omenjeno peticijo.

Po mnenju organizatorjev javne tribune predstavljajo omenjeni koalicijo 
razuma. Od vlade RS pričakujejo, da bo postala razumna in razumela glas 
ljudi. Tako kot je evropska komisija prisluhnila ljudem, ki so se podpisali 
pod peticijo proti evropski direktivi, katere sprejetje bi lahko imelo za po-
sledico privatizacijo vodnih virov. Vnovič je bilo tudi slišati, da podjetniki 
in obrtniki novih bremen tudi v obliki davkov niso sposobni prenašati in 
da ti škodijo konkurenčnosti slovenskega gospodarstva.

n tp
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Tatjana Podgoršek

Mozirje, 24. oktobra – Svetniki 
Občine Mozirje so prvo izredno se-
jo pred 14 dnevi namenili temi, s ka-
tero se v občinah v Zgornji Savinj-
ski dolini ukvarjajo že nekaj časa – 
javnemu zavodu Zgornjesavinjski 
zdravstveni dom Nazarje. Svetniki 
naj bi odloka o ustanovitvi zavoda 
in ustanovitvi skupnega organa za 
izvrševanje ustanoviteljskih pravic 
ter dokument o obnovi in izgradnji 
prizidka Zdravstvene postaje Na-
zarje obravnavali že na nedavni za-
dnji redni seji občinskega sveta, a 
jih je župan Ivan Suhoveršnik uma-
knil z dnevnega reda, s čimer je so-
glašala večina svetnikov. S tem so 
še dodatno razburili javnost, veliko 
razočaranje pa je ob tem izrazila tu-
di v. d. direktorice javnega zavoda 
Darja Es, ki je menila, da jih prema-
lo skrbi usoda zavoda in s tem javno 
zdravstvo občanov v dolini. 

2,3 milijona evrov 
vreden projekt je 
potrebno oklestiti

Preden je na izredni seji sveta 
Suhoveršnik dal besedo razlagal-
cu omenjenih odlokov dr. Boštja-
nu Brezovniku z Inštituta za lokal-
no samoupravo in javna naročila 
Maribor (oba odloka so svetniki po 
krajši razpravi sprejeli), je pojasnil, 
zakaj se je odločil za umik spreje-
tja omenjenih odlokov. S tem naj 
bi odgovoril na »topovske kalibre«, 
kot se je izrazil, uperjene v Občino 
oziroma svetnike. Med drugim ga je 
zmotilo tudi, da bo predvideno ob-
novo in izgradnjo prizidka k zdra-

vstveni postaji v Nazarjah vodil sam 
zavod in ne tamkajšnja lokalna sku-
pnost. »Sami smo pripravljeni na 
vlaganja v zagotovitev standardov 
in normativov v osnovno zdravstvo 
v svoji zdravstveni postaji, z načrti 
so bili zadovoljni tudi na pristojnem 
ministrstvu. Če bi bili uslišani glede 
obljubljenega zdravnika, na katere-
ga čakamo že od leta 2009, se da-
nes o teh stvareh ne bi pogovarjali,« 
je menil Suhoveršnik in ponovil, da 
500 tisoč evrov, kolikor naj bi vlo-

žili v obnovo in izgradnjo prizidka 
zdravstvene postaje v Nazarjah, ni-
majo niti jih niso pripravljeni poi-
skati. »Kar je nujno, naj se naredi 
(nujna medicinska pomoč in pedi-
atrija), ostalega nismo pripravljeni 
sofinancirati. Projekt je prenapih-
njen,« je dodal in s tem prešel na 
predvideno tretjo točko dnevnega 
reda izredne seje – na seznanitev 
z dokumentom identifikacije inve-
sticijskega projekta Obnova in iz-
gradnja prizidka, vrednim 2,3 mi-
lijona evrov. 

Pretijo negativne 
odločbe

Zakaj se mudi čim prej urediti za-
deve in zakaj je dokument takšen, 
kot je, je poskušala svetnikom po-
jasniti Darja Es. »Najbolj se mu-
di zaradi urgentne službe, ki danes 
deluje na dveh lokacijah: v Mozirju 
so reševalna vozila, dežurni zdrav-
nik pa običajno v Nazarjah. »Če ne 
uredimo pogojev, jo bomo izgubili. 
Zanjo smo dobili že dve negativni 
odločbi. V ozadju grozijo še druge 
težave, ki bodo zelo kmalu postale 
aktualne. Če hočemo zadovoljiti 
normativom in standardom, mora-
mo po njih urediti še nekatere služ-
be: laboratorij, rentgen, pediatrijo 

in medicino dela, ki bodo zagoto-
vo ob preverjanju dobile negativne 
odločbe. Za nameček je ministrstvo 
napovedalo reforme oziroma reor-
ganizacijo zdravstva na primarni 
ravni, ki še zaostruje normative in 
standarde. Pripravlja se še akredi-
tacija, brez katere javni zavodi ne 
bodo mogli delovati.«

Čeprav je poskušala biti kar se da 
prepričljiva, ji to ni uspelo. Tako 
kot Suhoveršnik so nekateri svetni-
ki menili, da je projekt za te čase fi-
nančno in tudi sicer prevelik. Raz-
pravo, v kateri ni manjkalo takšnih 
in drugačnih očitkov in čustvenih 
odzivov, je umiril in nekako tudi 
sklenil svetnik Peter Habjan, tudi 

član sveta javnega zavoda Zgornje-
savinjski zdravstveni dom. Predla-
gal je revizijo obstoječega projekta 
in vlaganja v rešitev najnujnejših 
vprašanj. »Zdravstva ne bomo iz-
gubili, vprašanje je le, v kakšni obli-
ki bo ostalo,« je še menil Habjan. 

n

POLITIKA

Predsednik stranke 
SLS Franc Bogovič 
na delovnem obisku 
v Šaleški dolini – 
Nova člana stranke 
Mihael Letonje in 
Rafael Goršek 

Tatjana Podgoršek

Velenje, 30. oktobra – Na delov-
nem obisku v Šaleški dolini se je 
zadnji delovni dan v oktobru mudil 
predsednik stranke SLS Franc Bo-
govič. Poleg Hermana Arliča, pred-
sednika mestnega odbora SLS Ve-
lenje, in Marka Jeraja iz omenjene-
ga odbora je njegov obisk spremljal 
tudi novi član stranke SLS Mihael 
Letonja. Ta deluje danes v velenj-
skem mestnem svetu kot samostoj-
ni svetnik, vanj pa je bil na zadnjih 
lokalnih volitvah izvoljen kot kandi-
dat stranke SNS. Tako kot Letonja 
je novi član stranke SLS tudi Rafa-
el Goršek (do leta 2011 prav tako 
svetnik stranke SNS, danes pa sa-
mostojni mestni svetnik).

Po obisku podjetja PV Invest, kjer 
jim je direktor podjetja Drago Po-
točnik predstavil poslanstvo, vizi-
jo, strateške cilje, poslovne rezulta-
te sistema Premogovnik Velenje in 

Kmetijske zadruge Šaleška dolina, 
je bila na kmetiji Arlič v Škalah no-
vinarska konferenca.

Na njej je Herman Arlič izrazil za-
dovoljstvo, ker odbor povečuje šte-
vilo svoje članov. Na zadnjih lokal-
nih volitvah je stranka ostala brez 
občinskega svetnika, z novima čla-
noma pa se na lokalnih volitvah pri-
hodnje leto nadejajo rezultata iz le-
ta 1996, ko je stranka imela v svetu 
Mestne občine Velenje 3 svetnike. 
»Tako bomo lažje reševali težave, ki 
jih v tukajšnjem lokalnem okolju ne 
manjka. S trdim delom želimo pri-
dobiti zaupanje ne le ljudi na pode-
želju, ampak tudi v urbanem  sredi-
šču, saj si prav tako prizadevamo za 
njihov lepši jutri.«

Franc Bogovič je povedal, da se 
je tudi na tretjem obisku v Šaleški 

dolini prepričal, da v tukajšnjem 
okolju vedo, kaj hočejo in si priza-
devajo pogumne načrte tudi uresni-

čiti. Med drugim se je zavzel za čim 
prejšnje dokončanje bloka 6 TEŠ, 
izpostavil pa je tudi stališče stran-

ke v zvezi z napovedanimi spre-
membami v lokalni samoupravi in 
pri uvedbi davka na nepremični-
ne. Po njegovih zagotovilih stranka 
nasprotuje uvedbi slednjega. Pove-
zala se je z vsemi »enako misleči-
mi« nevladnimi organizacijami. V 
teh dneh bodo podpisovali peticijo 
proti sprejetju zakona. Nasprotuje  
pa tudi nepremišljenim posegom 
v lokalno samoupravo in v zvezi s 
tem prav tako pripravlja nekatere 
aktivnosti.

Stranka SLS se že od letošnje po-
mladi pripravlja na lokalne volitve 
prihodnje leto. Do sedaj ima že pre-
cej znanih županskih kandidatov, 
v vseh sredinah pa želi nastopiti s 

polnimi listami za občinske svete. V 
zadnjih mesecih širi svoje vrste. Po 
mnenju Bogoviča v njem in stranki 
ljudje prepoznavajo, da želijo delo-
vati iskreno, pošteno za dobro ljudi 
in da so drugi nameni, ki jih je v po-
litiki velikokrat zaznati, SLS-u tuji. 
»Veseli smo okrepitve članskih vrst 
v Mestni občini Velenje s svetniko-
ma, ki že tvorno delujeta v občin-
skem svetu. Verjamem, da bomo s 
konstruktivnim in trdim delom pri-
spevali k razvoju Šaleške doline,« je 
še dejal Franc Bogovič. 

n

S trdim delom do še večjega zaupanja volilcev in volilk

Z obiska na PV Investu

Na novinarski konferenci je Mihael Letonja (prvi z leve) 
pojasnil razloge za prestop v stranko SLS.

Mihael Letonje o razlogih za prestop v stranko SLS in priča-
kovanjih: »Iz stranke SNS sem izstopil leta 2011, ko je prišlo 
do velikih razhajanj z njenim vodstvom glede izgradnje bloka 
6 Teš. Predsednik Jelinčič je bil proti naložbi, skupaj z Rafae-
lom Gorškom pa sva bila zanjo in še vedno jo podpirava. Za 
prestop k stranki SLS sva se odločila po pogovorih z njenim 
vodstvom, saj sva ugotovila, da do ključnih razvojnih vprašanj 
tukajšnjega okolja in države razmišlja podobno kot midva. Oce-
nil sem, da bom lažje deloval in sodeloval v teh zgodbah, če se 
jim pridružim. V slogi je tudi moč.

Menim, da si stranka SLS zasluži v mestnem svetu vsaj enega, 
če ne že dveh svetnikov. Želja na lokalih volitvah prihodnje leto pa bo-
do trije svetniki. Vem, da nas čaka trdo delo. Prepričan sem, da bomo 
tako pridobili še večje zaupanje volilcev in volilk na podeželju in da 
bomo s poštenim delom prepričali za podporo našim prizadevanjem 
tudi več volilnih upravičencev v urbanem središču, kot smo jih doslej.«  

Kar je nujno, naj se naredi
Mozirski svetniki na prvi izredni seji občinskega sveta o javnem 
zavodu Zdravstveni dom Nazarje – Obnova in izgradnja prizidka k 
Zdravstveni postaji Nazarje finančno prenapihnjena

O projektu so razpravljali zelo polemično.

Darja Es: »Manj, kot je, to ne 
more biti. Zagovarjam stroko 

in da gredo predlagane 
rešitve v projektu v to smer.« 

Svetnik mag. Samo Kramer: »Esova opozarja na urgentno 
stanje zdravstva v dolini. Prebivalci si zaslužimo najboljše. Že 
leta opozarjam, da se v zdravstvo v občini Mozirje ne vlaga, 
kar dokazuje današnje stanje. Namesto da bi razpravljali o 
tem, kaj dobrega lahko naredimo, razpravljate o tem, česa ne 
bomo naredili. Danes govorimo o nujnem projektu, zgrešenih 
naložbah, ki jih ni tako malo, pa ne.«
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Maja prihodnje leto 
v Velenju tekmovanje 
dijakov tehniških 
šol iz štirih republik 
bivše Jugoslavije 
in iz Turčije v 
elektrotehniki 
in avtomatiki – 
Teoretična znanja 
skoraj povsod enaka, 
pri praksi izstopata 
Slovenija in Turčija

Tatjana Podgoršek

Velenje, 29. oktobra – V minulih 
dneh so se v Velenju mudili pred-
stavniki mest Istanbul (Turčija) 
Kočani (Makedonija), Labin (Hr-
vaška), Nikšič (Črna gora) ter Va-
ljevo (Srbija). Odzvali so se povabi-
lu Medpodjetniškega izobraževal-
nega centra (MIC) ter Elektro in 
računalniške šole Šolskega centra 
Velenje, ki bo maja prihodnje leto 
gostitelj tekmovanja dijakov tretjih 
letnikov tehničnih šol iz omenjenih 
mest v elektrotehniki – avtomatiki. 
Na delovnem sestanku v Velenju 
so določili vsebine teoretičnega in 
praktičnega dela dvodnevnega tek-

movanja. Minuli torek je predstav-
nike sodelujočih mest v projektu 
Balkan Junior sprejel tudi velenjski 
župan Bojan Kontič.

Darko Lihteneker, vodja MIC-a, 
je povedal, da so na pobudo mesta 
Instanbul predstavniki Črne gore, 
Hrvaške, Makedonije, Srbije in Slo-
venije podpisali dogovor o sodelo-
vanju pri izvedbi projekta Balkan 
Junior. Takrat so se tudi dogovori-
li, da bodo vsako leto v eni od dr-
žav podpisnic organizirali tekmova-
nje srednješolcev s področja stroj-
ništva, mehatronike, računalništva 
in elektrotehnike. Maja letos je pr-
vo tovrstno tekmovanje potekalo 
v Istanbulu s področja strojništva, 
maja prihodnje leto pa bodo dija-
ki (iz vsake države dva) tekmovali 
v Velenju s področja elektrotehni-
ke – avtomatike. »Takega dogod-

ka na Balkanu še ni bilo in upam, 
da bomo projekt zaradi njegovega 
pomena prijavili v Bruselj. Poleg 
preverjanja znanja je eden od nje-
govih prednostnih ciljev namreč tu-
di medsebojno sodelovanje. Dijaki 
tekmujejo, hkrati pa v času bivanja 
pri družinah spoznavajo svoje vr-
stnike iz drugih držav, njihove na-

vade, kulturo, okolje, v katerem ti 
živijo.« Po besedah Lihtenekerja 
je prvo tekmovanje pokazalo, da 
je teoretično znanje dijakov skoraj 
povsod enako, pri praktičnem delu 
pa izstopata Slovenija in Turčija.

Po mnenju Bojana Kontiča so to-
vrstna tekmovanja dobra popotnica 
za mlade, saj lahko na osnovi izku-
šenj spoznajo razlike med sabo na 
eni, na drugi strani pa tudi tisto, kar 
jih povezuje. »Ne nazadnje gre še za 
promocijo mesta. Prepričan sem, da 
bomo vlogo gostitelja opravili tako, 
da bodo udeleženci ohranili na nas 
lepe spomine in se morda v svojih 
zrelejših letih še vrnili v Šaleško do-
lino in tako pokazali, da jim je bilo 
med nami lepo,« je menil Kontič. 
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S sprejema direktorjev sodelujočih srednjih šol pri velenjskem županu

Vsaka sodelujoča šola je pri-
pravila 100 teoretičnih vpra-
šanj in eno praktično nalogo. 
Računalniški program bo se-
daj med vsemi zbranimi teo-
retičnimi vprašanji oblikoval 
testno nalogo za prvi dan tek-
movanja, drugi dan pa bo na-
menjen preverjanju praktične-
ga znanja.

Ocenili počitniško delo
Šoštanj – Med poletnimi počitnicami sta Občina Šoštanj in Termoelek-

trarna Šoštanj petič zapored skupaj organizirali počitniško delo za dijake 
in študente z naslovom Mladi lepšajo mesto in okolico. 

Za opravljanje počitniškega dela so prejeli 208 vlog mladih, odobrili so jih 
196. Nekateri se ga kljub odobritvi niso udeležili in ti bodo prihodnje leto, če 
tudi bodo izpolnjevali pogoje, zavrnjeni. Projekt je stal dobrih 33.000 evrov, 
udeleženci počitniškega dela pa so bili za uro dela plačani  3 evre. Opra-
vljali so raznovrstno delo. Največ ga je bilo povezanega z bivšo šolo Bibe 
Roecka, kjer so pomagali pri demontaži in selitvi še uporabnih predmetov. 

V Šoštanju so skrbno prešteli tudi ves material, ki so ga pri delu uporabi-
li. Samo barv za kovine je bilo 150 kilogramov, »obrabili« so denimo 250 
parov rokavic in 100 čopičev ter še enkrat toliko različnih vreč za smeti, tri 
škarje za obrezovanje in prav toliko kladiv in klešč kombinirk, 10 izvijačev.

Ocenili so, da so bili cilji doseženi, zato so projekt označili za uspešen.
n mkp

Dan bele palice
Velenje - Ob dnevu bele palice, prazniku vseh slepih in slabovidnih, so 

v oktobru v velenjski knjižnici pripravili prireditev z gostom Sebastjanom 
Kamenikom in njegovimi prijatelji. Sebastjan je vsestranski človek, voditelj 
in organizator raznih prireditev in koncertov, pesnik, tekstopisec, predse-
dnik Društva za pravice invalidov, predsednik Literarnega foruma Biseri 
Savinje, aktivni član Združenja prijateljev slepih Slovenije, predvsem pa 
je znan, da s svojim ustvarjanjem ne išče slave in uspeha, pač pa želi raz-
bijati predsodke in širši javnosti pokazati, da so lahko slepi še kako aktivni 
in enakovredni del družbe. 

Prireditev so popestrili glasbenica in Sebastjanova prijateljica Tanja Ža-
gar, recitatorka Mojca Breznikar s poezijo Sebastjana Kamenika in ustvar-
jalec Arpad Šala-
mon z didaktič-
no terapevtsko 
lutko.

V toplem in is-
krivem pogovo-
ru, ki ga je vodi-
la Sonja Bercko, 
so poslušalci do-
dobra spoznali 
svet slepih, ki je 
v marsičem za-
radi predsodkov 
omejen, a se ga 
da s pozitivnim 
pristopom in 
ozaveščanjem 
približati lju-
dem. Sebastja-
nova želja je, 
da bi ponovno 
sedel za radijski 
mikrofon, kar 
mu iz srca privo-
ščimo. 

n bzj 

V strategiji za starosti 
prijazne usmeritve do 
leta 2020 predvideli 
kar 63 različnih 
ukrepov s področja 
bivanja, 
druženja, 
zdravstva …

Mira Zakošek

Mestna občina Velenje je starosti 
prijazno mesto, dosedanje aktivno-
sti pa želijo še dopolniti. Prav zato 
so svetniki na zadnji seji tudi spre-
jeli Strategijo za starosti prijazne 
usmeritve in aktivnosti v Mestni ob-
čini Velenje do leta 2020; v njej so 
se zavezali, da bodo storili vse, da 
bo življenje v tem okolju starostni-
kom prijazno.

Velenje je starosti prijazno mesto 
že od leta 2009, ko so se vključili v 
projekt Svetovne zdravstvene orga-
nizacije pri Organizaciji združenih 
narodov, ki ga v Sloveniji koordini-
ra Inštitut Antona Trstenjaka. Žu-
pan Mestne občine Velenje Bojan 
Kontič 

je maja lani podpi-
sal tudi Dublinško deklaracijo sta-
rosti prijaznih mest in se tako za-
vezal k spoštovanju načela starosti 
prijaznih mest. 

Na osnovi teh programov in pre-
dlogov velenjskega seniorskega od-
bora so oblikovali omenjeno strate-
gijo, v katero so zajeli 63 splošnih 
in posamičnih ukrepov, razvrščenih 
v osem ključnih področjih, ki jih do-

loča Svetovna zdravstvena organi-
zacija. Posebej poudarjajo varnost 
na vseh javnih površinah, dosto-
pnost do vseh javnih stavb, ureje-
nost, prijaznost, obveščenost, so-
cialno odgovornost in družabnost.

Za dosego vsega tega 
so oblikovali konkre-
tne naloge in tudi no-
silce. Med drugim bo-
do poskrbeli za doda-
tne pločnike (ob cesti 
v Zgornji Šalek, v Bev-
čah, v naselju Lipa 

...), postavitev vsaj 20 no-
vih klopi po mestu in dodatno šte-
vilo parkirišč za invalide. Postavili 
bodo pokrito avtobusno postajali-
šče pri pokopališču Podkraj, zgra-
dili kolesarsko stezo do nakupo-
valnega centra Velenjka, z rumeno 
označili začetek in konec stopnic in 
poskrbeli za boljšo dostopnost do 
javnih objektov in javnih stranišč. 
Še naprej bodo zagotavljali brez-
plačni prevoz, zgradili oskrbovana 

stanovanja, skrbeli za zamenjavo za 
primernejša stanovanja in subvenci-
onirali stroške najemnin.

Obljubljajo tudi pestro družabno 
življenje z nadgradnjo Centra dnev-
nih aktivnosti, zagotavljanjem pro-
storov za prireditve in druge dejav-
nosti ter prirejanjem prireditev, pri-
mernih za starejše.

n

Prebivalstvo se 
stara

Po podatkih je sredi lanskega 
leta živelo v Mestni občini Vele-
nje 32.862 prebivalcev, od tega 
16.715 moških in 16.147 žen-
sk. Od tega je bilo starih med 
65 in 79 let 3.605 občanov 
(1.641 moških in 1.964 žen-
sk). 249 moških ter 557 žensk 
je bilo starih med 80 in 94 leti. 
Imeli pa smo tudi 5 žensk sta-
rejših od 95 let. 

Milena Krstič - Planinc

Šoštanj, 30. oktobra – Šoštanjski svetniki so na 
oktobrski seji potrdili osnutek proračuna za na-
slednje leto in se okvirno dogovorili, kako bodo 
porabili dobrih 18.300.000 evrov, kolikor naj bi 
se jih nateklo v občinsko blagajno. Predlog pro-
računa pa bodo, kot je povedal župan Darko Me-
nih, po proučitvi pripomb svetnikov in svetnic 

obravnavali že na seji, ki bo konec tega meseca. 
Ob tem je pohvalil sestavljalce proračuna, ki jim 
je v časih, kakršni so danes, uspelo uskladiti po-
trebe in »pokriti« zakonske obveznosti občine, 
čeprav vsem željam niso mogli ustreči.

»Osnutek proračuna je naložbeno bogat in 
naravnan trajnostno. Skoraj 60 odstotkov ce-
lotnega proračuna ali 10.652.000 evrov bomo 
namenili naložbam, znotraj tega pa dobrih 4,5 

milijona za kohezijske projekte,« razlaga župan.
Sociali bodo namenili 2,8 odstotka proračuna, 

kulturi 3,5 odstotka, športu 4,3 odstotka, izobra-
ževanju (brez novega Vrtca Šoštanj) 10,8 odstot-
ka skupaj z novogradnjo pa 13,2 odstotka prora-
čuna. Znatna sredstva bodo namenili tudi za zim-
sko in letno vzdrževanje cest in ulic – kar 6,2 od-
stotka proračunskih sredstev (1.140.000 evrov), 
ter za rekonstrukcije in obnove cest 6,7 odstotka 
celotnega proračuna. Nekaj sredstev bodo za te 
namene porabile krajevne skupnosti same.

V Šoštanju so se vse letošnje leto ukvarjali s 
tekočim proračunom. Delo so jim »naložile« 
lanske novembrske poplave. Hitro in umno se 
je bilo treba odzvati, da so uspeli sanirati najpo-
trebnejše. »Veliko smo naredili. Uredili smo vse 
zajede ob vodotokih in popravili ceste ter odpra-
vili nekaj največjih plazov,« pravi župan Menih.

n

Postaja je, zdravnikov pa ni
Oktobrske seje sveta Občine Šoštanj se je 
udeležil direktor Zdravstvenega doma Velenje 
in predstavil kadrovski načrt

Šoštanj – Ker kronično pomanjkanje zdravnikov pesti tudi paciente Zdra-
vstvene postaje Šoštanj, so tamkajšnji svetniki in svetnice na sejo povabili 
direktorja Zdravstvenega doma Velenje Jožeta Zupančiča, dr. med., da jim 
predstavi kadrovski načrt in razmišljanja o popolnitvi ambulant za naprej. 

Zdravstvena postaja Šoštanj z zdravstvenimi storitvami oskrbuje več kot 
8.600 prebivalcev, ki pa niso najbolj zadovoljni s storitvami, ki jih njihovi 
občani dobijo v njej. Direktor Zdravstvenega doma jim je sicer odgovoril 
na vrsto vprašanj, povezanih s tem, z vsemi njegovimi odgovori tudi niso 
bili povsem zadovoljni, imajo pa jih še veliko več. Zato so se dogovorili, 
da bodo vprašanja preko njihovega predstavnika Janeza Gerška izposta-
vili v svetu javnega zavoda.

Župan Darko Menih izpostavlja, da so v Šoštanju v nekaj letih etapno po-
polnoma prenovili, dogradili in posodobili Zdravstveno postajo, da imajo 
lepe in funkcionalne prostore, nimajo pa toliko kadrov, kot bi jih potrebo-
vali. »Obljubljeni so sicer premiki, popolnitev ambulant, a to bomo verjeli, 
ko bo do tega dejansko prišlo,« je povedal po seji župan.

V Šoštanju so obisk direktorja izkoristili tudi za vprašanje, povezano z re-
ferenčno ambulanto z razširjenim timom zdravstvenega osebja. Te marsikje 
po Sloveniji že imajo, v njih pa so poleg zdravnikov in medicinskih sester 
zaposlene tudi diplomirane medicinske sestre, ki lahko »prevzamejo« bolni-
ke s kroničnimi  boleznimi in opravljajo preventivno delo. Pojasnjeno jim je 
bilo, da je bila referenčna ambulanta za Šoštanj sicer načrtovana, da pa se 
zdaj zadeve spet spreminjajo in bo na končno odločitev treba še počakati. 

Znova so se dotaknili tudi laboratorija, ki že nekaj mesecev dela po no-
vem – v Šoštanju so prepričani, da za paciente manj ugodnem urniku – za 
katerega pa bi si želeli, da se povrne v zanje prijaznejše okvire.

n mkp

Osnutek pod streho
Šoštanjski svetniki so na zadnji seji sprejeli osnutek 
proračuna za leto 2014 – Po usklajevanju pripomb 
pričakujejo, da ga bodo konec novembra že sprejeli

Takega dogodka na Balkanu še ni bilo

V mestu bodo postavili novih 20 klopi

Velenje bo dobilo oskrbovana stanovanja

Do nakupovalnega centra Velenjka nova 

kolesarska steza

V toplem pogovoru 
so obiskovalci 

spoznali svet 
slepih, ki je še 

vedno zaznamovan 
s številnimi 
predsodki.

Velenje starostnikom še bolj prijazno
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V osnovnih šolah 
malicajo vsi učenci, v 
primerjavi z lanskim 
šolskim letom jih več 
tudi kosi

Tatjana Podgoršek

»Pri nas nimamo lačnih učen-
cev,« zagotavljajo na osnovnih šo-
lah v Šaleški dolini, kjer smo pre-
verjali, kako se v tem šolskem le-
tu odraža kriza pri prehranjevanju 
učencev. 

V mestni občini 
Velenje …

Na osnovni šoli Livada v Velenju 
je v lanskem šolskem letu malicalo 
418 učencev s podružnicami vred 
oziroma vsi, od tega je imelo sub-
vencioniran obrok 236 (56 odstot-
kov) učencev. V tem šolskem letu je 
na šoli manj otrok, 393, do subven-
cije za malico jih je upravičenih 155 
(le 39 odstotkov). V lanskem šol-
skem letu je prejemalo kosilo 195 
učencev, 17 odstotkov ali 35 učen-
cev. »Kljub temu da je letos na šoli 
nanj učencev, pripravimo več ko-
sil, in sicer 207. Do subvencije za 
ta obrok je upravičenih 27 ali 13 

odstotkov. Nas pa žalosti, da osem 
med njimi subvencije ne koristi,« 
je povedala Simona Žohar, ki je na 
šoli zadolžena za prehrano. Žohar-
jeva je še dodala, da v podaljšanem 
bivanju prejmejo učenci brezplačno 
sadje in kruh.

Na najmlajši osnovni šoli v Me-
stni občini Velenje – šoli Šalek – 
imajo v tem šolskem letu 347 učen-
cev (lani enega več). Vsi malicajo, 
država pa namenja za ta njihov 
obrok manj denarja. Do subven-
cionirane malice jih je upravičenih 
180 (lani 206). V šolski kuhinji pri-
pravljajo za učence na dan 209 ko-
sil, od tega ima ta obrok subven-

cioniran 24 otrok. Lani je na šoli 
kosilo 208 učencev, 32 med njimi 
je zanj nekaj denarja v obliki sub-
vencije primaknila država. »Naši 
učenci so kar ješči, tako da ostane 
zelo malo hrane. Tisto, ki pa osta-
ne, porazdelimo med učence, ki po-
trebo po hrani še izrazijo,« so pove-
dali na šoli.

Tudi na največji osnovni šoli v 
mestni občini Velenje po številu 
učencev – šoli Antona Aškerca – 
zagotavljajo, da na krožnikih za 
malico in kosilo ostane zelo malo 
hrane. Odvisno tudi od tega, kaj 
je na jedilniku. Tako kot na prej 
omenjenih šolah se trudijo, da so 

ti čim bolj pestri in zdravi. »Je pa 
zanimivo to, da se kriza poglablja, 
na drugi strani pa je do subvenci-
onirane prehrane upravičenih vse 
manj učencev,« pravi ravnatelj šo-
le Zdenko Gorišek. Tako kot v lan-
skem tudi v tem šolskem letu ma-
lica 493 učencev. Lani je država 
subvencionirala ta obrok 320, le-
tos le 187 učencem. V primerjavi 
z lanskim šolskim letom prejema 
v letošnjem drugi obrok hrane 260 
učencev ali 20 več. Lani je država 
pomagala plačati stroške kosila 49, 
letos 35 učencem. 

v občini Šoštanj ...
»Glede prehrane v letošnjem šol-

skem letu ni sprememb na naši šoli. 
Učencem ponujamo zajtrk, malico, 
popoldanska malica pa je brezplač-
na. Poleg tega smo že četrto leto v 
projektu sheme šolskega sadja, s ka-
terim še dodatno ponudimo učen-
cem zelenjavo in sadje. Jedilniki so 
sestavljeni raznoliko, upoštevamo 
smernice zdrave prehrane, prav ta-
ko tudi želje učencev,« je poveda-
la mag. Majda Završnik Puc, rav-
nateljica osnovne šole Karla De-
stovnika Kajuha Šoštanj. Dodala 
je še, da učitelji učence pri malici 
in kosilu spodbujajo, da poskusijo 
tudi hrano, ki je ne poznajo ali je 
ne marajo. Vso neoporečno hrano, 
ki ostane pri malici, učenci pojedo 
čez dan ali pri popoldanski malici, 
ki je brezplačna. 

Po podatkih, ki nam jih je posre-

dovala, je v lanskem šolskem letu 
od 762 učencev prejemalo subven-
cijo za malico 516, v tem šolskem 
letu pa jih ima za zdaj od 767 učen-
cev subvencioniran obrok le 32. 
»Takšni so podatki za mesec sep-
tember. Pri malici se število upra-
vičenih do subvencije povečuje, saj 
veliko staršev še ni oddalo vloge 
na center za socialno delo. Odloč-
be prihajajo vsak dan.« Podobno je 
tudi pri subvenciji kosil. V lanskem 
šolskem letu so tega prejemali pri-
bližno 404 učenci (subvencionira-
nih je bilo 106 obrokov), septembra 
letos pa je bilo od 415 subvencioni-
ranih 41 obrokov. 

in v občini Šmartno 
ob Paki

Bojan Juras, ravnatelj osnovne 
šole bratov Letonja Šmartno ob Pa-
ki, je v zvezi s prehrano učencev 
na šoli povedal, da imajo ob koncu 
delitve kosila vsi možnost priti do 
dodatne hrane. Ves čas, ko je na 
šoli odprta kuhinja, imajo na voljo 
čaj, jabolka in kruh brezplačno. Šo-
la sodeluje v shemi šolskega sadja, 
tako da dobijo tudi drugo sadje, ne 
le jabolka. 

V tekočem šolskem letu ima od 
307 subvencionirano malico 162 
učencev (lani 197). Na šoli kosi 
140 učencev, od tega jim ima sub-
vencioniran obrok 37 (lani 30). 

n

Tatjana Podgoršek

Na kar nekaj srednjih šolah v Slo-
veniji ugotavljajo, da se v šoli pre-
hranjuje manj dijakov kot 
v minulem šolskem le-
tu. Med razlogi je na 
prvem mestu nezmo-
žnost staršev za pla-
čilo stroškov. 

Najmanj 
uživalcev 
malice je 
gimnazijcev

Po zagotovilih Rajmunda Valcla, 
ravnatelja Gimnazije Velenje in ko-
ordinatorja šolskih malic na šolah 
Šolskega centra Velenje, kljub ve-
čji socialni krizi število prijavljenih 
dijakov za šolsko malico ne upada. 
Minuli mesec je bilo zanjo prijavlje-
nih blizu 70 odstotkov srednješol-
cev ali 1.530 od 1.869 dijakov, ko-
likor jih je na šolah centra. »Toliko 
je bilo prijavljenih, dejansko pa je 
malicalo vsak dan blizu 1000 dija-
kov (približno 500 jih malico odpo-
ve zaradi različnih obveznosti). Po-
drobnejši pogled po šolah pokaže, 
da je med uživalci malice najmanj 
gimnazijcev (komaj 50 odstotkov), 
največ (blizu 85 odstotkov) pa je 
dijakov Elektro in računalniške šo-
le centra.« 

Valcl med osrednje razloge za ta-
kšno razliko pripisuje strukturi di-
jakov. Na gimnaziji je več ženske 
populacije, za katero je to obdo-

bje glede prehranjevanja še 
posebej občutljivo. Če-

prav ponudnik malic 
– Gostinstvo Gore-
nje – dodaja na jedil-
nik tudi solatno mali-
co, na izbiro so mleč-

ni izdelki, hrana ni po 
meri gimnazijk. 

Več kot tretjini 
malico v celoti plača 
država

Zanimiv je tudi podatek o upra-
vičencih do subvencionirane pre-
hrane. Dijakov, ki jim malico v ce-
loti plača država, imajo na centru 
376, 177 dijakov je upravičenih 
do 70-odstotne, 106 dijakov pa do 
40-odstotne subvencije. Drugi mo-
rajo plačati polno ceno malice, ki 

znaša 2,41 evra. »Izdelan imamo 
jedilnik za cel mesec vnaprej, za-
to dijaki točno vedo, kaj je kateri 

dan za malico. Če malice kakšen 
dan ne nameravajo zaužiti, se mo-
rajo odjaviti dan prej, sicer mora-
jo obrok plačati v celoti. To velja 
tudi za upravičence do subvenci-
onirane prehrane. Kljub dobremu 
sistemu naročanja se dogaja, da je 
okoli 50 obrokov neprevzetih. Da 
je zadeva še bolj žalostna: med ne-
vestnimi dijaki je kar nekaj takih, 
ki so upravičeni do 100-odstotne 
subvencije.«

Boleče je, koliko 
hrane dijaki zavržejo

Po podatkih statističnega urada 
je bilo v Sloveniji v letu 2011 blizu 
168 tisoč ton odpadne hrane ali 82 
kilogramov na prebivalca. Po oce-
nah Zveze potrošnikov Slovenije 
od ponudbe hrane, ki ni 
prodana, te zavrže-
mo približno tretji-
no. Koliko hrane 
zavržejo dijaki, 
ki se prehranju-
jejo na Šolskem 
centru, ne vedo 
natančno. »Ugo-
tavljamo, da je kar 
precej takih, ki bi že-
leli obilnejše krožnike, 
prav tako pa ni malo takih, ki 
malici namenijo le pogled, zaužije-
jo je pa ne.« Kot pravi Valcl, je kar 
boleče za te čase, koliko hrane di-
jaki zavržejo. Ker vedo, da so nji-
hove prehranjevalne navade zelo 
različne, so se s ponudnikom do-
govorili, da poleg dveh menijev po-
nudbo še razširi. »Sedaj se dogaja, 
da če nobeden od toplih obrokov ni 

po meri dijakov, posegajo po pici, 
hamburgerju in podobni hrani, kar 
pomeni, da ne sledimo težnjam po 
zdravem prehranjevanju dijakov, 
zaradi česar je pravzaprav bil spre-
jet Zakon o šolski prehrani.« Kot 

še pravi Valcl, pa dijaki nimajo 
pripomb na malico. 

45-oziroma 
30-minutni 
odmor

Dijaki Šolske-
ga centra ma-
licajo v jedilni-
ci pedagoškega 

objekta Gaudea-
mus, kjer je urejenih 

270 mest, v dveh delih, 
in sicer po drugi učni uri dijaki 

strokovnih šol, ki imajo za malico 
na voljo 45 minut, po tretji šolski 
uri pa gimnazijci. Ti imajo za obrok 
odmerjenih 30 minut. Pobudo za 
krajši čas za malico so podali dijaki 
in člani sveta staršev sami.

n

Za ene premalo poln krožnik, 
drugi malice ne zaužijejo
Na šolah Šolskega centra Velenje malica blizu 1000 dijakov na dan – Med 50 neprevzetimi 
malicami tudi dijaki s 100-odstotno subvencionirano prehrano

Zanimivost
Po podatkih Statističnega urada Slovenije je leta 2010 porabil vsak 

državljan povprečno 121 kilogramov žit, 91 kilogramov zelenjave, 
70 kilogramov krompirja, 93 kilogramov mesa, 10 kilogramov jajc 
in 36 kilogramov sladkorja. Med vrstami mesa mu je najbolj teknilo 
svinjsko, ki ga je pojedel 40 kilogramov, perutnine – 25 kilogramov, 
in govedine – 20 kilogramov.

Rajmund Valcl: »Za kakovost in distribucijo šolske prehrane 
skrbi na Šolskem centru poseben odbor, v katerem so 

učitelji, dijaki vseh šol in predstavnik ponudnika.«

Malico 
zaužije komaj 
50 odstotkov 

gimnazijcev, na 
Elektro in računalniški 

šoli pa malica kar 
blizu 85 odstotkov 

dijakov

Polno 
ceno malice 
– 2,41 evra – 
plača dobra 

tretjina 
dijakov

Neža Rotnik, predsedni-
ca dijaške skupnosti Šolske-
ga centra Velenje, o malici: 
»Dijaki pripomb na malico 
nimamo. Pripombo imamo 
le dijaki gimnazije na tako 
kratek čas, ki nam je od-
merjen zanjo. Sicer pa ima-
mo na jedilniku 5 pestrih 
menijev vsak dan. Od lani 

malicamo tudi v lepi in prostorni 
jedilnici v objektu Gaudeamus. 
Zakaj ostaja kar nekaj obrokov 
nedotaknjenih, ne vem natančno. 
Lahko, da se kdo zmoti pri registraciji. Prav tako ne poznam pravih 
razlogov za to, da konča toliko hrane v smeteh. Prehranjevalne nava-
de bo očitno klub prizadevanjem, kar težko spremeniti.«

Kriza večja, subvencij manj

Na šolah pripisujejo razloge za manjše število subvencio-
niranih malic spremenjenim razmeram v družinah, zaradi 
katerih te niso več upravičene do te pravice. Še bolj pa 
predpostavljajo, da starši niso pravočasno oddali vlog za 
uveljavitev pravice na pristojnem centru za socialno delo. 

Na osnovnih šolah zagotavljajo, da so učenci dokaj ješči in da jih 
spodbujajo, da vsaj poskusijo hrano, ki je sicer ne poznajo ali marajo
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Ubrano urbano
Bojan Pavšek

Vsako mesto ima svojo scenografijo. Vsaka scenografija ima svo-
je igralce. Vsak igralec ima svoje življenje. Vsako življenje ima svojo 
zgodbo. In vsaka zgodba pomembno sooblikuje bivalni unikum, ki 
mu pravimo mesto. S tem je mestotvorni krog (na videz) zaključen. 
Namen nekoliko poetičnega uvodnika je, da negiram klišejsko pred-
stavo o tem, da je mesto samo skupek stavb in cest ter ostale nežive 
infrastrukture, ki nam omogoča bivanje znotraj njega. Na srečo vseh 
nas je veliko več kot to.

Mnoga razvita mesta se zavedajo svojih vrednot, značilnosti in os-
talih urbanih kvalitet, s katerimi si utrjujejo renome tudi kot urbana 
blagovna znamka. Kje, kako in zakaj izstopajo v svoji prepoznavnosti, 
pa je odvisno od njihovih promocijskih strategij. Gre za premišljen 
skupek smernic, s katerimi mesto preko sodobnih simbolov, marke-
tinških akcij in gospodarskih karakteristik (beri: prednosti) oblikuje 
svojo lastno lokalno-globalno tržno strategijo, ki mu bo s pomočjo 
podpore javnosti omogočala uresničevanje razvojnih vizij. Če povza-
mem misel bolj preprosto: Mesto se s tem ne razvija samo kot prepoz-
navna blagovna znamka, ampak kot prepoznavna blagovna znamka, 
vredna zaupanja. Verjetno ga ni med nami, ki ne bi znal stresti iz ro-
kava vsaj nekaj kvalitetnih blagovnih znamk, zapisanih v njegovem 
potrošniškem spominu z velikimi črkami. Tako velikimi, da se vsakič 
z veseljem vrača k njim in hoče še. Podobnim hrepenenjem se želijo 
približati tudi osveščena bivalna okolja. In mesta pri tem niso nobe-
na izjema. Zakaj recimo nekdo rad živi v določenem okolju? Razlo-
gov je več, so večplastni in v večini primerov med seboj prepleteni. 
A skupni imenovalec odgovorov je po navadi enak. Živimo tam, kjer 
se počutimo dobro. Kjer nas okolje spremlja in se na naše želje in 
potrebe pametno (beri: pravilno) odziva. Zato mu zaupamo. Pa naj 
gre za zaupanje, vezano na možnost zaposlitve, zaupanje v uspešno 
izobraževalno infrastrukturo, zaupanje v kvalitetne pogoje za preživl-
janje prostega časa, zaupanje v primernost okolja za vzgajanje svojih 
potomcev, zaupanje v neizpet kulturni program ali pa zgolj zaupanje 
v tisto nekaj, kar je z besedami težko opisati. In če vse našteto zdru-
žimo v nekakšen metaorganizem, ki dopolnjuje arhitekturne in urba-
nistične vrednote mesta, dobimo blagovno znamko kraja, v katerem 
živimo. Gre za živi organizem, ki si mora za svoje preživetje krepko 
prizadevati za svoje eno in edino poslanstvo. Ves čas mora ustvarjati 
in nadgrajevati vrednote zaupanja. Zato so poteze, ki jih vleče, pre-
mišljene, večkrat filtrirane, in šele ko dozorijo, lahko ugledajo svoj 
prvi mestni dan. Nekatere med njimi so komaj opazne, spet druge 
nas vsakodnevno opozarjajo na svojo prisotnost. Vsem pa je skupno 
to, da redno in brez časovnih omejitev sestavljajo nikoli dokončan 
urbani utrip. In velenjski utrip pri tem ne sme biti nobena izjema.

Dokaz, da so razvojni impulzi Velenja (spet) usmerjeni v pravo 

smer, je tudi uspešno izvedena mednarodna strokovna konferenca 
City Impulses, ki se je pod okriljem Službe za razvojne projekte in 
gospodarstvo mestne občine Velenje pred kratkim odvijala pri nas. 
Primeri dobre prakse, tako iz tujine kot iz domačih logov, so poka-
zali, da je tam, kjer je volja, tudi pot. Urbana pot! Seveda mora biti 
interes graditi mesto na temeljih zaupanja večstranski. Poleg lokalnih 
oblasti morajo pripadnost pokazati tudi podjetja, društva in organiza-
cije ter na koncu po mojem mnenju najpomembnejši akter - občani. 
Za začetek je dovolj, da se spremeni njihov zorni kot v odnosu do 
mesta. Razmislek o prihodnosti mesta naj se prične pri serviranju 
konstruktivnih rešitev in ne pogrevanju destruktivnih težav. Tako je 
že eliminiranje negodovanja nad intervencijami v mestu, še preden 
so le-te končane, korak v pravo smer. A za samozavestno vzpostavi-
tev sinhrone razvojne smeri je pred nami še dolga pot. Pot, ki so jo 
mnoga bolj razvita mesta že prehodila. Nas pa takšni izzivi v prihod-
nosti še čakajo. Ti so namreč edina in prava urbana evolucijska smer, 
ki bo tudi sedanjim, predvsem pa prihodnjim generacijam postregla 
z okoljem, vrednim zaupanja. 

Gremo! Kam? Od besed k dejanjem seveda! Ali kot bi rekel po-
pularni ameriški športni filozof gospod Nike: »Velenje, just do it!«

n

Barbara Pokorny še 
naprej direktorica 
Festivala Velenje

Velenje - 19. novembra se bo začel drugi petle-
tni mandat dosedanji direktorici Festivala Vele-
nje Barbari Pokorny. Svetniki so predlog, ki ga 
je posredoval predsednik komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja Bojan Škarja, 
potrdili soglasno. Že pred tem pa je predlog po-
trdil tudi svet zavoda Festival Velenje.

n mz 

Odličen vpis abonmajev
Velenje, 29. oktobra  – V Festivalu Velenje so 

zelo zadovoljni z letošnjim vpisom v gledališke 
in glasbene abonmaje. Kljub krizi je bilo vpisov 
toliko kot lansko leto, skoraj 900. V nekaterih 
abonamjih, predvsem v otrokom namenjenem 
Pikinem in gledališkem Zelenem, ki ponuja pred-
vsem uspešne komedije, je vpis večji kot lansko 
leto, nekaj več abonentov ima tudi glasbeni abo-
nma Klub. Slabši vpis pa so zabeležili v glasbe-
nem abonmaju Klasika, ki prinaša vrhunske kon-
certe klasične glasbe.

n bš

Večmedijska razstava 
Pozor, delo!

Velenje – Danes (četrtek, 7. novembra) ob 18.30 
bodo v Muzeju premogovništva Slovenije odprli 
večmedijsko razstavo z naslovom Pozor, delo!, v 
produkciji Stripburgerja/Foruma Ljubljana. 

Gre za mednarodno stripovsko antologijo z 
naslovom Workburger, skrbno sestavljeno kr-
panko različnih stripovskih pripovedi, ki se vrti 
okoli tematike sodobnega dela. 

Razstava bo na ogled do 22. decembra.
Stripburgerjev sindikat in Muzej premogovni-

štva Slovenije vabita še na prednovoletno Strip-
burgerjevo stripdelavnico sobota, 14. in nedelja, 
15. decembra, 10.00 – 17.00 (vmes pavza).

Mentorja bosta David Krančan, Andrej Štular. 
Dvodnevne Stripburgerjeve delavnice so name-
njene začetnikom starejšim od 10 let in nudijo 
celovit vpogled v stripovsko ustvarjalnost. 

Prijave sprejemajo na v Muzeju premogovni-
štva Slovenije. Število udeležencev je omejeno.

n mkp

V Galeriji predavanje o 
modernizmu

Velenje, 7. november - Modernistična umetnost 
je zatresla uveljavljeno in skozi stoletja preizku-
šeno idejo o umetnosti, ki predpostavlja obrtni-
ško veščino in estetsko kategorijo klasične lepo-
te. Kdaj na časovni premici razvoja umetniške-
ga snovanja je prišlo do preloma s tradicijo in 
zakaj? Katere so bile okoliščine, ki so napredne 
umetnike zapeljale na pot raziskovanja novega 
umetniškega izraza? To so le nekatera vprašanja, 
na katera bo v Galeriji Velenje danes ob 15. uri 
odgovarjal umetnostni zgodovinar in muzejski 
svetovalec v Koroški galeriji likovnih umetnosti 
Marko Košan. Predavanje je naslovil Moderni-
zem in modernost – iz tradicije v novi čas.

n bš

Seul – Velenje, 28. oktober – V 
drugi polovici oktobra se je s pred-
stavami v južnokorejskih mestih 
Busan in Seul mednarodni javnosti 
predstavil plesni prvenec celjske Hi-
še kulture Celje (HKC) in Festivala 
Velenje (FV), koreodrama He, He, 
Helium makedonsko-nemškega ko-
reografa Igorja Kirova. Velik uspeh 
krstne uprizoritve tega medkulturne-
ga projekta letošnjega marca v Vele-
nju je predstavi zagotovil vstopnico 
na enega najodmevnejših festivalov 
za sodobni ples SIDance, ki ga od 
leta 1998 pripravljajo v Južni Kore-
ji kot prerez njihove domače plesne 
ustvarjalnosti in gostovanj najuspe-
šnejših in trendovskih plesnih pred-
stav iz vsega sveta. V ekipi sta bila tu-
di direktorica festivala Velenje Bar-
bara Pokorny in Davorin Štorgelj, ki 
je v koreodrami oblikoval luči.

Konec oktobra, po vrnitvi domov, 
nam je Barbara Pokorny povedala: 
»Bilo je čudovito. Ponosna sem, da 
smo se Velenjčani skupaj s Celja-
ni predstavili na tem prestižnem fe-
stivalu, kjer je selektorsko sito zelo 
močno. Predstavili smo se v družbi 
16 močnih produkcijskih hiš iz vse-

ga sveta. Festival SIDdanec je pose-
ben prav zato, ker na njem prikaže-
jo najboljše plesne produkcije leta. 
Komentarji so bili, da je evropski gib 

čisto drugačen od Azijskega. Res je 
bilo zanimivo primerjati produkcije 
z različnih koncev sveta. Davorin 
Štorgelj je skrbel za svetlobno teh-

niko še za dve drugi predstavi, ki 
sta nastajali na samem prizorišču.« 

Po uspešnem gostovanju v Koreji 
se bo He, He, Helium podal tudi na 
pot po bivših republikah nekdanje 
skupne domovine. 30. novembra bo 
Helium poletel na veliki oder ma-
kedonskega gledališča v Skopju, fe-
bruarja na festival Sarajevska zima 
(BiH), mesec za tem pa še na Hr-
vaško in v Srbijo. V Sloveniji bomo 
predstavo lahko videli 30. januarja, 
in sicer na »domačem« odru v kul-
turnem domu Velenje. 

n bš

Z besedami 
ljubezni

Velenje, 25. oktobra -V Knjižnici Velenje je 
bila v petek predstavitev pesniške zbirke Z bese-
dami ljubezni Josipa Bačiča Savskega, literarne-
ga ustvarjalca iz Velenja. Gre za njegovo osmo 
knjigo, ki je izšla ob njegovi osemdesetletnici ži-
vljenja. Izdajatelj zbirke je Šaleško literarno dru-
štvo Hotenja ob finančni podpori Mestne občine 
Velenje. Z avtorjem se je pogovarjala tajnica dru-
štva Tatjana Vidmar, v kulturnem dogodku pa so 
sodelovali glasbeniki, ki so poustvarjali na orgli-
cah, avtorjevemu priljubljenemu glasbilu. Bačiču 
so za izdajo zbirke čestitali številni literarni prija-
telji, med njimi tudi Dragica Veskovič, nekdanja 
sodelavka Javnega sklada za kulturne dejavnosti 
Ljubljana, ki je poleg Petra Rezmana zbirki do-
dala nekaj svojih razmišljanj. Knjiga Z beseda-
mi ljubezni je izšla v 200 izvodih, likovno jo je 
dopolnil slikar Zlatko Kraljič, uredili pa Tatjana 

Vidmar, Peter Rezman in Milojka B Komprej. 
Josip Bačič Savski, dolgoletni član Literarnega 

društva Hotenja, dobitnik občinskega priznanja 
Občine Dobrna, kjer zdaj živi, in upokojeni teh-
nik je svojo razgibano življenjsko pot začel v Žu-
panji na Hrvaškem. Od tam ga je vodila v Švico 
in kasneje v Velenje, kjer živi z družino. Pesmi 
je začel objavljati že leta 1951, njegov literarni 
nabor pa sega vse od otroških del do filozofskih 

tekstov. Je tudi član združenja literatov drugih 
narodov, živečih v Sloveniji, Ameriški biografski 
inštitut ga je leta 2009 razglasil za človeka leta za 
državo Slovenijo. V svojem bogatem literarnem 
izrazu, ki ga je dosegel v vseh letih ustvarjanja, 
največkrat raziskuje skrivnostni svet človekovega 
bivanja in čustev, predvsem ljubezni. 

n MBK, foto Dejan Tonkli

Helium se je vrnil domov
Plesna produkcija Festivala Velenje in Hiše kulture Celje navdušila 
mednarodno javnost na korejskem festivalu SIDance – Sedaj potuje v 
Makedonijo, BIH, Srbijo in Hrvaško

Ekipa plesalcev, koreografa in obeh predstavnikov Festivala Velenje na prizorišču festivala 
v Seulu.

Grafika: Bojan Pavšek
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Ko smo v naši radijski in časopisni hiši pred 
21 leti začeli projekt Almanah, smo vedeli, da 
gre za zahtevno delo. Lotili smo se ga, ker se 
odzivamo na izzive in Almanah je izziv. To 
spoznavamo zadnja leta vse bolj in bolj. Pa ne 
zaradi tega, ker ne bi imeli zanj dovolj gradiva, 
ampak zaradi stroškov in virov financiranja. 
Tudi letos smo tehtali, ali naj se ga lotimo ali 
ne, a smo se vsem težavam navkljub odločili 
za izdajo 21. Almanaha predvsem zaradi tega, 
ker je v občinah Šaleške doline še vedno zelo 

dobro sprejet. Na publikacijo pa smo ponosni 
tudi zato, ker podobne v Sloveniji ni. 

Tudi tokrat bomo v Almanah strnili dogaja-
nje v iztekajočem se letu v Šaleški dolini. Knji-
ga, debela okoli 300 strani, bo razdeljena na 
12 poglavij, v katerih bo kar najbolj zanimivo 
in pregledno nanizan utrip občin Velenje, Šo-
štanj in Šmartno ob Paki na vseh področjih 
življenja in dela. 

V gospodarske družbe, ustanove, vodstva 
krajevnih skupnosti, klube, društva … smo po-

slali vprašalnike in veliko odgovorov tudi že 
dobili. Vse druge prosimo, da nam jih čim prej 
vrnete. Prav tako smo se s prošnjami za pomoč 
pri izdaji publikacije obrnili na tiste, za katere 
smo ocenili, da nam pri tem lahko pomagajo z 
reklamnimi oglasi. Verjamemo, da nas boste v 
prizadevanjih podprli po svojih najboljših mo-
čeh. Vsem, ki bodo tako ali drugače sodelova-
li pri pripravi in izdaji Almanaha, se že danes 
iskreno zahvaljujemo.

Almanah bo izšel pred božičnimi prazniki 
in bo gotovo primeren tudi za novoletno ali 
poslovno darilo.

n tp

107,8 MHz

RES 
NULLIUS
Velenjska rokenrol 
druščina pripravlja 
že četrti videospot s  š e 
vedno aktualnega albuma Prekletih 
bazar, hkrati pa je poln tudi koledar nji-
hovih nastopov ob koncu leta. Poleg kon-
certov v Mariboru, Ljubljani, Dolenjskih 
Toplicah in še kje se 20. decembra obeta 
tudi tradicionalni decembrski koncert v 
velenjskem klubu Max.

LAIBACH
Laibach je za založbo Mute objavil digi-
talni EP s štirimi skladbami, imenovan 
preprosto S. Z njim napoveduje svojo 
novo preobrazbo v prerojeni, pa vendar 
izbrušeni formi. Album Spectre bo izšel 
februarja 2014, skupina pa se bo še 
pred objavo albuma odpravila na krajšo 
turnejo po Švici, Ukrajini in Rusiji, Večja 
evropska turneja bo sledila spomladi.

MUFF
Muff se po izjemni uspešnici Naj sije v 
očeh, ki je bila po podatkih IPF-a največ-
krat predvajana domača skladba leta 

2012,  tokrat 
predstavl ja jo 
energično groo-
vie pesem Nov 
dan. Pesem je 

nastala že letos 
poleti, ker pa se je zasedba intenzivno 
ukvarjala z materialom za svoj prvi stu-
dijski album, je morala javnost na njeno 
predstavitev nekoliko počakati.

ANAVRIN
Po uspešnem singlu in videospotu Pre-
malo enakih, ki je zasedel številne radij-
ske in video lestvice, Anavrin nadaljuje 
začrtano pot. Delovno poletje je fante 
pripeljalo do drugega singla Mesto idej, 
ki napoveduje tretji studijski album sku-
pine. Njegov izid je predviden v začetku 
prihodnjega leta.

TANJA ŽAGAR
Tanja predstavlja svoj novi videospot za 
pesem Bila je jesen. Pesem v prijetnem 
country ritmu je Tanja napisala sama 
(glasbo in besedilo), govori pa o hrepe-
nenju, željah in spominih. Kot nalašč za 
jesen, ki je Tanji sicer zelo ljub letni čas. 
Nekaj te jesenske čarobnosti je skušala 
prikazati tudi v novem videospotu.

Glasbene novičke • Glasbene novičke • Glasbene novičke

PESEM TEDNA NA RADIU VELENJE
Izbor poteka vsako soboto ob 9.35 uri. Zmagovalno skladbo pa lahko slišite 
v programu Radia Velenje dvakrat dnevno: po poročilih ob 9.30 in po poro-
čilih ob 14.30. 

1. TONY CETINSKI – Zar malo to je
2. VICTORY - Zaljubljena
3. ROBBIE WILLIAMS – Go Gentle

Zar malo to je je naslov še ene 
uspešnice priljubljenega hrvaškega 
pevca Tonyja Cetinskega z njegovega 
aktualnega albuma Opet si pobijedila, s 
katerega že poznamo skladbe Zbogom 
odlazim, Kriv, Usne ledene in Jednom u 
životu. Glasbo in besedilo za skladbo je napisala Aleksandra Milutinović, ki 
se je podpisala tudi pod uspešnice Nine Badrić, Tošeta Proeskega, Zdravka 
Čolića in drugih.

LESTVICA  
DOMAČE GLASBE

Vsako nedeljo ob 17.30 na Radiu Velenje  
in vsak četrtek v tedniku Naš čas

1. Narcis - Rdeča lička 
2. Gadi - Daj mi daj mi daj 
3. Novi spomini &... - Natočim cvička 
4. Spev - Z njo 
5. Storžič - Na Blejskem gradu 
6. Vihar - Na sončni... 
7. Gašperji - Mogočna si Zaplata 
8. Mladika - Rada imam 
9. Ognjeni muzikanti - Moje dekle 
10. Zreška pomlad - Dan s teboj 

... več na www.radiovelenje.com

Umrl je Lou Reed  
V 72. letu starosti je v nedeljo, 27. 

oktobra, umrl Lou Reed, ustanovi-
telj legendarne skupine The Velvet 
Underground, vpliven tekstopisec in 
kitarist, ki je imel ključno vlogo pri 
sooblikovanju zadnjega pol stoletja 
rocka. Velja za predhodnika punka 
in novega vala ter večine alternativ-

nih rockovskih glasbenih gibanj se-
demdesetih in osemdesetih let. Lou 
Reed je zaslovel v 60. letih v vlogi 
pevca kultne zasedbe The Velvet 
Underground, katere menedžer je 
bil sloviti Andy Warhol. Po razpa-
du skupine je zgradil uspešno solo 
kariero, v kateri je izdal 20 studijskih 
albumov in sodeloval s številnimi 
uglednimi izvajalci. S svojo glasbo je 
Reed, ki je najbolj znan po pesmih, 
kot sta Walk on the Wild Side in Per-
fect Day, vplival na številne poznejše 
generacije glasbenikov. V mladosti je 
užival precej alkohola in drog, v 80-
ih pa je spremenil življenjski slog. Za 
glasbeno legendo je bila usodna od-
poved jeter, je potrdil njegov zdrav-
nik, znano pa je, da je Reed maja le-
tos prestal presaditev jeter.

Game Over z 
novim članom, 
imenom in spotom

Slovenska fantovska skupina Ga-
me Over (ki se je vmes preimenova-
la v New Game Over), je z novim 
članom Alenom dobila tudi novo 
ime. Po novem se imenuje M.A.D., 
ime pa je nastalo iz začetnic imen 
članov skupine. Mark in Denis sta 
člana nekdanje skupine Game Over, 
ki je v letih 2001–2004 navduševa-

la predvsem najstniško občinstvo in 
je dokončno prenehala delovati fe-
bruarja letos. Steffanio se je posvetil 
svojemu projektu s skupino Sexplo-
sion, Mark in Denis pa nadaljujeta 
nekoliko drugačno glasbeno pot v 
novi zasedbi. Novi član Alen je star 
23 let in prihaja iz Kopra. Fantje se 
javnosti predstavljajo s prvim sin-
glom Žal mi je, za katerega je glasbo 
in besedilo napisal Denis, aranžma 
je delo Zvoneta Tomaca, kitare pa 
je odigral Matic Ajdič. Videospot so 
posneli na Bledu pod taktirko mla-
dega režiserja Benjamina Isovskega.

Parni valjak 
napoveduje tri 
velike koncerte po 
Sloveniji

Legendarna zagrebška zasedba 
Parni valjak, ena najpopularnejših 
hrvaških skupin vseh časov, je pred 
kratkim objavila nov album z naslo-
vom Nema predaje. Že z naslovom 

albuma člani skupine povedo, da 
se tudi po dolgih desetletjih glasbe-
nega ustvarjanja še ne nameravajo 
upokojiti. Parni valjak je nastal leta 
1975, v 35 letih kariere pa so posne-
li 20 studijskih albumov in prejeli  
kar 15 nagrad porin. Novi album 
je najavil single Samo da znaš, ki je 
bil več kot deset tednov na prvem 
mestu hrvaške nacionalne lestvice 
HR TOP40, kar5 je bil tudi rekord 
te lestvice. V luksuzni omejeni iz-
daji je poleg samega albuma izšel 
tudi bonus CD z živimi in studij-
skimi izvedbami skladb ter DVD 

s posnetki iz njihovega prostora za 
vaje, kar bo zagotovo razveselilo vse 
njihove oboževalce. Parni valjak bo 
skladbe z novega albuma in seveda 
številne stare uspešnice predstavil 
tudi na koncertih po Sloveniji. Že 
9. novembra bodo nastopili v celj-
ski dvorani Golovec, 16. novembra 
v Ajdovščini, 7. decembra pa v lju-
bljanskih Stožicah.

Poslovil se je 
trogirski slavček

V 59. letu starosti je 27. oktobra 
umrl znani hrvaški pevec Vinko Co-
ce, ki je zaradi svojega glasu dobil 
vzdevek trogirski Pavarotti ali tro-
girski slavček. Začel je kot klapski 
pevec in dvajset let prepeval s kla-
po Trogir, s katero je nastopal vse 
do začetka svoje samostojne kariere 
leta 1991. V karieri je izdal 12 albu-
mov, s pesmimi, kot so Ribari, Vilo 
moja in Oluja sa sjevera, pa se je z 
zlatimi črkami zapisal v zgodovino 
dalmatinske in hrvaške glasbe. Na-
stopal je doma in v tujini, pet let pa 
bil je stalni član mešanega pevskega 
zbora HNK Split, kjer je prepeval 
celoten operni repertoar. Sodeloval 
je z vrhunskimi pevci, med drugim 
tudi z legendarnim Lucianom Pa-
varottijem. Coce je bil pred tedni 
operiran v splitski bolnišnici, že od 
maja pa se je v bolnišnici v Splitu 
boril tudi s hudo infekcijo. Imel je 
več kroničnih bolezni, zadnja leta 
pa se je boril tudi s prekomerno te-
lesno težo.

Leeloojamais danes 
v Šoštanju

Šoštanj – Danes (četrtek, 7. novem-
bra) ob 19h bodo v kulturnem domu 
v Šoštanju prišli na račun ljubitelji sku-
pine Leeloojamais. Skupina je turnejo 
Sensens tour pred dvema dnevoma 
začela v Ljubljani, zdaj pa na povabi-
lo Zavoda za kulturo Šoštanj in Mla-
dinskega centra Šoštanj prihaja v to 
mesto. 

Glasbeno poslastico bosta spremlja-
li degustaciji vina in mehiške hrane.

Pisano listje na drevju, topli 
dnevi in hladne noči. Jesen 
se je že dodobra razboho-
tila nad našo pokrajino in 
za osnovnošolce in dijake 
s seboj prinesla tudi prve 
počitnice v tem šolskem 
letu. Tudi študentje smo s 
prazničnim podaljšanim vikendom bili 
več kot le zadovoljni. Šaleški študentski 
klub se je na te proste dni dobro pripravil 
in zagotovil mnogo aktivnosti za mlade 
in mlade po srcu. Noč čarovnic smo pra-
znovali kar dva dni. 30. oktobra smo se 
mastili z ocvrtimi pekočimi perutničkami, 
31. pa se sladkali s krvavimi nohti in oče-
snimi zrkli, ki jih je za nas spekla Katra 
Jezeršek. Izbirali smo tudi najbolj grozo-
vite maske noči. V petek se je nadalje-
vala sekvenca klubskih dogodkov RGB 
SERIES: RED VIBES, v soboto pa je bil 
vrhunski rock‘n‘roll koncert z ameriško 
skupino James Leg Band, predstavil se 
je tudi lokalni izvajalec Vasja. 

Po napornih počitnicah smo 
se v torek za piko na i dobili 
na enem najbolj norih žurov 
našega kluba, na Knap žuru. 
Tradicionalni skok čez kožo, 
klobasice in knapi so nas raz-
veseljevali na Štuku v Mari-
boru, kamor so prišli šaleški 

študentje iz vseh univerzitetnih mest. 
Za vrhunsko zabavo so poskrbeli Varni 
Paljak, 6 Pack Čukur ter ansambel Stil. 
Z novembrom se je začela ŠŠK akcija 
movember, ki bo trajala vse do 30. 
novembra z zaključkom v eMCe placu. 
Izbirali bomo najlepše brke, katerih pono-
sni lastnik prejme bogato nagrado. Več 
o ŠŠK Movembru na facebook strani.
Znana je že destinacije letošnjega študent-
skega silvestrovanja. Odpravili se bomo v 
Bratislavo, in če se nam želiš pridružiti, 
se čim prej prijavi ter si rezerviraj mesto. 
Več na: www.ssk-klub.si ali na face-
book strani.

V pripravi 21. Almanah
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Na zdravje?
Vse aktivnosti o reor-
ganizaciji HSE, ki so že 
dvignile veliko prahu 
predvsem v Šaleški in 
Dravski dolini, so usta-
vljene do 11. novembra. 
Do martinovega torej. A 
je malo verjetno, da bo-
do že tedaj z novim vi-
nom nazdravili usklaje-
nemu predlogu

Bolj pridni ali …
Slovenci, ki smo bili po 
prižiganju sveč dolgo v 
samem svetovnem vrhu, 
smo se pri tem unesli. 
Ne vem, če res zato, ker 
smo bolj ekološko osve-
ščeni. Bolj smo ekonom-
sko udarjeni.

Med prijatelji
Lepo je, če si prijatelji 
prisluhnejo. Ne pa pri-
sluškujejo.

Na odpad
V Velenju zakonito ru-
šijo skakalnico, ki so jo 
gradili in povečevali ne-
zakonito. Ta skakalni-
ca ne bo šla le na odpad 
zgodovine, ampak res tu-
di na odpad. Železni del 
bodo prodali za odpadke.

Konec vaj
Prejšnji mesec so gasil-
ske sirene pogosto zavi-
jale zaradi gasilskih vaj. 
Upajmo, da se zdaj sploh 
ne bodo oglašale. Saj je 
preveč stvari že pogorelo.

Umestitve
Hitro cesto med Vele-
njem in avtocesto naj bi 
končno le umestili v pro-
stor. Nekateri menijo, da 
je bila to težja umestitev 
kot bo umestitev v pro-
račun. Toda glede na po-
manjkanje denarja je to 
bolj optimistično pobo-
žna želja.

Listopad
Zakorakali smo v predza-
dnji mesec - listopad. Ko 
bi le padalo le listje. 

Po gobe
Kljub krizi letos ni šlo 
toliko Slovencev 'po' go-
be kot prejšnja leta. Ni 
bila prava letina gob.

Mrzle noge
Ni me strah, da bo letos 
veliko Slovencev bolj ze-
blo v noge. Čeprav po-
datki kažejo, da vse več 
varčujemo v nogavicah, 
manj v bankah. Le ta-
kih, ki še lahko varčuje-
jo, je vse manj.

 Posebnost šoštanjskega žu-
pana Darka Meniha je lesen 
grafitni svinčnik. Tak z radir-
ko na koncu. Svoje dragoce-
no nalivno pero pa vzame v 
roke samo, če podpisuje ka-
ko pomembno pogodbo, a še 
takrat je lesen svinčnik kje 
blizu. »Tale in takle je moj. 
Če ga kdaj slučajno kje poza-
bim, prosim poštenega najdi-
telja, da mi ga vrne. Brez nje-
ga se slabo počutim,« pravi. 
Da to drži, pritrjujejo v upravi 
Občine Šoštanj, kjer so nje-
gov svinčnik že večkrat iskali. 
Zadnjič pa smo ga tudi mi na 
Radiu Velenje.

Oborožen 11-letnik
Iz ZDA prihaja še ena vest o po-

sedovanju orožja. Čeprav smo tovr-
stnih poročil iz te zahodne velesile 
dobro vajeni, preseneča starost glav-
nega akterja in število kosov orožja, 
ki jih je imel pri sebi. 11-letni deček 
iz Washingtona se je namreč odlo-
čil za umor in je v šolo prinesel šti-
risto kosov streliva, več nožev in pi-
štolo. Dogodek je seveda povzročil 

zaprtje šole za okoli dve uri, starši 
vseh učencev pa so dobili opozorila 
o situaciji. Čeprav 11-letnik napada 
ni izvedel, so ga zaprli v pripor za 
mladoletnike. 

Policija ni sporočila, kdo naj bi bil 
dečkova tarča.

Prvič zimsko sonce 
Hribi okrog norveške vasice Rju-

kan so tako visoki, da prebivalci 
vsako leto šest mesecev ne ugleda-
jo neposredne sončne svetlobe. Pa 
so se domislili rešitve: s pomočjo 
ogromnih ogledal bodo sončno sve-
tlobo k sebi usmerili kar sami. Za 
to so doslej namestili tri ogledala 
s površino 17 kvadratnih metrov, 
ki naj bi 3500 prebivalcem prvič 

omogočila uživanjem v zimskem 
soncu. »Ideja se sliši malo noro, a 
norost je del Rjukana. Ko je bila 
vas ustanovljena, se je zdelo noro 
sredi ničesar vzpostaviti skupnost 
s hidroelektrarno in železnico,« je 
dejal lokalni koordinator projek-
tov Oeystein Haugan. Za projekt 
so doslej zbrali 615 tisoč evrov, od 
tega večino od sponzorjev. Vsi ga 
(kot po navadi) ne podpirajo, saj se 
zdi nekaterim sporno, da se javna 
sredstva porabljajo za pridobiva-
nje zimskega sonca, ne pa za npr. 
šole in vrtce. 

V boj s črnim 
ogljikom!

Svetovna banka in Mednarodna 
iniciativa za podnebje sta v nedeljo 
objavili poročilo, v katerem ugota-
vljata, da je bistven pri preprečeva-
nju taljenja ledu spopad s t. i. čr-
nim ogljikom. Znanstveniki so na-
mreč potrdili, da je večina medna-
rodnih ukrepov za omejitev pod-
nebnih sprememb osredotočenih 
na zmanjšanje izpustov ogljikovega 
dioksida, zato je izrednega pomena 

tudi krepitev nadzora nad kratko-
ročnimi onesnaževalci, kot je črni 
ogljik. Po mnenju znanstvenikov bi 
z bojem zoper črni ogljik, ki se na-
haja v sajah, pomembno prispevali 
k ohranjanju kriosfere  - zasneže-
nih vrhov, ledenikov, regij s trajno 
zamrznjenimi tlemi in drugih ne-
prestano zamrznjenih predelov na 
Zemlji. Kot glavne onesnaževalce v 
tem kontekstu tako v poročilu nava-
jajo kuhanje, gozdne požare, prido-
bivanje goriva in dizelski transport.

Drago francosko 
ali poceni 
italijansko?

Francoski preiskovalci so odkri-
li, da sta dva italijanska trgovca z 
vini (gre za očeta in sina) stekleni-
ce z vinom, označene kot visoko 
cenjeni burgundec Romanee-Con-
ti, napolnila s poceni italijanskim 
rdečim vinom. Tako sta prodala 

najmanj 400 steklenic (po povpreč-
no pet tisočakov za kos), a presene-
tljivo, nihče od kupcev prevare ni 
prepoznal. Povod za začetek prei-
skave so dali v vinski kleti Roma-
nee-Conti, kjer so sumili, da preva-

ranti ponarejajo njihove etikete. Ne 
le to; goljufi so steklenice obdelali 
z voskom, da so bile videti starejše, 
nato pa zaboje steklenic prodajali 
v šestih evropskih državah in tako 
skupaj pridobili okoli dva milijo-
na evrov.

Ameriški nogomet 
vpliva na možgane

Znanstveniki so opravili novo štu-

dijo na temo ugotavljanja dolgoroč-
nih posledic igranja ameriškega no-
gometa na možgane. Izkazalo se 
je, da se pri delovanju možganov 
upokojenih igralcev severnoameri-
ške poklicne nogometne lige NFL 
pojavljajo »anomalije«. Gre pred-
vsem za posledice udarcev, ki so 
igralcem pogosto zadane v omenje-
nem športu. »Stopnja nepravilnega 
delovanja možganov je v močni po-
vezavi s stopnjo prejetih udarcev v 
glavo, zaradi katerih igralec zapusti 
igro,« je dejal vodja raziskave Adam 
Hampshire in še povedal, da igralci 
posledice udarcev najverjetneje ču-
tijo šele pozneje v življenju. 

Slike so simbolične

 Župana Šmartne-
ga ob Paki Janka Ko-
pušarja je čvek zalotil, kako 
hodi naokoli z žensko tor-
bico. Nič bat‘. Na enem od 
dogodkov jo je le za-
časno prevzel v var-
stvo za čas, ko je 
imela lastnica go-
vor. Je čvek videl, 
da ga še vsebina 
torbice ni zani-
mala, bolj go-
vor.

 Velikokrat so bili sodelavci, saj so vsi zaljubljeni v knjige. Ko so takole posedli skupaj, pa so bili 
vendar vsak v svojem svetu. Pisatelj Peter Rezman je preverjal mobija, založnik Peter Rebernik se je ra-
hlo smehljal in »sanjal« kašen nov projekt, direktor Muzeja Velenje Damjan Kljajič pa je bil zamišljen 
– bog si ga vedi, kakšne so bile njegove »grajske« skrbi. A ni bilo prehudo in niso bili dolgo vsak v svo-
jem svetu. So si pa imeli potem več povedati. 

 Posebnost šoštanjskega žu
pana Darka Meniha je lesen 
grafitni svinčnik. Tak z radir
ko na koncu. Svoje dragoce
no nalivno pero pa vzame v 
roke samo, če podpisuje ka
ko pomembno pogodbo, a še 
takrat je lesen svinčnik kje 
blizu. »Tale in takle je moj. 
Če ga kdaj slučajno kje poza
bim, prosim poštenega najdi
telja, da mi ga vrne. Brez nje
ga se slabo počutim,« pravi. 
Da to drži, pritrjujejo v upravi 
Občine Šoštanj, kjer so nje
gov svinčnik že večkrat iskali. 
Zadnjič pa smo ga tudi mi na 
Radiu Velenje.

dogodkov jo je le za-dogodkov jo je le za-dogodkov jo je le za
časno prevzel v var-časno prevzel v var-časno prevzel v var
stvo za čas, ko je 
imela lastnica go-
vor. Je čvek videl, 
da ga še vsebina 
torbice ni zani-torbice ni zani-torbice ni zani
mala, bolj go-
vor.

 Velikokrat so bili sodelavci, saj so vsi zaljubljeni v knjige. Ko so takole posedli skupaj, pa so bili 
vendar vsak v svojem svetu. Pisatelj Peter Rezman je preverjal mobija, založnik Peter Rebernik se je ra
hlo smehljal in »sanjal« kašen nov projekt, direktor Muzeja Velenje Damjan Kljajič pa je bil zamišljen 
– bog si ga vedi, kakšne so bile njegove »grajske« skrbi. A ni bilo prehudo in niso bili dolgo vsak v svo
jem svetu. So si pa imeli potem več povedati. 
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Mira Zakošek

V Premogovniku Velenje so 24. 
oktobra v Muzeju premogovništva 
pripravili slovesnost, s katero so 
obeležili 60-letnico časopisa Rudar. 
V tamkajšnji Črni garderobi bodo 
vse do konca leta na ogled nekda-
nji izvodi Rudarjev. Prva številka je 
izšla januarja leta 1953.

Danes je Rudar eno od pomemb-
nih orodij komuniciranja v Skupini 
Premogovnik Velenje. Brezplačni 
mesečnik izhaja v nakladi 4.000 
izvodov. Letno izide 11 številk, 
po potrebi tudi posebne številke. 
Prejemajo ga zaposleni v Skupini, 
člani Kluba upokojencev SPV ter 
nekatere lokalne in državne insti-
tucije. Časopis je bil večkrat nagra-
jen z nagrado Papirus za uvrstitev 
med najboljša interna glasila ter za 
najboljšo naslovnico in fotografijo, 
kar vsako leto razpiše Slovensko 

društvo za odnose z javnostjo.
»Že v preteklih desetletjih smo se 

v Premogovniku Velenje zavedali 
pomena rednega komuniciranja 
z notranjo in zunanjo javnostjo z 
namenom vzdrževanja in izboljše-
vanja medsebojnega zaupanja in 
odnosov ter povečevanja pripadno-
sti zaposlenih,« je povedala članica 
uprave – delavska direktorica v Pre-

mogovniku Velenje Sonja Kugonič 
– in dodala: »Predvsem pri komu-
nikaciji z notranjo javnostjo želimo 
zaposlene informirati, obveščati ter 
izobraževati, pridobiti njihovo mne-
nje, predloge in pripombe, saj je to 
nujno za uspešno opravljeno delo 
in doseganje organizacijskih ciljev. 
Obenem si jih želimo podrobneje 
seznaniti s programi, projekti in z 
aktivnostmi, ki jih izvaja Premogov-
nik Velenje. Ker so projekti veliko-
krat povezani s spreminjanjem šir-
šega okolja, nas zanimajo mnenja, 

predlogi, pripombe ter tudi ideje, 
pobude različnih javnosti.«

Na Premogovniku tudi sicer 
dajejo velik poudarek notranjemu 
komuniciranju. Poleg časopisa 
Rudar z zaposlenimi komunici-

ramo še preko Novic, intraneta, 
videostrani, facebooka in twitterja. 
Vse od 22. oktobra 1975 pa lahko 
delavci velenjskega premogovnika 
poslušajo oddaje iz lastne razglasne 
postaje.                                           n

Iz Rudarja je nastal tudi Naš čas
Prva številka časopisa, ki je bil glasilo sindikata Rudnika lignita 

Velenje, je izšla 1. januarja leta 1953. Ime časopisa je bilo Velenjski 
rudar in je bil prvi časopis, ki se je pri svojem poročanju omejil le na 
Šaleško dolino. Njegov prvi urednik je bil Zdenko Furlan. 

Časopis je izhajal enkrat mesečno, konec leta 1957 je začasno pre-
nehal izhajati do začetka maja leta 1960, ko so ga ponovno obudili v 
življenje, iz svojega imena pa je takrat izpustil pridevnik »velenjski« 
in se je odtlej imenoval Rudar. Še vedno je bil glasilo »delovnega 
kolektiva Rudnika lignita Velenje«, čeprav je vseskozi pisal tudi o 
dogajanju na celotnem območju Šaleške doline. Časopis je izhajal 
občasno, od svoje pete številke dalje maja 1961 pa je izhajal enkrat 
mesečno v zelo različnem obsegu. 

17. aprila 1965 je izšla zadnja številka Rudarja kot glasila delovnega 
kolektiva Rudnika lignita Velenje, saj je občinski odbor SZDL Velenje 
ustanovil svoje glasilo – Šaleški rudar. Pod tem imenom je izhajal 
do leta 1972, ko se je preimenoval v »Naš čas« in se tako imenuje še 
danes. Iz štirinajstdnevnika je po letu dni postal tednik. 

Takoj po ustanovitvi Šaleškega rudarja so v Premogovniku začeli 
izdajati Informator, občasno glasilo Službe za informiranje kolektiva 
RLV, leta 1967 pa so se odločili za ponovno redno izdajanje lastnega 
glasila – imenovalo se je Samoupravljanje, ki je maja 1973 kot glasilo 
kolektiva Rudnika lignita Velenje dobilo novo – staro ime Rudar in 
ga obdržalo vse do danes. 

Velenje, 24. oktobra - Dobrih 
del ne delamo zato, da nam bodo 
povrnjena, podarjamo jih iz srca. 
Po navadi tisti, ki to počnejo, 
govorijo z dejanji. Na osrednji 
slovesnosti ob 60-letnici Medob-
činske zveze prijateljev mladine 
Velenje, ki je bila prejšnji četrtek 
v velenjskem domu kulture, pa 
so jih oživili z besedami, sliko, 
pesmijo in gibom. Rahlo nostal-
gična prireditev je prikazala pestro 
zgodovino in sedanjost zveze, ki v 
Šaleški dolini danes združuje tudi 
15 društev prijateljev mladine, nji-
hovo delo pa močno podpirajo vse 
tri šaleške občine. 

Že vse od ustanovitve prvega 
društva prijateljev mladine v Šale-
ški dolini – bilo je oktobra 1953 – 
je njihovo glavno vodilo »Delamo 
v dobro otrok«. Kaj vse so delali 
in kaj še počnejo, so prikazali v 
kratkih filmih, ki sta jih ustvarila 
Bojana in Stane Špegel, v njih pa 
ob zgodovinskih dejstvih upora-
bila številne arhivske fotografije 
in posnetke. Mednje sta smiselno 
vpletla nastope domačinov; prav 
ganljiv je bil skupni nastop Moške-
ga pevskega zbora DU Velenje 
in otroškega pevskega zbora OŠ 
Antona Aškerca, ki se jim je ob 
koncu prireditve v pesmi pridru-

žil tudi predsednik zveze Zdenko 
Gorišek. Mladinski pevski zbor OŠ 
Gustava Šiliha je prav za to prilo-
žnost naštudiral skladbo »Lepo je 
v naši domovini biti mlad«, ki je 
bila odlično sprejeta. Ples snežink, 
ki pritičejo prihodu dedka Mra-
za v dolino, kar zveza pripravlja 
že vse od začetka sedemdesetih 
let prejšnjega stoletja, so prikaza-
le plesalke Plesnega studia N v 
koreografiji Dragice Mavec, ki je 
podobne nastope pripravljala dol-
ga desetletja. Klovna Tom in Jarry 
(Tomaž Brišnik in Jernej Gruber), 
prostovoljca zveze, sta prikazala, 
kako znata zabavati otroke na raz-

ličnih prireditvah, malčki iz Vrtca 
Velenje pa so zapeli himno ekolo-
škega projekta Zeleni nahrbtnik, s 
pomočjo katerega prav po zaslugi 
zveze spoznavajo ekološka priza-
devanja v dolini. 

V dobro otrok
Ob koncu so se s šopkom rož 

zahvalili vsem, ki so zvezo vodili 
doslej, pa tudi vsem redno zapo-
slenim v njej. Predsednik prvega 
upravnega odbora Društva prija-
teljev mladine Velenje je bil Vinko 
Šmajs, prvi predsednik zveze pa 
Franjo Čepin. Za njim so jo do 
danes vodili še Martin Slatinšek, 
Emil Hartner, Tone Skok, Majda 
Lesničar, Marija Kuzman in seda-
nji predsednik zveze Zdenko Gori-
šek, ki je v slavnostnem nagovoru 
poudaril, da so res že 60 let mladi, 
a da bodo taki tudi ostali. Ker si 
otroci zaslužijo lepo sedanjost 
in prihodnost, ne glede na čas, v 
katerem živijo. Velik aplavz so v 
znak zahvale za svoje delo dobile 
tudi prva sekretarka zveze Elfrida 
Ambrožič, ki jo je nasledila Majda 
Pegovnik, za njo pa Kristina Kovač, 
ki to delo opravlja še danes. Da 
bodo otrokom lahko še naprej 
pripravljali pestre programe, so ta 
dan začeli tudi prodajo zapestnic 
prijateljstva, na katerih piše: »Ni 
mi vseen«. Izkupiček bo namenjen 
za prostočasne programe za otro-
ke, ki jih bo zveza pripravila v letu 
2014. 

n

Osrednja prireditev ob 60-letnici MZPM Velenje začela tudi novo 
humanitarno akcijo zveze – Nostalgija in sedanjost sta si podali roke 
v dobri želji za lepši vsakdanjik otrok

Dinamična, barvita, nostalgična in slikovita – takšna je bila po mnenju obiskovalcev 
prireditev ob 60-letnici Medobčinske zveze prijateljev mladine Velenje. 

Velenje, 16. oktobra - Stane 
Hafner, po rodu Celjan, je že 
dobra tri desetletja Velenjčan. 
Prva leta po preselitvi je delal v 
Gorenju, kjer se je tudi srečal z 
grafičnim oblikovanjem. To je, 
ob ukvarjanju s športom – je 
vaditelj smučanja in jadranja na 
deski – in ljubiteljskim ukvarja-
njem s filmom postalo njegova 
največja strast. In poklic obe-
nem. Ko so ga v Knjižnici Vele-
nje povabili, da pripravi razstavo, 
ki bo prikazala, kako nastane 
knjiga, je brez oklevanja privolil. 
Ne nazadnje ima kaj pokazati; 
doslej je namreč oblikoval 15 
monografij, 82 knjig in več kot 
stotnijo različnih brošur, zborni-
kov, biltenov … Prejšnji teden so 
jo odprli, pri tem pa oblikovalca 

spravili v prijetno zadrego, ko 
mu je zapela Irena Vrčkovnik.

V nadaljevanju večera je v 
pogovoru z Ivom Stropnikom, 
s katerim je pogosto sodeloval 
pri nastajanju njegovih in dru-
gih knjig, razkril več o svojem 
življenju in delu. To je bilo tesno 
povezano tudi z Vladom Vrbi-
čem, direktorjem Knjižnice Vele-
nje, s katerim sta sodelovala že v 
podjetju Gorenje, pozneje pa pri 
oblikovanju podobe Šaleških raz-
gledov in številnih monografij, 
tako Velenja kot mnogim njego-
ve najlepše, o Kajuhu. Pri tem sta 
bila menda velikokrat kot pes in 
mačka, rezultati pa so bili dobri.

Leta 1995 je Stane postal obli-
kovalec v Studiu Rebernik, kjer 
je imel odlične sodelavce. Omeni 
Petra Rebernika, Gorana Semeč-
nika, Dušo Arsovsko … »Delali 
smo od jutra do večera, tudi čez 
vikende. Bili smo zaljubljeni v 
oblikovanje, zadihali smo šele, 
ko smo delo končali. V tistih 
letih so bili tudi zaslužki dobri. 
To je bilo obdobje, ki je bilo 
oblikovanju res naklonjeno,« je 
dodal. Prizna, da je tekst, preden 
je začel oblikovati, vsaj spoznal, 
če ne podrobno prebral. In da 
ni bilo vedno lahko postaviti 
podobe knjige, sploh če sta z 
naročnikom imela vsak svojo 

vizijo. »Vedno sem se zavedal, 
da mora biti knjiga oblikovana 
tako, da bo ljudem všeč. Obliko-
valci nismo umetniki, smo este-
ti. Kakšen eksperiment je bil pri 
delu vedno dobrodošel, a si ga 
kar težko privoščiš. Moje delo 
je vedno bilo, da najdem obliko, 
ki bo všeč avtorju ali naročniku. 
Super je, če imata naročnik in 
oblikovalec isto vizijo. Žal ni 
vedno tako,« odkrito prizna. 

Zaljubljen v 
oblikovanje knjig

Stane ugotavlja, da je vendarle 
najbolj zaljubljen v oblikovanje 
knjig. Od vseh knjig, ki jih je 
oblikoval, so mu osebno zelo 

ljube vse tri monografije Vele-
nja. Ponosen je, da je oblikoval 
knjigo o prvem slovenskem olim-
pioniku Leonu Štuklju, ki je izšla 
ob njegovi 100-letnici. Ta je izšla 
še za časa njegovega življenja, 
deset let prej ga je tudi osebno 
spoznal in ugotovil, da sta celo v 
daljnem sorodu. K sodelovanju 
ga je povabil urednik Ivo Kuljaj. 
»Res mi je bilo v posebno čast, 
da sem lahko svoje doživljanje 
in videnje nepoznane vsebine 
upodobil v tej knjigi in mu na 
predstavitvi tudi segel v roko. 
Založnik se je potrudil, da je knji-
ga prišla do Bele hiše v Ameriki, 
tudi na angleški dvor. Ponesla 
je slovensko ime in slovenskega 
človeka v svet,« nam je pove-
dal Stane. Ponosen je tudi, da 
je soavtor grba Mestne občine 
Velenje, ki sta ga ustvarila skupaj 
z Vladom Vrbičem. Ustvaril jih 
je še nekaj, zelo ljub mu je tudi 
tisti za znano primorsko družino 
odvetnika Starmana. Ta se mu 
zdi res grb, vse ostalo pa so zanj 
bolj znaki. Čeprav časi niso več 
tako naklonjeni oblikovanju, kot 
so bili, Stane ve, da je izbral pra-
vo pot. Zato tudi po upokojitvi 
ne počiva. Dober oblikovalski 
izziv je zanj še vedno najlepši 
izziv.

n Bojana Špegel

»Oblikovalec ni 
umetnik, ampak 
estet«
O tem je prepričan velenjski oblikovalec 
Stane Hafner, ki je doslej dal celostno 
podobo stotniji knjig in monografij – 
V Knjižnici Velenje je razstavil svoje 
oblikovalske presežke in s tem povedal 
tudi zgodbo, kako nastane knjiga

Stane Hafner v pogovoru z Ivom Stropnikom   

Ker jim ni vseeno

60 let Rudarja
Na Premogovniku Velenje  namenjajo veliko 
pozornosti notranjemu komuniciranju 

Ustvarjalci Rudarja

Slovesnosti ob jubileju
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Velenje, 21. oktobra – Tudi v 
krajevni skupnosti Šmartno, ki se 
razteza okoli cerkve sv. Martina, 
so v času praznovanja občinskega 
praznika zaznamovali krajevni pra-
znik. Krajane so povabili na pohod 
po mejah krajevne skupnosti, dogo-
dek pa popestrili še z druženjem pri 
domu krajanov ob sladkih dobro-
tah, ki jih je pripravila krajanka 
Ivica Petričič. Izvedli so tudi tek-
movanje v kegljanju na vrvici med 
ekipami štirih krajevnih skupnosti 
in mestnih četrti.

Več o življenju v tej mestni krajev-
ni skupnosti sta nam povedala pred-
sednica sveta KS Sonja Zavolovšek 
in referent za šport pri krajevnem 
odboru upokojencev Boris Zajc, 
v prostorih krajevne skupnosti pa 
smo si obenem ogledali tudi razsta-
vo del petih umetnic, to so odprli 
prav ob krajevnem prazniku. Tudi 
med letom so večkrat poskrbeli, da 
so se krajani družili v domu; med 
drugim so krajanke pekle pecivo, 
pripravljali so likovne delavnice za 
otroke …

Novo športno igrišče 
z brunarico?

»Za tiste upokojence, ki se radi 
ukvarjamo s športom in rekreaci-
jo, je največja letošnja pridobitev 
novo igrišče za kegljanje na vrvico. 
V domu krajanov med letom igra-
mo tudi pikado in karte. Žal moram 
povedati, da je članov našega dru-
štva 230, aktivnih pa je le 14. Naš 
najstarejši član šteje 85 let. Udele-
žujemo se tudi tekmovanj med kra-
jevnimi skupnostmi in s pododbori 
društev upokojencev. Veseli smo, 

ko dobimo kakšen pokal,« nam 
je povedal Boris Zajc in dodal, da 
upokojence nenehno vabijo na nji-
hove aktivnosti, a odziva ni. 

Morda bi bilo drugače, če bi imeli 
večje krajevno igrišče, o katerem se 
že nekaj časa dogovarjajo z Mestno 
občino Velenje. Sonja Zavolovšek 
k temu doda, da naj bi ga uredili v 
gozdičku nad starim pokopališčem, 

vendar še ne tako kmalu. »Res bi 
nujno potrebovali večji objekt, ob 
njem pa kakšno brunarico, kjer bi 
se lahko družili. V našem domu kra-
janov namreč nimamo velikih pro-
storov, zato to ni mogoče. Želimo 
si tudi, da bi mladi dobili igrišče za 
odbojko in še kaj, saj se sedaj čisto 
premalo družijo.« Ob tem se zave-
dajo, da gre le za želje, ki ne bodo 

kmalu uresničene. »Novih vlaganj 
do leta 2018 verjetno ne bo,« izve-
mo. Naša sogovornica takoj doda: 
»V prejšnjih dveh letih smo v kraju 
imeli kar precej naložb in s tem 
infrastrukturnih pridobitev, letos 
pa ne. V domu krajanov smo sicer 
menjali dvojna vhodna vrata, sedaj 
pa začenjamo menjavo električne 
napeljave in stikal. Leta 2016 naj bi 
na domu, ki je pred 8 leti dobil novo 
strešno kritino, menjali fasado. 
Tako je predvideno, ne vemo pa, 
kaj bo dopuščal mestni proračun.« 

Precejšnja težava pri 
delu v krajevni sku-
pnosti Šmartno je prav 
nezainteresiranost kra-
janov. Od društev deluje 
le upokojensko društvo, 
ki skrbi tudi za rekrea-
cijo. Otroci pridejo, ko 
jim pripravijo kaj poseb-
nega, srednje generaci-
je pa sploh ne morejo 
privabiti k sodelovanju. 
»Ne vemo, kako to pre-
makniti, čeprav se tru-
dimo,« za konec doda 
Sonja Zavolovšek
n Bojana Špegel

Želijo si večji prostor za druženje

Predsednica KS Šmartno Sonja Zavolovšek z dvema od umetnic, ki 
razstavljata v domu krajanov, in referentom za šport Borisom Zajcem

Šoštanj, 23. oktober – Tudi 
šoštanjsko poveljstvo gasilskih 
društev je v mesecu oktobru, ki je 
posvečen požarni varnosti, pripra-
vilo skupno vajo. 

Predpostavka vaje je bil požar v 
arhivu občinske zgradbe, do kate-
rega je prišlo zaradi okvare elek-
tro inštalacij. Dim se je začel širiti 
po pritličju in stopnišču v zgornja 
nadstropja. V objektu so bili v času 
požara zaposleni. Večina se jih je 

po znaku za požar hitro uspela 
rešiti iz zgradbe, štirje pa so v njej 
ostali ujeti, eden v kleti, dva v dru-
gem nadstropju in eden na terasi.

Prvi so na kraj požara prišli gasilci 
PGD Šoštanj-mesto, za njimi vsa 
tri ostala društva v občini z vsemi 
razpoložljivimi (kar šestnajst jih je 
bilo) vozili. 

Gasilci so z dihalnimi aparati 
hitro rešili tri ponesrečence v objek-
tu, enega pa so po vrvi spustili s stre-
he občinske stavbe člani reševalne 
ekipe, specializirani za reševanje na 

višinah – Višinski, d. o. o. Ponesre-
čene so pregledali in oskrbeli člani 
reševalne postaje Velenje. 

V vaji je skupno sodelovalo 110 
gasilcev in reševalcev, in sicer: PGD 
Šoštanj mesto (36), PGD Topolši-
ca (24), PGD Gaberke (19), PGD 
Lokovica (20), Višinski, d. o. o. (5), 
Reševalna postaja Velenje (2) in 
štirje ocenjevalci.

Ob koncu je vodja intervenci-
je Milan Roškar podal poročilo 

poveljniku poveljstva Občine 
Šoštanj Borisu Goličniku, ta pa ga 
je predal županu Občine Šoštanj 
Darku Menihu, ki je pravočasno 
zapustiti občinsko zgradbo. 

Župan je gasilcem čestital za 
dobro izpeljano vajo, pohvalil 
njihovo delo in požrtvovalnost, 
ponovno se je dotaknil njihove izje-
mno pomembne vloge v lanskih 
novembrskih poplavah ter jim zaže-
lel čim manj intervencij.

n mkp

Požarna vaja uspela
Zagorelo v arhivu občinske stavbe, dim pa se 
je širil po nadstropjih

Vaja je v celoti uspela, ogledalo si jo je tudi veliko Šoštanjča-
nov. (foto: arhiv Občine Šoštanj)

Velenje, 4. novembra - Prostovolj-
no gasilsko društvo Šalek praznuje 
80 let delovanja. To so leta humane-
ga dela srčnih članov in članic dru-
štva, ki so bili in so še ob vsaki uri 
dneva brez pomisleka pripravljeni 
pomagati sočloveku v nesreči. Pra-
znovanje smo 13. septembra zazna-
movali s svečano sejo. Predsednik 
PGD Šalek Danilo Berzelak je na 
kratko predstavil delovanje društva 
in pridobitve v zadnjem desetletju. 
S predstavitvijo in slikami smo se 
oddolžili tudi spominu ustanovi-
teljem društva in se spomnili vseh 
preminulih članov. Uredili smo tudi 
gasilsko–vaški muzej, ki ga bomo še 

dopolnjevali. 
Naš požarnovarnostni rajon obse-

ga 5 krajevnih skupnosti in mestno 
četrt, v njem so tudi 3 osnovne šole 
in vrtci. Operativa je aktivno delo-
vala pri odpravi posledic poplav, 
saniranju plazov, požaru na Krasu. 

Sodelovali smo pri odpravljanju 
poškodb ob naravnih ujmah v dru-
gih krajih. Ob tem smo se veliko 
izobraževali, se udeleževali vaj in 
tekmovanj. Največ uspeha so pri 
osvajanju pokalov imele veteranke, 
saj so lani že drugič postale državne 

prvakinje. Ob jubileju smo posneli 
tudi film, ki v sliki in besedi ohranja 
pričevanje o humanem delu šale-
ških gasilcev skozi zgodovino. 

14. septembra smo izvedli tekmo-
vanje veteranov za memorial Rafa-
ela Gorška st. Po njem je sledila 
parada uniformirancev in tekmo-
valcev ob zvokih godbe na pihala 
Zarje Šoštanj.

n PGD Šalek

Osem desetletij PGD Šalek

V KS Šmartno letos 
uredili novo kegljišče 
– Želijo si, da bi bili 
krajani bolj aktivni
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Velenje, 4. novembra – Prve poči-
tnice v novem šolskem letu, imeno-
vane tudi krompirjeve, so bile letos 
združene s prazničnima dnevoma. 
Bile so kratke, a vseeno sladke. Za 
tiste, ki so ostali doma, so jih pope-
strili v vili Mojca.

Že v petek, 25. oktobra, ko se je 
začel počitniški teden, so v lepem 
jesenskem popoldnevu poskrbeli za 
obuditev starega slovenskega izroči-
la. To je že od nekdaj jesenski čas 
zaznamovalo z izrezovanjem buč, 
v katerih so potem za dobro letino 
in srečo v družini prižgali svečke. 
Tako je bilo tudi tokrat; številne dru-
žine so izrezovale buče, otroci so 
ustvarjali tudi v ustvarjalnih delav-
nicah, ki so bile jesensko obarvane. 
Postregli so jim s pečenim kosta-
njem in sladkimi napitki, otroci pa 
so še posebej uživali, ko jih je obi-
skala čarovnica in ko so opazovali 

svečke v številnih izrezanih bučah.
Od ponedeljka do srede je vila 

Mojca vsak dan pripravljala ustvar-
jalne delavnice tako v vili kot ob 
njej. V torek, 29. oktobra, pa so 

na jesenski izlet v deželo čokola-
de v sosednji Avstriji popeljali pol 
avtobus počitnikarjev in njihovih 
spremljevalcev. 

n bš

Buče,  
izlet in 
ustvarjalnice

Ustvarjalne delavnice so bile v znamenju buč in jesenskih 
plodov, pravo veselje pa je nastopilo, ko so v prvem mraku 

pripravili razstavo s svečkami v bučah. S tem so začeli 
krompirjeve počitnice.

Velenje, 23. oktobra - Na lepo 
obarvano jesensko sredo smo 
Osnovna šola Šalek in Krajevna 
skupnost Šalek s skupnimi močmi 
pripravili kostanjev piknik. Druže-
nje ob pečenem kostanju in jabol-
kih ter okušanju jabolčnika smo 
popestrili s prijetno glasbo, da pa 
je bilo srečanje še bolj veselo, smo 

organizirali razne družabne in špor-
tne igre. Iz darov narave smo izdela-
li tudi tetko Jesen. Odziv krajanov 
je bil odličen in vsi smo se strinjali, 
da so takšna druženja krasna.

Mlade novinarke naše šole smo 
to priložnost izkoristile za pogo-
vor z Ladislavo Jan, predsednico 
KS Šalek, in Ireno Poljanšek-Siv-
ka, ravnateljico OŠ Šalek. Šola 
in krajevna skupnost že vrsto let 
sodelujeta pri prirejanju dogodkov 
za krajane. Nekateri dogodki, na 
katerih sodelujejo učenci naše šole, 

so že stalnice, kot so recimo Staro-
trški dan, komemoracija ob dnevu 
mrtvih, program ob novem letu za 
starejše krajane in program na letni 
skupščini Gasilskega društva Šalek. 

Nas zvedave novinarke je zanima-
lo, ali so še kakšni dogodki v krajev-
ni skupnosti, za katere učenci mor-
da ne vemo. »Kar nekaj dogodkov 

je takšnih, za katere lahko rečemo, 
da so stalni, in morda boste katere-
ga od naštetih še prepoznali. Tako 
imamo pokop pusta Pepija, za 8. 
marec oziroma dan žena pripravi-
mo proslavo, praznujemo pa tudi 
dan mladosti. To je dan, ko gremo 
s krajani po mejah krajevne sku-
pnosti. Organiziramo še kožuhanje 
koruze in »O kresi se dan obesi«, ko 
se predstavijo folklorne skupine,« je 
povedala Vladka Jan.

»Učenci in mentorji naše šole z 
veseljem pomagamo krajevni sku-

pnosti in Turističnemu društvu 
Šalek pri prirejanju raznih kulturnih 
prireditev. Na letošnjem skupnem 
sestanku smo si tako zadali nalogo, 
da bomo priredili še več prireditev 
z otroki in starši. Današnja je že 
ena izmed njih,« je v znak dobrega 
sodelovanja pritrdila tudi ravnatelji-
ca naše šole. 

Vsem skupaj nam bo zagotovo 
ostala v spominu letošnja predsta-
vitev krajevne skupnosti v oddaji na 
celjski televiziji, na kateri so se naši 

učenci predstavili z recitacijo pesmi 
naše krajanke Štefanije Prislan in z 
glasbenimi točkami. V zahvalo in za 
nagrado nas je krajevna skupnost  
oktobra povabila na planinski izlet 
na Golte. Vsi ti dogodki so name-
njeni vsem, še posebej nam otro-
kom, da bomo lahko to v prihodnje 
predajali naprej. Verjamemo, da bo 
naše sodelovanje obrodilo dobre 
sadove.
n Mlade novinarke OŠ Šalek

Prijeten kostanjev piknik

Druženje šolarjev in krajanov KS Šalek je bilo prijetno, zato bodo v prihodnje pripravili še več 
podobnih srečanj.

Velenje, 26. oktobra - Dvorana 
na Konovem je že sedmič gostila 
srečanje harmonikarjev, katerega 
prizadevni organizatorji so v KUD 
Lipa Konovo. Ob podpori MO 
Velenje, KS Konovo in entuziaz-

ma sekcije Konovskih harmoni-
karjev je bilo v soboto, 26. oktobra, 
zopet vredno prisluhniti zvokom 
skupin, katerih glasbena podlaga 
temelji na harmoniki, predvsem 
domači frajtonerici. 

Pred dovolj zahtevnim in pozna-
valskim občinstvom, ki je dodobra 
zapolnilo sedeže v domu krajanov 
na Konovem, so se letos predstavi-

le skupine Vaški godci iz Andraža, 
Harmonikarski orkester Barbara 
Premogovnika Velenje, Marjan s 
prijatelji iz Doliča, Harmonikar-
ji Univerze za tretje življenjske 
obdobje Velenje, Glasbena šola 

Andreja Raka, Kavški godci. 
Konovski štrajharji in Konovski 
harmonikarji, ki so se izkazali 
tudi kot izjemno uglašena vokal-
na skupina. Program je v živo na 
radio povezoval neuničljivi Karli 
Stropnik, občinstvo je z aplavzi 
že med izvajanji toplo sprejelo vse 
nastopajoče, nazadnje pa je preko 
šestdeset nastopajočih skupaj sto-

pilo na oder in združeno zaigralo 
ter zapelo zimzelene pesmi slo-
venske narodne glasbe: Slakovo v 
Dolini tihi in Avsenikovo Golico. 
Programa kar ni hotelo biti konec, 
skupnih nastopov, nastopov mla-

dih harmonikarjev in starejših 
šaljivih veseljakov se občinstvo ni 
naveličalo. Domača ubrana pesem 
je na Konovem tisto soboto odme-
vala še pozno v noč. V zadovolj-
stvo vseh, ki takšne tradicionalne 
prireditve organizirajo, in vseh, ki 
vedo, da takšne prireditve ljudi 
povezujejo in združujejo. 

n DM 

7. Srečanje harmonikarskih skupin 
KUD Lipa Konovo tudi tokrat v polni dvorani KS Konovo pripravil lepo 
prireditev - Ubrana domača pesem in glasba odmevali dolgo v noč

Več kot 60 nastopajočih je skupaj zaigralo zimzeleni V dolini tihi ter Golico.

Vinska Gora, 26. oktobra – Tik 
pred jesenskimi počitnicami se je 
v Vinski Gori odvijala Tolckarija, 
prav zabavna prireditev v organi-
zaciji Športno-kulturnega društva 
Lipje. In je res bil v središču doga-
janja in pozornosti tolcek, prilju-
bljena jabolčna pijača domače pri-
delave. Tolckarija je edina tovrstna 
prireditev s Sloveniji, na kateri se je 
letos zbralo devet ekip, ki so pred-
stavile letošnji in lanski tolcek.

Tolcek so ocenjevali številni obi-
skovalci in strokovna komisija, ki 
so jo sestavljali domačini iz Vinske 
Gore. Po izboru obiskovalcev je v 
kategoriji lanskega tolcka zmagal 
Vlado Usar, najbolj okusen letošnji 
tolcek pa je naredila ekipa Tolcek 
112, ki so jo sestavljali mladi fan-
tje iz okoliških krajev. Po mnenju 
strokovne komisije se je v kategoriji 
lanskega tolcka najbolje odrezalo 
Društvo ljubiteljev lanskega mošta 
iz Ljubnega ob Savinji. Za najboljši 
letošnji tolcek po mnenju strokovne 
komisije pa je priznanje prejel Joha-
nov tolcek, ki je nastal izpod rok 
vinskogorskih domačinov. 

Jabolka glavna tudi 
na zabavnih igrah

Na Tolckariji se je poleg degusta-
cije tolcka odvijalo tudi posebno 
tekmovanje v 
zabavnih igrah 
med zaselki 
Vinske Gore. 
Pri igrah so 
bila v ospredju 
seveda jabolka, 
ki so glavna 
sestavina tolc-
ka. Tekmovalci 
so se pomerili 
v štafeti, v reza-
nju najdaljše-
ga olupka iz 
jabolk, v roč-
nemu stiskanju 
soka iz jabolk 
in v spretno-
stnem slalomu. 
V napeti tekmi se je najbolje odre-
zala ekipa iz zaselka Črnova, drugo 
mesto je osvojila ekipe iz Vinske 
Gore, tretje pa ekipa iz Pirešice. 

Po popoldanskem programu na 
Tolckariji je sledila večerna zabava 
z ansamblom Stil, ki so jo popestrili 
folkloristi folklorne skupine Koleda 
iz Velenja. Prireditev je tako uspela, 
da sploh ne dvomimo, da ne bo 

postala tradicionalna. Ja, v Vinski 
Gori imajo jabolkla in tolcek svojo 
ceno, z vsako prireditvijo pa jim bo 
ta še zrasla.                            n bš

V Vinski Gori ocenjevali najboljši 'tolcek'
Edina slovenska prireditev, na kateri se vse vrti okoli domačega 
jabolčnega napitka, navdušila obiskovalce in sodelujoče

Velenje – Članice ženskega pev-
skega zbora Društva upokojencev 
Velenje, ki ga vodi Manja Gošnik 
Vovk, so začele pevsko sezono 
2013/2014 z nastopom na festivalu 
3. življenjskega obdobja v Cankar-
jevem domu v Ljubljani na začet-
ku prejšnjega meseca. Na festivalu 
zapojejo najboljši zbori iz pokra-
jinskih zvez društev upokojencev. 

To je bil že naš drugi nastop v 
Cankarjevem domu in nanj smo 
se skrbno pripravljale. Zapele smo 
znano ljudsko Roža na vrtu cvete 
ter Majolčico, ki je bila za zbor 
nekaj povsem novega. V njej se 
glasovi prepletajo in dopolnjujejo 
med seboj, piko na i pa je naredila 
Tinka, ki je pomahala z majoliko in 
krepko zavriskala. Za zaključek pri-

reditve smo na odru nastopile sku-
paj z mešanim pevskim zborom iz 
Kranja. Zapeli smo venček ljudskih 
pesmi, posebej prirejenih za pevski 
tabor v Šentvidu, na harmoniki pa 
nas je spremljal Velenjčan Franc 
Žerdoner. 

Ponosne smo, ker smo že dvakrat 
nastopile v Cankarjevem domu.

n Mira Preložnik

Že drugič nastopile v Cankarjevem domu

Tokrat so si vsi nazdravljali s tolckom. Mlajšim so točili letošnjega, starejšim je bolj prijal lanski.

Jabolka so na šaljivem tekmovanju drobili 
ročno, kot v starih časih.
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Dvig dveh 
novih zastav

Pred jesenskimi počitnicami smo 
na OŠ Gustava Šiliha Velenje s kul-
turnim programom zaznamovali dvig 
kulturne zastave, ki smo jo konec 
septembra prejeli na zaključni prire-
ditvi projekta Kulturna šola 2013 v 
Cerkljah na Gorenjskem in zastave 
Comenius. V programu so nastopili 

pevci in folklorniki, ki sodelujejo tudi 
na vseh šolskih prireditvah, vključuje-
jo pa se tudi v razne občinske kultur-
ne programe in redno sodelujejo na 
revijah in srečanjih. 

Poleg pevske in folklorne dejavnosti 
imamo na šoli razvito tudi instrumen-
talno, gledališko, recitatorsko, plesno, 
lutkovno, likovno in literarno dejav-
nost, skrbimo pa tudi za ohranjanje 
kulturne dediščine. Prav bogato kul-
turno delovanje, v katerega je vključe-
no večje število učencev in učiteljev, 

je eden od kriterijev pri pridobivanju 
naziva Kulturna šola, ki ga za obdobje 
treh let podeljuje Javni sklad RS za 
kulturne dejavnosti. Na Gustavki smo 
naziv Kulturna šola prvič pridobili 
leta 2009, z uspešno kandidaturo na 
lanskem razpisu pa smo ga ohranili 
in prejeli kulturno zastavo. 

V letošnjem šolskem letu bomo 
delo v kulturi še nadgradili, med dru-
gim tudi s projektom Comenius, ki ga 
financira Evropska komisija. 

n Mateja Kunc

Zagotovo ste že opazili skupino 
otrok z rumenimi odsevniki, ki so 
del prometa v našem mestu – to so 
otroci iz Vrtca Šoštanj. V mesecu 
oktobru smo v enoti Brina bogatili 
lastne izkušnje in širili ozaveščenost 
ob prometnih vsebinah. Potekale so 
različne dejavnosti, pri katerih so 
bili otroci aktivni in zelo ustvarjalni. 
Vsakodnevno smo reševali težave, 
raziskovali, iskali odgovore na vpraša-
nja ter prihajali do novih informacij. 
Ob pomoči staršev in sodelovanju 
zunanjih strokovnih delavcev nam 

je uspelo rešiti nekatera vprašanja. 
Recimo kaj dela avtomehanik. Zato 
smo obiskali avtomehanično delavni-
co in trgovino z avto deli Podgoršek. 
Do novih spoznanj smo prišli pri 
vulkanizerju in v avtopralnici Vrčk-
ovnik. Ogledali smo si krožni promet 
in ugotovili, da je zares ogromen, k 
nam pa sta se z vso potrebno opre-
mo pripeljala motorist in traktorist. 
Na železniški postaji so nas z vese-
ljem sprejeli in nam pokazali, kako 
poteka delo pri njih. Nepozaben je 
bil izlet z avtobusom v Velenje, kjer 

smo z navdušenjem opazovali vozila 
Civilne zaščite Slovenije in se čudili 
policijskim konjem, ki so lahko del 
prometa. V sklopu požarne varnosti 
smo si ogledali gasilska vozila gasil-
skega društva Šoštanj, ki nam jih je 
predstavil gospod Mežnar. Vsi smo 
pridobili novo znanje in pozitivne 
izkušnje ter potrdili spoznanje, da 
nas sodelovanje z ljudmi v lokalni 
skupnosti bogati. Veselimo se varnih 
sprehodov in prijaznih voznikov, ki 
nas srečajo v okolici našega vrtca.  
n T. Jamnikar, T. Grebenšek

Topolšica, 26. oktobra – Bila je pre-
lepa sončna sobota, v Zdraviliškem 
parku pod krošnjami jesensko obar-

vanih dreves pa so se popoldan začele 
zbirati Čarovnice z Loma. To so bile 
prav posebne čarovnice Turističnega 

društva Topolšica – podeželje, ki so 
letošnje leto pripravile drugo tekmo-
vanje o peki 'štrudla'. Za tekmovanje 
se je prijavilo 12 kandidatov, ki so 
spekli slastne štrudle najrazličnejših 
okusov in komisija se je kar težko 
odločila za najboljšega. Prvo mesto 
je pripadlo štrudlu gostilne Križnik 
iz Gaberk, drugo Okrepčevalnice 
Grebenšek iz Belih Vod in tretje 
Jožici Kotnik. Društvo je prireditev 
izkoristilo tudi za podelitev nagrade 
Najlepše urejena hiša na Lomu, ki 
si jo je prislužil Mirko Goltnik. Otro-
ke je presenetil obisk Tetke Jeseni, 
Čarovnica Petra pa je v svojem čarov-
niškem kotlu zanje kuhala začarana 
jabolka.

n

Skupina za 
samopomoč 
svojcev oseb 
z demenco

Topolšica – Vsak zadnji četrtek v 
mesecu se v Centru starejših Zimze-
len sreča skupina za samopomoč 
svojcev oseb z demenco. Skupina je 
odprtega tipa, vanjo so vabljeni tudi 
tisti, ki v domačem okolju skrbijo za 
osebo z demenco ali se kot prijate-
lji, znanci vsakodnevno srečujejo s 
težavami te bolezni. Namen sreče-
vanj je medsebojno spoznavanje, 
pridobivanje informaciji o demen-
ci, iskanje oblik pomoči, izmenja-
va izkušenj, medsebojna pomoč, 
podpora in opora. Gost srečanja v 
oktobru je bil mag. Jože Škrlj, pre-
davatelj in strokovnjak pri ravnanju 
z osebami z demenco. Naslednje 
srečanje skupine za samopomoč bo 
v četrtek, 28. novembra.      n mkp 

Letošnjo slovesnost ob 22. obletnici 
odhoda zadnjega vojaka JLA iz Slo-
venije sta zadnjo oktobrsko soboto v 
vojašnici Jerneja Molana v Cerkljah 
ob Krki priredili Zveza veteranov voj-
ne za Slovenijo in Združenje Sever. 
Slovesnosti ob odhodu zadnjega voja-
ka JLA iz Slovenije so se udeležile 
tudi veteranke in veterani iz Območ-

nega združenja veteranov vojne za 
Slovenijo Šoštanj (OZVVS Šoštanj). 

Ob obletnici odhoda zadnjih voja-
kov jugoslovanske vojske v noči iz 25. 
na 26. oktober 1991, se spominjamo 
zvoka siren, ki so teritorialcem, rezer-
vistom, policistom in vsem Sloven-
cem sporočile, da je Slovenija končno 
svobodna država. 

Statistika spopadov je 44 mrtvih 
in 146 ranjenih pripadnikov JLA 
ter 19 mrtvih in 182 ranjenih na slo-
venski strani, ni pa podatka, koliko 
slovenskih vojakov je bilo ubitih še 
ob poizkusu bega iz JLA. Ubitih je 
bilo še 12 tujih državljanov ter ujetih 
4.693 pripadnikov JLA in 252 zve-
znih policistov. V vojnih dneh je bilo 

72 večjih in manjših spopadov. Uni-
čenih, poškodovanih ali zajetih je bilo 
31 tankov, 22 oklepnih transporterjev 
in 6 helikopterjev JLA.

Dobre tri mesece pred tem so se 
v nedeljo, 7. julija 1991 na Brionih 
sestali predstavniki Slovenije, SFRJ 
in Evropske skupnosti. Sprejeta je 
bila t. i. Brionska deklaracija, s kate-

ro je bil uveden trimesečni moratorij 
za slovensko osamosvajanje. V času 
moratorija sta slovenska vojska in 
policija ohranili popolno suverenost 
na slovenskem ozemlju, zato je Pred-
sedstvo SFRJ 18. julija 1991 spre-
jelo odločitev, da se mora JLA po 
končanem moratoriju z orožjem in 
opremo umakniti iz Slovenije. Zadnji 
vojaki so Slovenijo zapustili s kopr-
skega pristanišča v noči s 25. na 26. 
oktober 1991.

Dogodek številni štejejo za vrh 
procesa slovenske osamosvojitve, ki 
se je začel s prvimi večstrankarski-
mi volitvami aprila 1990. Slavnostni 
govornik na prireditvi je bil predse-
dnik Državnega sveta Mitja Bervar, 

ki je med drugim poudaril, da smo od 
leta 1991 sami odgovorni za stanje v 
naši državi in se ne moremo na niko-
gar izgovarjati. "Na svoji zemlji smo 
mi gospodar, državo smo si priborili, 
kako z njo upravljamo, ne glede na 
vse težave in krizo danes živimo v 
miru in to mora ostati naša največja 
vrednota."

Zbrane je nagovoril tudi načelnik 
Generalštaba Slovenske vojske, briga-
dir Dobran Božič. Rdeča nit letošnje 
slovesnosti je bil zgodovinski prikaz 
bojev v Posavju. Božič je v svojem 
govoru poudaril, da smo lahko "pono-
sni, da se ta proslava po 22-tih leti 
odvija ravno v vojašnici v Cerkljah 
ob Krki, ki ponosno nosi ime po 
preminulem pripadniku teritorialne 
obrambe, Jerneju Molanu."

Odhod zadnjega agresorskega voja-
ka lahko razumemo tudi kot sklepni 
del v procesu slovenskega osamosva-
janja in simbolni odhod vseh armad, 
ki so bile na slovenskem ozemlju, sku-
paj z vso njihovo ikonografijo.

n OZVVS Šoštanj

Šoštanjski veterani na slovesnosti 
ob odhodu zadnjega vojaka JLA 

Šoštanjski veterani na slovesnosti ob odhodu zadnjega vojaka JLA 

Taborniki iz rodu Lilijski grič Pesje in Topli vrelec Topol-
šica smo se prvi dan krompirjevih počitnic odpravili na 
začarano jesenovanje v Završe. Čudovita jesen nas je cel 
vikend razvajala z vsemi svojimi darovi. Po sprejemu v 
recepciji pri Frankensteinu in drakuli so se neustrašni 
taborniki podali na nočni 'orientiring' po okolici, mimo 
cerkva, pokopališča in drugih strašnih kotičkov. Ob vrnitvi 
so tabornike vodniki, našemljeni v grozne pošasti, zama-
skirali za večerno rajanje. To je bilo še posebno zanimivo, 
saj so tabornike pričakala strašljiva bitja v soju svetlobe 
sveč in jih pozdravila s svojo govorico. Naslednji dan smo 
po telovadbi z mladinskim rokometašem Gorenja imeli 
delavnice. Na njih so se taborniki lahko preizkusili v tabor-
niškem znanju, poznavanju pošasti iz Hotela Transilvanija, 
naučili so se himno jesenovanja ter ustvarjali iz gline. Prav 
tako so vsi mlajši taborniki pomagali čarovnici postaviti 
in zakuriti ogenj ter skuhati čarovniški napoj, ki so ga vsi 
z največjim veseljem poskusili. Starejši pa so spoznavali 

Morsejevo abecedo. Za konec smo se še posladkali s 
sladolednimi lučkami, vsak od nas pa je prejel tudi prav 
poseben obesek za rutico.

Himna jesenovanja 
Dobrodošli v hotelu Transilva-anija
tu pošasti živijo, prav prijazne se zdijo.
V gradu nas pričaka grof Dra-akula
Le pazi, saj za hrbtom ti stoji mumija!
Saj ni važno, če ni ljudi,
Ker smo s pošastmi se vsi zaštekali!
Najlepše je zaspati v graščini, 
ko nad tabo ledbi miljarda strašil.
Najlepše je na na na graščini,
Pa pridruži se no, saj nam sploh ni hudo! 

n (Amadej Šuperger)

Pošasti iz Hotela Transilvanija na jesenovanju

Zares je bilo zabavno.

Promet  
okoli nas 

Štrudlarija v Topolšici
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Sabini Blagus 
v spomin
»Sadovi v meni so se naužili sončnih dni in poletnega žarčenja, topli so 
in nabrekli. Že se dviga jesenski veter. Naj me zajame. Zapiram oči, kajti 
prihaja čas počitka.

Nikoli ne bo mogoče izvedeti, kam so padla moja semena, kje so vzklila. 
Ne morem poslušati njihove rasti, ne morem pobirati svojih sadov. Nihče 
ne ve, da so moja, nihče ne bo prišel povedat, da nekje daleč poganja 
moja setev.

Moj dar je oddan.«   

(Iz knjige Alenke Rebula: Sto obrazov notranje moči)

Po dolgi bolezni je legla k počitku tudi naša spoštovana sodelavka Sabi-
na. Sabina Blagus se je rodila 13. marca 1937 kot šesti otrok v ugledni 
družini očeta Vinka in matere Terezije Pap.  Za učiteljsko pot se je 
odločilo pet od sedmih otrok družine Pap. Željna znanja se je po končani 
osnovni šoli vpisala na učiteljišče v Čakovcu tudi Sabina, ki je bila vse-
skozi odlična učenka in študentka. Kot učiteljica na predmetni stopnji je 
poučevala tri leta v OŠ Goričane v Medžimurju. Leta 1962 je kot izredna 
študentka diplomirala na oddelku za ruski jezik pedagoške akademije 
v Čakovcu, leta 1967 je na Pedagoški akademiji v Mariboru zaključila 
še izredni študij nemščine. Oba jezika je nato poučevala v OŠ Hodošan. 
Prav tam je spoznala tudi svojega življenjskega sopotnika Draga Blagusa, 
s katerim se je poročila leta 1957. Kmalu sta postala starša sinovoma 
Emilu in Vladu. Družina se je leta 1971 priselila v Velenje, Sabina pa se 
je zaposlila kot prevajalka v Gorenju. Leta 1973 se je vpisala na Pedago-
ško akademijo Maribor kot izredna študentka razrednega pouka, kjer je 
čez dve leti tudi diplomirala. Njena poklicna pot jo je nato vodila nazaj v 
učiteljske vrste. Zaposlila se je v OŠ Antona Aškerca. Ko je družina leta 
1977 dogradila hišo na Gorici, si je poiskala zaposlitev bliže domu, v OŠ 
Veljka Vlahovića (zdaj OŠ Livada), nato pa leta 1981 v OŠ bratov Mra-
vljakov (zdaj OŠ Gorica), kjer je leta 1991 dočakala upokojitev. 

Sabina je bila mirna in tiha, na videz krhka in drobna. A v njej sta se 
skrivali neizmerna duhovna moč ter ljubezen do družine, ki se je po letu 
1981 pričela bogatiti z vnuki Andrejem, Neli, Katjo, Maticem ter Anžetom 
Majem. Leta 2011 je postala srečna prababica pravnukinji Taji. Upokoji-
tev ji je nudila tudi svobodo iskanja novih obzorij in duhovnih iskanj.  Nje-
na etična drža jo je vodila k nenasilnemu sobivanju z vsemi živimi bitji. 
Več kot 10 let je bila stalna članica Društva za razvoj človeških vrednot 
Sathya Sai Baba s sedežem v Ljubljani. Bila je predsednica Sai skupine 
Velenje, njena duhovna organizatorka, ki je z veseljem sodelovala v vseh 
humanitarnih akcijah. Med člani društva je veljala za globoko predano, 
izjemno izobraženo, skromno in srčno slednico. Nevpadljivo, brez želje po 
uveljavitvi se je v tišini trudila, da bi svoja globoka spoznanja posredovala 
tistim, ki so si to želeli. Tako se je sama naučila angleškega jezika, iz 
katerega je prevedla sedem priročnikov. Rada je pela duhovne pesmi. Ves 
čas bivanja v Velenju se je spominjala svojega rojstnega kraja, na kate-
rega je bila zelo navezana, zato je bila tudi med prvimi člani Kulturnega 
društva Medžimurje v Velenju. 

Svoj notranji mir je črpala še v tišini ob opazovanju narave, ptic, ljudi, 
ob poslušanju zvokov in v uživanju blagodejne energije Sonca. Rada je 
opazovala svoj zeleni vrt, pisane rože ter njihovo preobrazbo v različnih 
letnih časih. 

Hvala ti, draga Sabina, za vse dano in ustvarjeno v tvojem življenju. 
Hvaležni smo ti, da smo smeli s tabo prehoditi delček tvoje učiteljske poti. 
Pogrešali te bomo.

n Sodelavci OŠ Gorica

Rad imam 
svoje srce

Srce – simbol ljubezni in moči, 
sicer pa za posameznikovo pest 
velik organ, neutrudna mišična 
črpalka in najboljši biološki motor. 
V življenju, dolgem 80 let, se ob 
povprečni frekvenci 60/min skrči 
kar 2.522.880.000-krat in prečrpa 
210.240.000 l krvi. Če je frekvenca 
srčnega utripa (FSU) zaradi različ-
nih razlogov pospešena na 80 /min, 
se mora srce v istem obdobju skrčiti 
kar 3.363.840.000-krat. Zato mora-
mo srce maksimalno umiriti in ga 
čim bolj optimalno obremenjevati. 

Neustrezno obremenjevanje, 
ateroskleroza, vnetne bolezni, 
stres in disfunkcija avtonomnega 
živčnega sistema ogrožajo srce. 
Stopnjo obremenitve opredeljuje-
ta krvni tlak in FSU. Čim manjša 
sta, tem manj je srce obremenjeno. 
Ni vseeno, v kakšno »karoserijo« 
je vsajeno srce (ima le 60 ali 130 
kg) in v kakšni fazi sta skeletno 
mišičje in dihala. Indeks telesne 
mase (razmerje med težo in kva-
dratom višine) naj bi nihal od 18.5 
do 24.9. Za obvladovanje telesne 
teže moramo upoštevati določila 
zdrave prehrane, a brez redne tele-
sne dejavnosti (RTD) ne bo šlo. 
RTD zmanjša tveganje za srčno 
žilne bolezni (SŽB), preprečuje 
pojav možganske kapi, nevarnost 
bolezni srca pa je 2 x manjša kot pri 

telesno nedejavnih. Pred vključitvi-
jo v RTD bomo opravili testiranje, 
ki bo opredelilo našo telesno zmo-
gljivost in določilo varne meje FSU. 
Pri predpisovanju (RTD) moramo 
paziti na pogostnost, postopnost, 
intenzivnost, trajanje in vrsto vad-
be. 50 % vaj bomo namenili vajam 
za vzdržljivost, 25 % vajam za moč, 
25 % vajam za raztegljivost in gibč-
nost, vpletli pa bomo tudi vaje za 
ravnotežje. 

Najbolje je vaditi zjutraj, pet- do 
sedemkrat tedensko, v trajanju 30 
do 60 minut, ves čas pa bomo v 
okviru varnih mej FSU. Izbrali 
bomo aerobno dinamičen šport, ki 
nam je blizu, nas zadovoljuje, spro-
šča in krepi. Pozorni moramo biti 
na odgovor srca in telesa. Prevelika 
aktivnost bo povzročila težave, pre-
nizka pa ne bo prispevala k izboljša-
nju telesne zmogljivosti. 60 % člove-
kove telesne teže predstavlja voda, 
ki je pomemben regulator telesne 
temperature. Zato moramo paziti, 
da ne dehidriramo. Izguba telesne 
teže za 2 % nam lahko zmanjša tele-
sno zmogljivost tudi do 20 %. 

Napredovala ateroskleroza pov-
zroča motnje prekrvitve v vseh 
naših organih. Srce nanjo odgo-
varja z bolečino, infarktom, lah-
ko tudi z nenadno srčno smrtjo. 
V možganih se dogaja prehodno 
zmanjšan pretok (TIA) ali mož-
ganska kap. Okončine in črevesje 
se odzivajo z ishemijo in gangreno. 
Vse srčne strukture lahko prizade-
nejo vnetne bolezni – bakterijske 
ali virusne. Neustrezno zdravljenje 
vodi do motenj ritma in srčnega 

popuščanja.
Stres je normalna fiziološka 

napetost, s katero organizem odgo-
varja na vsako psihično in telesno 
obremenitev. Neobvladan stres 
je pomemben odvisni dejavnik 
tveganja za razvoj SŽB. Zahteva 
prilagoditev telesnih in psihičnih 
zmogljivosti, vedno pa sproži člo-
vekov celostni odziv. Telesno se 
odzovemo z dvigom FSU, krvnega 
tlaka, frekvenco dihanja, telesno 
temperaturo, aktivnostjo mišičev-
ja in možganov. Psihično se stres 
odraža kot utrujenost, tesnobnost, 
brezvoljnost, razdražljivost, čustve-
na napetost, izčrpanost, nezbranost 
in z nezmožnostjo opravljanja dela. 
Neugodno deluje na krvne maščo-
be in zveča neobčutljivost tkiv na 
inzulin. Povzroča razbijanje srca, 
motnje menstrualnega ciklusa in 
potence, sindrom razdražljivega 
črevesja, pogostejše odvajanje 
blata, zgago in ulkusno bolezen. 
Neobvladan stres pogosto povzro-
čajo nezdravi vedenjski vzorci in 
razvade.

Sposobnost prilagajanja stresu 
je mera vitalnosti vsakega človeka. 
Vitalnost bomo okrepili z optimiz-
mom in pozitivnim vzorcem reak-
cij. Predajali se bomo relaksaciji, 
meditaciji, avtogenemu treningu in 
se energetsko uravnoteželi. Spomin-
ski arhiv bomo zavestno polnili le z 
lepimi stvarmi. Vse »umazane (sla-
be) fajle« bomo redno brisali. Izva-
jali bomo RTD, najbolje v skupini. 
Naučili se bomo še vaj avtogenega 
treninga, joge, taj chija ali či gonga. 
Vedeti moramo, da lahko le stabil-

ni in fit optimalno funkcioniramo. 
Takrat lahko veliko dajemo in tudi 
veliko pričakujemo. Optimalno 
zdravje nam bremena naredi lažja. 
Ves čas pa bomo skrbno usklajevali 
želje in pričakovanja z zmožnostmi. 
Neprijetni stresi lahko tako postaja-
jo le izzivi.

Da bi ostali »fit«, bomo poskrbe-
li za zdravo in uravnoteženo pre-
hrano. Nadzorovali bomo telesno 
težo, krvni tlak in FSU, skrbeli za 
hidracijo ter redno izvajali antistre-
sogene vaje. Zdravje srca je skrito v 
ljubezni in zdravem egoizmu. Zato 
imejmo najprej radi sebe! Življenje 
si vedno rišemo sami - z ljubeznijo 
in optimizmom. Samo ustrezno 
telesno zmogljivi in psihično spro-
ščeni bomo zmogli napore, ki jih 
pred nas postavlja življenje. Potru-
dili se bomo, da bomo vedno »fit«, 
saj le takrat dobro funkcioniramo, 
smo srečni in lahko dajemo drugim. 
Zato pa potrebujemo mirno dušo in 
zdravo ter poskočno srce. Poskrbi-
mo zanj. Nam bo hvaležno vračalo.

n Janez Poles

zdravnik svetuje

V spomin Mariji 
Sevšek
Oktobra letos smo se pevke ženskega zbora DU poslovile od Marije 
Sevšek, pevke, ki je pri zboru pela od ustanovitve do njegove 30-letnice 
leta 2012. Lani je na naši obletnici še pela in prispevala svoje verze k 
programu, dobro leto zatem pa smo ji pevke v spomin zapele na pogrebu. 
Njen odhod nas je prizadel, saj smo verjele, da je zdrava in krepka. So 
bila leta, ko na vajah ni nikoli manjkala. Težko bi našli bolj zanesljivo 
in vestno pevko, kot je bila ona. Še po eni značilnosti se je razlikovala od 
drugih. Hitro je znala misel povedati v verzih, kar ji je pri rojstnih dnevih 
pevk prišlo še kako prav. Čestitka v verzih se je slišala vedno zelo melodič-
no. Marija, vedno se Te bomo spominjale.

n Pevke ŽePZ DU VelenjeDa društva v tem času zares težko 
delujejo, vedo in občutijo domala 
pri vseh organizacijah civilne druž-
be. Tako je tudi v vrstah organizi-
ranih članov Društva varnostnih 
inženirjev iz Šaleške doline in Koro-
ške (DVI Velenje). Sredi novem-
bra pa jim je le uspela organizacija 
enodnevne strokovne ekskurzije v 
avstrijsko firmo Neuroth v Swar-
zau v Avstrijo. V tem priznanem 
inštitutu so si udeleženci ekskurzije 
ogledali proizvodnjo in laboratorije 
za protihrupno zaščito sluha, ki se 
uporablja v profesionalne namene 
v industriji, zdravstvu, pri športu 

idr. Ob predstavitvi programa, 
ki ga uporabljajo tudi slovenska 
podjetja in institucije, so gostitelji 
omogočili koristen strokovni raz-
govor z našimi strokovnjaki. Istega 
dne popoldne so si ogledali še teh-

niške znamenitosti v Steinzu pri 
Gradcu, že na naši strani nekdanje 
meje pa še turistično znamenitost 
v Vitomarcih. Priznanje za dobro 
organizacijo, cenovno dostopnost 
in pestro strokovno ponudbo gre 

vodstvu DVI Velenje ter še posebej 
varnostnemu inženirju Francu Mli-
narju iz Gorenja.

n Jože Miklavc

Varnostni 
inženirji v 
Neurothu

Skupina varnostnih inženirjev DVI Velenje je bila spoštljivo sprejeta tudi pri strokovnjakih v 
Neurothu v Avstriji (Foto DVI Velenje)

Prijetno, ker 
je dvorana 
vedno polna

Šmartno ob Paki – V počastitev 
praznika Občine Šmartno ob Paki 
so lokalna skupnost, tamkajšnje 
društvo upokojencev ter Krajevni 
organizaciji RK Šmartno ob Paki in 
Gorenje pripravili zadnjo soboto v 
oktobru srečanje starejših občanov. 
Od več kot 350 občanov, starih več 
kot 70 let, se jih je srečanja udele-
žilo 100. 

Šmarški župan Janko Kopušar se 
jim je ob tej priložnosti zahvalil za 
njihov trud pri razvoju lokalne sku-
pnosti ter obljubil, da bodo kljub 
krizi v okolju nadaljevali tradicijo 
srečanj. 

Predsednik Občinskega odbora 
RK Velenje Jože Kožar pa je izrazil 
zadovoljstvo nad odzivom za sre-

čanje. »Prijetno je, ker je dvorana 
vedno polna. V marsikaterem oko-
lju ni tako.« Med drugim je še pove-
dal, da bo organizacija v prihodnje 
lahko razdelila med socialno ogro-
žene občane manj hrane, kot je je 
doslej, ker EU zmanjšuje količine. 

Upada tudi število krvodajalcev, na 
katere so v Šaleški dolini zelo pono-
sni, saj je po njihovi zaslugi dolina 
že 15 let vodilna v tej humanitarni 
dejavnosti v Sloveniji. Pohvalil pa 
je še prostovoljce, ki so ob lanskih 
novembrskih poplavah opravili izje-

mno delo.
Druženje v dvorani gasilskega 

doma v Šmartnem ob Paki so ude-
ležencem popestrile Vesele babice 
z Zdravkom.   

n Tp

Srečanja se je od 350 udeležilo 100 občanov, starih več kot 70 let.

Hiša Hospica  
»da ostaneš človek do konca«

Velenje – V četrtek, 14. novembra, ob 17. uri bo v Galeriji Velenje 
Hospic Velenje pripravil pogovor na temo Hiša Hospica »da ostaneš 
človek do konca«. Gostja pogovora bo Tatjana Horvat, koordinatorka 
oskrbe v hiši Hospic.

n
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Pokal Slovenije, 
osmina finala
Jeruzalem Ormož 
- Gorenje Velenje 
25:45 (14:23)
Gorenje: Taletovič, B. Burić, N. 
Cehte, Medved 5, S. Burić 3, 
K. Cehte. 6, Skube 1, Golčar 6, 
Šoštarič 4, Papež 2, Vrečar 4, 
Dobelšek 2, Gams 6, Nosan 1, 
Oštir, Dujmovič 5. Trener: Ivan 
Vajdl.

Prva nogometna 
liga, 15. krog
Domžale – Rudar 0:0
Rdeči karton: Mate Eterović (58)
16. krog

Rudar –Zavrč  3:0 
(1:0)
Strelci: 1:0 Leon Črnčič (35), 
2:0 Denis Klinar (90), 3:0 Rajko 
Rotman (93)
Rudar: Rozman 7,5, Krefl 7, Kašnik 
7, Knezović 7,5, Klinar 7, Črnčič 8, 
Radujko 7, Firer 7,5, Bratanović 7,5 
(od 80. Dedič), Podlogar 7 (od 86. 
Rošer), Rotman 7,5.
Trener: Jernej Javornik.
Drugi izidi: Luka Koper - Domžale 
1:0 (1:0), Olimpija - Gorica 2:2 
(0:0), Krka - Celje 0:1 (0:1), Maribor 
– Triglav 1:2. 
Vrstni red: 1. Luka Koper 30 
(21:17), 2. Maribor (tekma manj) 
29 (32:11), 3. Rudar 29 (21:13), 
4. Zavrč 27 (24:25), 5. Gorica 26 
(29:16), 6. Domžale 21 (23:16), 
7. Celje 20 (14:23), 8. Olimpija 17 
(20:24), 9. Triglav 11 (11:28), 10. 
Krka 11 (11:33).
17. Krog: Rudar – Krka (9. 11. 
ob 17.00).

Pokal Slovenije, 
četrtfinale, 
povratna tekma

Celje – Rudar 1:3 
(0:0)
Strelci: 1:0 Miha Zajc (56), 1:1 
Matej Podlogar (71), 1:2 Rajko 
Rotman (75), 1:3 Dalibor Radujko 
(89). 
Gorica – Aluminij 3:1 (3:1)

2. SNL, 12. krog
Šmartno – Bela krajina 1:1 (0:1)
Strelca: 0:1 Matic Sašek (37), 1:1 
Matevž Lenošek (72)
13. krog

Kalcer Radomlje - 
Šmartno 1928 1:1 
(1:0) 
Strelca: Alan Hočevar (39, ag), 
Jaka Bizjak (76, 11 m)
Drugi izidi: Šenčur - Aluminij 3:3 
(1:1), Šampion - AH Mas Tech 
0:1 (0:0), Bela krajina - Farmtech 
Veržej 0:3 (0:0), Krško - Roltek Dob 
0:1 (0:0).
Vrstni red: 1. Roltek Dob 13 tekem 
- 34 točk, 2. Kalcer Radomlje 13 
– 23, 3. Aluminij 13 – 23, 4. Farm-
tech Veržej 13 - 22, 5. Šmartno 
1928 13 – 20, 6. Šenčur 13 – 18, 
7. Krško 13 - 15, 8. AH Mas Tech 
13 – 15, 9. Šampion 13 – 8, 10. 
Bela krajina 13 – 3.
Najboljši strelci: 11 - Bizjak 
(Šmartno), 10 - Nunić (Šenčur), 
8 - Škoflek (Šampion)
14. Krog: Šmartno 1928 – Krško 
(9. 11. ob 14.00).

ŠNL, 11. krog
Izidi: Koroška Dravograd - Šoštanj 
4:1 (0:0), strelci – z: Andrej Grilc 
(57, 62), Nik Fasvald (78), Tomaž 
Sekolovnik (92) za domače 
in  Nenad Rogić (86) za goste; 
Pohorje - Lenart 1:4 (1:1), Slovenj 
Gradec - Mons Claudius 1:2 (1:2), 
Žalec - Kovinar Štore 0:2 (0:0), Zre-
če - Marles hiše 2:0 (2:0), Tehnotim 
Pesnica  - Fužinar 0:1 (0:1), Radlje 
- Peca 2:0 (1:0) 
Vrstni red: 1. Fužinar 31 (29:4), 2. 
Dravograd 22 (26:9), 3. Radlje 21 

(14:5), 4. Lenart 18 (16:10), 5. K. 
Štore 18 (20:17), 6. M. Claudius 
16 (14:14), 7. Zreče 15 (12:16), 
8. Peca 14 (23:23), 9. Šoštanj 14 
(11:12), 10. Žalec 12 (10:19), 11. 
Pesnica 10 (13:22), 12. Pohorje 10 
(14:29), 13. M. hiše 7 (7:16), 14. 
S. Gradec 5 (8:21). 
12. Krog: Lenart – Šoštanj 

Prva A DRL - 
ženske, 6. krog
Naklo Peko Tržič - Veplas Velenje 
20:31 (10:16)
Veplas: Amon (22 obramb), Naglič 
4, Nakić Milka 3, Hrnčič 6, Fatkić 
5, Halilović 4 (2), Sivka 4, Mičić, 
Majerič 2, Finkšt 2, Nakić Branka, 
Tomić, Ferenc 1, Tabaković, Pajić. 
Trenerka: Snežana Rodić.
Sedemmetrovke: Naklo 4 (8), 
Velenje 2 (7). 
Izključitve: Naklo 4 minute, Vele-
nje 8 minut.
Drugi izidi: Zagorje GEN-I - Piran 
38:27 (17:15), Fikon Koper - Zele-
ne doline Žalec 27:32 (11:14), 
Celje Celjske mesnine - Tenzor DP 
Logik Ptuj 46:25 (26:12), Mlinotest 
Ajdovščina - Krka 24:24 (10:9).
Lestvica: 1. Zagorje GEN-I 6 
tekem - 12 točk, 2. Veplas 6 – 12, 
3. Celje Celjske mesnine 6 – 9, 4. 
Krka 6 – 8, 5. Piran 6 – 6, 6. Zelene 
doline Žalec 6 – 6, 7. Mlinotest 
Ajdovščina 6 – 5, 8. Fikon Koper 
6 – 2, 9. Naklo Peko Tržič 6 – 0, 10. 
Tenzor DP Logik Ptuj 6 – 0.
7. krog: Velenje – Zagorje (presta-
vljena na 29. 11.); 8. krog: Piran 
– Velenje  16. 11. ob 18.00 uri.

1. SNLŽ. 9. krog
Jevnica - Rudar 
Škale 1:4 (0:0)
Strelke: Moira Murič (49), Polona 
Petrač 854 – ag), Sanja Malinić 
(64), Ines Pijuković (88)
Drugi izidi: Velesovo - ŽNK Krka 
1:0 (0:0), Radomlje - AH Mas Tech 
3:0 (1:0), Maribor - Teleing Pomurje 

Beltinci 0:6 (0:2). 
Vrstni red: 1. Pomurje 24 (72:2), 
2. R. Škale 21 (42:8), 3. Jevnica 
16 (32:19), 4. Maribor 14 (28:11), 
5. Radomlje 13 (23:22), 6. Vele-
sovo 9 (13:28), 7. AH Mas Tech 
6 (6:45), 8. Krka 3 (1:349, 9. S. 
Gradec 0 (6:45).
10. krog: Velesovo – R. Škale 
(10. 11)
Pokal Slovenije, četrfinale, 
povratna tekma

Liga Telemach,  
3. krog
Elektra Šoštanj – 
Zlatorog Laško 60 : 
65 (46 : 47, 30 : 33, 
17 : 25)
Elektra: Kosi, U. Bukovič 3, Pod-
vršnik 18 (7-7), Zagorc 2, Lelić 12 
(2-2), Ognjenovič 2, Bajramlič 2, 
Hasić 2, Brčina 19
Vrstni red: 1. Helios Domžale 6, 
2. Hopsi Polzela, 3. Rogaška, 4. 
Slovan, 5. Zlatorog Laško vsi 5, 
6. Tajfun, 7. Maribor Nova KBM, 
8. Grosuplje, 9. Portorož vsi 4, 10. 
Elektra 3

1. DOL moški, 5. 
krog
Šoštanj Topolšica – 
Krka 3 : 2 (-22, 20, 
-24, 15, 10)
Šoštanj Topolšica: Ivartnik, 
Zupanc 17, Lipovac 3, Bojinović 
3, Port, Kumer 12, Boženk, Rojnik 
11, Pavič 10, Menih, Koželnik 9, 
Uršič 10.
Vrstni red: 1. Salonit Anhovo, 2. 
Calcit Volleyball oba 12, 3. Panvita 
Pomgrad, 4. GO Volley oba 8, 
5. Krka, 6. Lunos Maribor 5, 7. 
Šoštanj Topolšica 4, 8. Fužinar 
Metal Ravne 3, 9. Astec Triglav 1

Tako so igrali

Letošnje prvenstvo v prvi nogo-
metni ligi postaja iz kroga v krog 
bolj zanimivo. Maribor, ki je za 
mnoge veljal za največjega kandida-
ta za novo lovoriko, je v 16. krogu 
doživel že četrti jesenski poraz in 
hkrati drugi po vrsti. Po porazu v 
Celju v predprejšnjem krogu (0 : 1) 
so gotovo vsi pričakovali, da bodo 
stresli jezo na goste iz Kranja, ki 
so bili do tega kroga na zadnjem 
mestu. Toda Gorenjci se jih niso 
ustrašili. Zaigrali so zelo samoza-
vestno in zmagali z 2 : 1. To je bila 
šele njihova tretja zmaga doslej. Z 
njo so se po točkah izenačili s Krko 
in jo obenem zaradi boljše razlike 
v golih potisnili na zadnje mesto. 
Novomeščani so gostili Celjane in 
izgubili z 0 : 1. 

Četrtega poraza Maribora oziro-
ma zmage Kranjčanov se je gotovo 
najbolj razveselil Koper. Goste iz 
Domžal je premagal z 1 : 0 in se s 
30 točkami zavihtel na prvo mesto. 
Maribor na drugem ima točko 
manj, mora pa odigrati še zaosta-
lo srečanje 4. kroga z Olimpijo v 
Stožicah. Ljubljančani so gostilo 
Gorico, ki je imela v začetni postavi 
kar deset Italijanov. Kljub pričako-
vanju, da bodo po spremembi na 
trenerski klopi končno le zmagali, 
se to ni zgodilo. Tekmeca sta se 
razšla z neodločenim izidom 2 : 2.      

Iz kroga v krog navdušujejo tudi 
nogometaši velenjskega Rudarja. 
V tem krogu so gostili preseneče-
nje letošnjega prvenstva Zavrč in 
se mu oddolžili za poraz (1 : 2) na 

njihovem igrišču v 7. krogu ter ga 
hkrati zamenjali na tretjem mestu. 
Po točkah so se izenačili z Mari-
borom, za vodilnim Koprom pa 
zaostajajo le za eno. Pričakovati 
je, da bodo najmanj na tem mestu 
ostali tudi po sobotnem 17. krogu, 
v katerem bodo gostili zadnjo Krko. 
Ob za njih ugodnem razpletu na 
dvobojih med Zavrčem in Koprom 
ter Gorico in Mariborom pa bi se 
lahko celo povzpeli povsem na vrh 
lestvice. 

Razmere za igro so bile zaradi 
močnega dežja in vetra na nedelj-
ski tekmi na Rudarjevem igrišču ob 
jezeru zlasti v prvem polčasu skoraj 
na meji regularnosti. Kljub temu 
so oboji igrali nadvse požrtvoval-
no, domači nogometaši pa znova 
potrdili, da so odlično pripravljeni. 
Gostje so se sicer v prvih desetih 
minutah nekoliko bolje znašli v mla-
kužah, nato pa so domači vse bolj 
prevzemali pobudo in po dobre pol 
ure povedli z golom Leona Črnčiča. 
Zanj je bil zelo zaslužen tudi Ivan 
Firer, ki je najprej spretno izigral 
enega od gostujočih branilcev. Sle-
dil je močan udarec, vratar gostov 
Gregor Fink je žogo odbil do Leona 
Črnčiča, ki jo je z neubranljivim 
udarcem poslal za njegov hrbet. 
Domači so želeli čim prej zabiti 
drugi gol. Zato so še naprej napa-
dali, si ustvarjali priložnosti, toda 
zaradi razmočenega igrišča žoge 
nikakor niso mogli vsaj še enkrat 
poslati za hrbet gostujočega vratar-
ja. Pogosto se je ustavila tam, kjer 

je padla na tla. A niso popuščali. 
Vztrajali so do konca in v izdihljajih 
tekme dobesedno eksplodirali ter 
se z goloma Denisa Klinarja v 90. 
minuti in Rajka Rotmana po zelo 
atraktivni podaji Leona Črnčiča 
v tretji, zadnji minuti sodnikove-
ga dodatka, veselili gladke zmage. 
Zlasti so bili navijači navdušeni 
nad Klinarjevim golom, ki ga bo 
sam gotovo dolgo pomnil, enako 
pa tudi gostujoči vratar. Ob hitrem 
domačem napadu je stekel ven iz 
kazenskega prostora, skoraj 20 m 
od svojega gola, in izbil žogo pred 
Urošem Rošerjem. Ta je priletela do 
Klinarja, ki jo je z izjemnim, tako 
imenovanim lob udarcem, s pribli-
žno 40 metrov poslal v mrežo za 
končne 3 : 0.

n S. Vovk

Nogometaši Rudarja na osrednji tekmi 16. 
kroga z Zavrčem v skorajda nenormalnih 
razmerah navdušili z zelo borbeno in 
učinkovito igro – Po točkah izenačeni z 
Mariborom – Na vrhu Koper s točko več –  
V soboto (ob 17.00) ob jezeru zadnja Krka 

Brez presenečenj
V 9. prvenstvenem krogu v prvi ženski ligi sta bili 

kot derbija označeni tekmi v Mariboru, kjer so 
gostovale vodilne Pomurke, in v Jevnici, ki je 
gostila druge nogometašice Rudarja Škale. 
Značilnost derbija je tudi v tem, da so 
zelo zanimiv in razburljivi, predvsem 
pa negotovi vse do konca, če misli-
mo na rezultat. Omenjeni tekmi sta 
bili gotovo zanimivi po številu golov, 
a tako Jevničanke, še manj pa Mariborčanke niso bile 
dorasle nasprotnicam. Pomurke z odlično igro odločno 
iz kroga v krog napovedujejo, da želijo novi naslov, 
Šalečanke pa se bodo najbrž spet morale zadovoljiti 
'samo' s podnaslovom. Najbrž pa bodo do konca upale 
in si želele, da bi Pomurkam morda le spodrsnilo v 
kašnem dvoboju, kar pa je težko verjeti.

Beltinčanke so v tem krogu v gosteh s 6 : 0 nadigrale 
Mariborčanke. Igralke Rudarja Škale pa so celo lažje, 
kot so pričakovale, zmagale v Jevnici. Z goli Moire 
Murič, Sanje Malinić, Ines Pijuković in avtogolom 

Polone Petrač so slavile s 4: 1. 
Igralke Velesova so tesno, z 1 : 
0, premagale Krko, Radomljan-

ke pa so bile s 3 : 0 boljše od 
novink, nogometašic AH 
Mas Techa iz Ankarana. 
V tem krogu je bilo prosto 
Velesovo.

V vodstvu so brez izgu-
bljene točke Pomurke 
pred Šalečankami, ki so 
v 4. krogu izgubile prav 
z njimi. Jevnica je tretja. 
Za rudarkami zaostaja za 
štiri točke, pete Maribor-

čanke pa že za sedem.
n Vos

Za nogometaše Šmartna 1928 je 
bil 13. prvenstvi krog v nasprotju s 
to številko dokaj srečen. Na gosto-
vanju pri zelo dobrih drugih Rado-
mljah so si priigrali točko. Tekma 
se je končala 1 : 1.

Zanimivo, oba gola o dosegli 
gostje. Ob koncu prvega polčasa 
je njihov branilec Alan Hočevar 
nesrečno poslal žogo v svojo mre-

žo, proti koncu tekme pa je Lovro 
Bizjak izenačil z bele točke. S tem 
zadetkom je obdržal prvo mesto na 
lestvici najboljših strelcev v drugi 
ligi. 

Vodilni Dob je z zmago v Krškem 
z 1 : 0 povečal prednost pred dru-
gimi Radomljani na 11 točk. Tretji 
je Aluminij, ki je neodločeno, 3 : 
3, igral V Šenčurju. Novinec Ver-

žej, v Črnomlju je s 3 : 0 premagal 
Belo krajino, je zadržal četrto meto. 
Šmarčani, ki za vodilnim Dobom 
zaostajajo za 14 točk, so po tem 
krogu peti, na zadnjem mestu pa 
je s samo tremi točkami še vedno 
Bela krajina. 

n vos

Dvakrat zadeli, a dobili le točko

Že peti poraz
V Štajerski ligi so Šoštanjčani spet 

razočarali. V tokratnem 11. krogu 
so gostovali v Dravogradu. Domači 
so jih premagali s 4 : 1. To je bil že 
peti poraz Šoštanjčanov to jesen. 

Trenutno so s 14 točkami deveti. 
Novinec Fužinar še naprej skrbno 

nabira točke. V Pesnici je z 1 : 0 pre-
magal domače istoimensko moštvo. 
To je bila že njegova deseta zmaga 
ob enem neodločenem izidu. S 
tem je zadržal devet točk prednosti 
pred drugimi Dravograjčani. Četrti 

je štorski Kovinar, ki je Žalec na 
njegovem igrišču premagal z 2 : 0. 
Še nekaj drugih izidov 11. kroga: 
Radlje – Peca 2 : 0, Zreče – Marles 
hiše 2 : 0, Slovenj Gradec – Mons 
Claudius 1 : 2 in Pohorje – Lenart 
1 : 4

n vos

Rokometašice velenjskega Vepla-
sa v prvi ligi nadaljujejo dobre igre. 
V 6. krogu so na gostovanju v Trži-
ču z 31 : 20 premagale domače 
Naklo Peko Tržič. To je bila njihova 
že 6. zaporedno zmaga v jesenskem 
delu prvenstva.

Vso tekmo so imele vajeti v svojih 
rokah. Njihova igra ni bila ravno 
najboljša, a so vseeno brez težav 
ugnale Gorenjke. Zgrešile so kar 
nekaj ''zicerjev'', kar kaže tudi neko-
liko manjša razlika na koncu (+11), 
kot so jo pričakovale. Priložnost za 
igro so dobile tudi mlajše igralke. 

Brez presenečenj
V 9. prvenstvenem krogu v prvi ženski ligi sta bili 

kot derbija označeni tekmi v Mariboru, kjer so 
gostovale vodilne Pomurke, in v Jevnici, ki je 
gostila druge nogometašice Rudarja Škale. 
Značilnost derbija je tudi v tem, da so 

a tako Jevničanke, še manj pa Mariborčanke niso bile 
dorasle nasprotnicam. Pomurke z odlično igro odločno 
iz kroga v krog napovedujejo, da želijo novi naslov, 
Šalečanke pa se bodo najbrž spet morale zadovoljiti 
'samo' s podnaslovom. Najbrž pa bodo do konca upale 
in si želele, da bi Pomurkam morda le spodrsnilo v 
kašnem dvoboju, kar pa je težko verjeti.

Beltinčanke so v tem krogu v gosteh s 6 : 0 nadigrale 
Mariborčanke. Igralke Rudarja Škale pa so celo lažje, 
kot so pričakovale, zmagale v Jevnici. Z goli Moire

Pijuković in avtogolom 

Polone Petrač
Igralke Velesova so tesno, z 1 : 
0, premagale Krko, Radomljan

ke pa so bile s 3 : 0 boljše od 
novink, nogometašic AH 
Mas Techa iz Ankarana. 
V tem krogu je bilo prosto 
Velesovo.

V vodstvu so brez izgu
bljene točke Pomurke 
pred Šalečankami, ki so 
v 4. krogu izgubile prav 
z njimi. Jevnica je tretja. 
Za rudarkami zaostaja za 
štiri točke, pete Maribor

čanke pa že za sedem.

Spogledujejo se z vrhom 
lestvice

Velenjčanke zmagujejo

Leon Črnčič: »Mislim, da 
smo kljub nemogočim razme-
ram navdušili, saj smo imeli 
še kopico priložnosti. Seveda 
pa moramo to tekmo čim prej 
pozabiti in se enako dobro pri-
praviti na Krko. Trenutno je 
to najslabše moštvo. To pa ne 
pomeni, da bomo imeli lahko 
delo. Lep primer je ta krog, 
ko najbrž ni nihče pričakoval 
zmage Triglava nad Maribo-
rom. Zaigrati moramo enako 
zavzeto in odgovorno, kot smo 
proti Zavrču. Novomeščani 
gotovo ne bodo prišli v Velenje 
z belo zastavo, ampak bodo 
zaigrali po načelu – nimamo 
česa izgubiti, lahko samo 
dobimo. Mi seveda ne bomo 
dovolili presenečenja, dobiti 
moramo vse tri točke in ostati 
v vrhu lestvice.«
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Velenje, 21. oktobra – Milan 
Čepelnik, dolgoletni trener v velenj-
skem smučarsko skakalnem klubu, 
je po rodu Šoštanjčan. »Že celo 
življenje sem v skokih,« poudari, ko 
se v spominih vrne v otroštvo, ko je 
s prijatelji ta šport sprva spoznaval 
na Muntiju, kjer so imeli manjšo 
skakalnico. Ko se je ta podrla, so 
si v hosti zgradili dve manjši. Pa 
še eno pri bližnjem kmetu. Tudi 
danes, pri 66 letih, Milan še skače 
na veteranskih tekmah. Skakalnice, 
kjer trenira, ima tudi v bližini nove-
ga doma v Šentrupertu pri Laškem, 
kjer je sprva imel le vikend. Zgradili 
so jih prav na njegovo pobudo. V 
dneh, ko podirajo velenjsko veliko 
skakalnico, ki jo je tudi sam poma-
gal graditi, na njej pa opravil nešteto 
treningov s svojimi fanti, je morda 
ravno pravi čas, da Milana predsta-
vimo tudi vam. Smučarska zveza 
Slovenije se mu je septembra za 
njegovo več kot 25-letno sodelova-
nje pri razvoju smučarskega športa 

že zahvalila z zlato plaketo, ki mu 
veliko pomeni. Čeprav je sedaj kot 
trener že upokojen, so se ga fantje 
iz kluba zelo razveselili, saj se je na 
klepet pripeljal v Velenje.

Smučke na ramo in 
daleč na hrib

Mladi Šoštanjčani so bili očitno 
močno navdušeni nad smučarski-
mi skoki. Smučke so pogosti vrgli 
čez ramo in šli z Vladom do Pake, 
potem pa peš na Paški Kozjak, kjer 
so na tamkajšnji skakalnici preizku-
šali svoje znanje letenja po zraku. 
Njihov učitelj je bil znani športni 
navdušenec Miligoj Jarnovič, poma-
gal jim je tudi, da so za take poti 
dobili popust na železnici. Milan 
se spomni leta 1961, ko je šel sku-
paj z Rudijem Kurnikom in Dragom 
Kostanjškom, kasneje trenerjem 
nogometa, peš na tekmo v Črno na 
Koroškem. Odpeljali so tri tekme, 

na razglasitev rezultatov pa niso 
mogli čakati, saj so morali nazaj 
proti domu. Takrat so prespali na 
Slemenu, ker jih je ujela noč. 

Ko je Milan šel v rudarsko šolo, 
je že leto dni tekmoval kot član 
velenjskega skakalnega kluba. Prve 
Elanove smuči so mu kupili prav 
na rudarski šoli. Ko je začel s sko-
ki v klubu, so imeli, 8-, 15-, 28- in 
45-metrske skakalnice. Hitro je 
napredoval, dosegal solidne rezul-
tate, predvsem pa je v tem športu 
vedno zelo užival. Aktiven skakalec 
je bil vse do 34. leta starosti, a je 
vmes že treniral mlade fante. Veči-
na tistih, ki jih je treniral v prvih 
letih, je živela za gradom v bližini 
skakalnice. Spomni se Matjaža 
Koželja, bratov Javornik in Bojana 
Trnovška. Vsi so po šoli veliko časa 
preživeli na velenjskih skakalnicah. 
Leta 1978 so začeli z mladimi člani 
kluba delati bolj načrtno. Milan je 
leta 1981 opravil tudi šolo za trener-
je na takratni ljubljanski Visoki šoli 
za telesno kulturo. 

Dobro se še spomni, kako je rasla 
nova, 85-metrska skakalnica, ki je 
kmalu ne bo več. »Ko sem izvedel, 

da so buldožerji začeli gradbena 
dela, so mi od sreče pritekle solze. 
Pri gradnji 45-metrske skakalnice 
sem tudi sam veliko pomagal. Sta-
noval sem na Šaleški cesti, po »ših-
tu« na Premogovniku sem se takoj 
oblekel v delovna oblačil in šel peš 
do skakalnic. Znanci so me spraše-
vali, kje gradim. Pa sem jim pokazal 
na grajski hrib in skakalnice,« pove 
med smehom. 

»Red mora biti«
Velenjski smučarsko skakalni 

klub je imel v času, ko je bil trener v 
njem, veliko dobrih skakalcev. Tre-
niral je Aleša Goloba, ki je bil velik 
up, kot tudi Matjaža Miheliča, ki je 
bil tudi član državne B reprezentan-
ce. Sledili so le kakšno leto mlajši 
Boris Pušnik, Roman Tamše, Grega 
Doler in številni drugi. Med njimi 
je kar nekaj takih, ki so danes tre-
nerji mladim skakalcem, tudi Igor 
Jelen. »Zelo dobra je bila generacija 
fantov, rojenih od leta 1976 do 78. 
Spomnim se, da je bilo na enem 
od prvenstev na Ravnah na Koro-
škem kar 9 Velenjčanov med prvih 
dvajset. Rolando Kaligaro je takrat 
osvojil bron. Spomnim se tudi, da 
je naš član Jure Jerman postavil slo-
venski rekord na Planiški 120-metr-
ski skakalnici le 10 minut za tem, 
ko ga je postavil prav tako naš član 
Peter Kolenc,« ponosno pove. Tudi 

Gašper Berlot in Marjan Jelenko, 
danes oba zelo uspešna skakalca 
in kombinatorca, sta trenirala pod 
njegovim vodstvom. Ko ga vpraša-
mo, ali je bil strog trener, odgovori: 
»Red mora biti.« Zahteval ga je tudi, 
ko so odhajali na tekmovanja, saj 
zamujanja nikoli ni maral. S ska-
kalnim športom je »okužil« tudi 
sina Viktorja, ki je bil kot pionir 
dober skakalec. Potem je ta šport 
opustil. Talentirane mladeniče je 
takoj prepoznal, žal so bili med nji-
mi tudi taki, ki so ta adrenalinski 
šport prehitro opustili. Sam ga ne 
bo verjetno vse do dne, ko bo vedel, 
da ne gre več. Ko zapade sneg, se 
zelo veseli prvih skokov na skakal-
nicah v bližini novega doma. Letos 
jih bo verjetno nekaj izpustil, saj 
zdravi koleno. A zagotovo se bodo 
v »njegovo« novo dolino pripeljali 
tudi fantje iz Velenja. »Pri nas se 
sneg dolgo obdrži, ko pridejo k nam 
na trening, jih z ženo gostiva tudi 
po 30. Fantje trenirajo, mame jim 
kuhajo. Ko so tekme, jim skuham 
čaj,« pove z nasmehom na ustih. 
Ko sneg skopni, se okoli njegovega 
doma pasejo njegove ovce in koze. 
Če bi mu kdo pred leti rekel, da jih 
bo imel, bi mu zatrdil, da je nor. 
Kozje mleko mu krepi zdravje, ki 
ga ohranja prav s športom. Ta je 
zanj ne le velika ljubezen, ampak 
tudi način življenja.

n Bojana Špegel

»Celo življenje sem v skokih«
Preprosto pove dolgoletni uspešni trener velenjskega smučarsko skakalnega kluba Milan 
Čepelnik – Zlata paleta Smučarske zveze je zanj lepa zahvala za trud, uspehi njegovih fantov 
pa so bili vedno največja nagrada

Milan Čepelnik je pomagal 
vzgojiti številne smučarje 

skakalce. 

Ljubno – Izvršni odbor Olim-
pijskega komiteja je na osnovi 
prijave Smučarsko skakalnemu 
klubu BTC Ljubno podelil licen-
co za panožni športni center za 
obdobje 2013–2017. Licenca 
ljubenskemu klubu med drugim 
daje možnost, da lahko kandidira 

za ugodnejšo pridobitev sredstev 
za obnovo skakalnega centra. 

V klubu se nameravajo po 
zaključku tekem za svetovni 
pokal v skokih za ženske (tokrat 
bo nekoliko prej, 25. in 26. janu-
arja 2014) lotiti povečanja ska-
kalnice, pokriti jo nameravajo z 

umetno maso. Tudi s tem naj bi 
si učvrstili mesto med stalnimi 
organizatorji tekem za svetovni 
pokal v skokih za ženske. Seveda 
upajo, da bo skakalnica privablja-
la tudi druge skakalce ne samo 
pozimi, ampak tudi v drugih 
letnih časih.  

n tp

Kranj je pretekli vikend gostil 
državno prvenstvo v smučarskih 
skokih in nordijski kombinaciji za 
mladince do 16 in 18 let, ki ga je 
organiziral SK Triglav. 

Med mladinci do 16 let se je 

med skakalci Smučarsko skakalne-
ga kluba Velenje najbolje izkazal 
Vid Vrhovnik, ki se je uvrstil na 
12. mesto. Ostali: Patrik Vitez 13., 
Aljaž Osterc 14., Ožbej Jelen 16., 
Rok Jelen 21., David Strehar 32. 
in Gašper Brecl 33. Ekipno (Vrhov-
nik, Vitez, Osterc in O. Jelen) so se 
uvrstili na 3. mesto. 

Mladinci do 18 let pa so dosegli 
naslednje rezultate: Matevž Samec 
28., Vid Vrhovnik 31., Patrik Vitez 
36. in Aljaž Osterc 41. Ekipno 

so bili R. Jelen, O. Jelen, Vitez in 
Samec sedmi.

Vid Vrhovnik pa je slavil dve zma-
gi v nordijski kombinaciji in tako 
osvojil naslov državnega prvaka 
med mladinci do 16 in tudi 18 let. 
Ostali med mladinci do 16 let: Aljaž 
Osterc 4., Ožbej Jelen 7., Gašper 
Brecl 8. in Rok Jelen 11. 

Med mladinci do 18 let so ostali 
člani SSK Velenje dosegli naslednje 
rezultate: Aljaž Osterc 5., Rok Jelen 
7. in Ožbej Jelen 9. Ekipno so se 
O. Jelen, R. Jelen, Vitez in Samec 
uvrstili na 7. mesto. 

n

Če so v prvih dveh krogih lige 
Telemach vse zmage ostale doma, 
so tokrat v tretjem krogu razen 
Maribora, ki je na Taboru prema-
gal Slovana, domačini ostali pra-
znih rok. V Grosupljem so zmagali 
košarkarji Heliosa, v Portorožu 
Rogaške, v Šentjurju 
Hopsi in v Šoštanju 
proti Elektri ekipa 
Zlatoroga.

Na prvi domači 
tekmi so se Šoštanj-
čani kljub težavam s 
poškodbami hrabro 
upirali favoriziranim 
gostom iz Laškega. 
Kako so se morali 
Laščani potruditi za 
zmago, kaže že to, da 
je njihov trener preko 
35 minut igralnega 
časa namenil najizku-
šenejšim Juraku, Jova-
noviču, Laporniku in 
Miloševiču, preostali 
čas pa sta v glavnem 
dobro izkoristila 
Dimec in Sirnik.

Domači trener Ivan 
Smiljanić je največ 
minut namenil raz-
položenemu Leliču, nekaj manj 
Stanojeviču in Brčini, preostali čas 
pa je enakovredneje razporedil med 
ostale košarkarje. 

Gostje so največ – za 11 točk – 
vodili v 9. minuti, domači pa so po 
preobratu prišli do najvišje pred-
nosti v 29. minuti, ko so vodili za 
5 točk (44 : 39). Še zadnjič je bil 
rezultat izenačen v 37. minuti, ko 
je Podvršnik zadel svojo tretjo in 

deveto domačo trojko – bilo je 56 
: 56. Dobro minuto pred koncem 
so košarkarji Elektre zaostajali za 
točko, v zaključku pa je odločila 

večja zbranost in izkušnje gostu-
jočih košarkarjev, ki so prišli do 
zaslužene zmage 65 : 60. 

Najboljši igralec tekme z inde-
ksom uspešnosti 25 je bil kapetan 
Zlatoroga Goran Jurak, ki je 15 
točkam dodal še 11 skokov.

V domači ekipi 
so bili zelo uspešni 
Andrej Podvršnik, 
Đorđe Lelič in Drago 
Brčina, ki je bil z 19 
točkami tudi najboljši 
strelec tekme.

Ivan Smiljanić, tre-
ner Elektre Šoštanja: 
»Tekma je bila večino 
časa negotova, saj sta 
se obe ekipi v vodstvu 
izmenjavali. Zmaga 
je pripadla srečnejši 
in spretnejši ekipi. Mi 
smo igrali borbeno in 
hrabro, Zlatorog pa je 
unovčil svojo kakovost 
in izkušnje. Imeli smo 
trenutke, v katerih smo 
igrali nezbrano, in zara-
di tega zgrešili nekaj 
metov. Laščani so te 
napake znali kaznovati 
in zasluženo zmagali.«

Prvenstvo se nadaljuje v soboto, 
Elektro čaka še četrta zaporedna 
težka tekma, saj gostuje pri dom-
žalskem Heliosu.                            n

Zlatorog premočan za Elektro

Vid Vrhovnik državni prvak

Odbojkarji Šoštanja Topolšice so 
v prvi domači tekmi zabeležili dru-
go prvenstveno zmago. V 4. krogu 
so bili prosti, v tretjem pa so v Novi 
Gorici premagali ekipo GO Volleya 
s 3 : 2. Z istim izidom so v Šoštanju 
ugnali tudi ekipo Krke iz Novega 
mesta. Srečanje je bilo zelo nape-
to in polno preobratov. Prvi niz so 
dobili gostje s 25 : 22, v drugem so 
imeli ves čas pobudo odbojkarji 
Šoštanja Topolšice in ob koncu niz 
tudi dobili s 25 : 20 ter izenačili na 
1 : 1. V izjemno napetem tretjem 
nizu so gostitelji svoje priložnosti 
zapravili in prepustili odbojkarjem 
Krke, da po dobljenem nizu s 26 : 
24 povedejo z 2 : 1 v nizih.

Nadaljevanje pa je bilo povsem v 
znamenju šoštanjskih odbojkarjev, 
ki so po odlični igri predvsem Boji-
novića četrti niz dobili s 25 : 15 in 
izenačili na 2 : 2 ter nato gladko – s 
15 : 10 dobili še peti niz. 

Zoran Kedačič, trener Šoštanja 
Topolšice: »Že nekaj časa se nam 
dogaja, da na trenutke igramo odlič-
no, na trenutke pa slabo. Dogajajo 
se nam nerazumljiva nihanja, tako 
je bilo tudi danes. Povedemo, nato 
pa prednost izpustimo iz rok, ker 
se ne držimo dogovorjenega. Toda 
najbolj pomembno je, da se znamo 
zbrati. Telesno smo očitno vrhun-
sko pripravljeni, saj smo najboljši 
prav v četrtem in petem nizu. Je 

pa povsem jasno, da imamo še veli-
ko pomanjkljivosti, veliko rezerv, 
predvsem pri sprejemu. Ritem je 
peklenski, tekem je preveč, premalo 
časa pa za treninge.«

Kedačič je še dodal, da je izjemno 
zadovoljen s predstavami Paviča in 
Bojinovića, težave pa imajo pred-
vsem pri sprejemu.

V soboto gostujejo odbojkarji 
Šoštanja Topolšice pri Calcitu Vol-
leyballu v Kamniku, v sredo, 13. 
novembra, pa v Šoštanj prihaja 
Salonit. Srečanje bo ob 20. uri.

n

Zmaga pred domačim občinstvom

Šahovska, ligaška tekmovanja so 
v polnem teku. Tako so nadalje-
vali tekmovanje v 1., v 2. in v 3. 
ligi – vzhod. Šaleška predstavni-
ka v 3. ligi, kjer nastopa 18 ekip, 
ŠD Šentilj in ŠK Šoštanj sta po 6. 
krogu uvrščena na šesto in deveto 
mesto. Do konca bodo odigrali 
še tri kroge, naša predstavnika pa 
nimata realnih možnosti za zmago 
in napredovanje v višjo ligo. 

V drugi ligi so odigrali pet kro-
gov in med desetimi ekipami vodi 
ekipa iz Žalca z 21 točkami, pred 
Brežicami 18 in Dravogradom s 
17.5 . Ekipa iz Žalca je tudi prvi 
kandidat za zmago v ligi in napre-
dovanje v prvo ligo – vzhod.

Končano je tekmovanje v 1. ligi – 
vzhod. Zmagala je ekipa ŠK Kovi-
nar DEM z 38,5 točkami, pred 
2. ŠK Velenjem Veplas s 36 in 3. 
ŽŠK Maribor II z 32 točkami. Sle-
dijo ekipe 4. ŠD Šentjur, 5. Celjski 
ŠK in 7. ŠK Slovenj Gradec. Iz lige 
je izpadla ekipa 10. ŠD Hoče, na 
čakanju je 9. ŠK Impol.

Velenjski šahisti so solidno 
opravili tekmovanje. Začeli so 
malo slabše, nato pa nadaljevali 
solidno. Dejansko pa niso startali 
na prvo mesto, saj nimajo sredstev 
za tekmovanje v Državni ligi. Tako 
so že v letu 2012 zmagali v prvi 
ligi, nato pa zaradi pomanjkanja 
sredstev niso igrali v Državni ligi. 

Tudi v letošnjem letu so le zadnji 
čas našli sredstva za nujne stroške. 
Kako bo drugo leto pa še ne vedo.

Končano je ekipno prvenstvo 
mladincev. Na ekipnem enotnem 
državnem prvenstvu mladincev 
v Novi Gorici so mladinci Vele-
nja osvojili 20. mesto. Rezultati 
mladih so nekoliko slabši zaradi 
menjave generacije. Zato vodstvo 
kluba vabi mlade v šolo šaha, ki 
poteka ob sredah od 15 do 17 ure 
na Kopališki 3 v Velenju (tel. 03 
5861 868)

n B.B.

Nordijska kombinacija 
med mladinci do 16 in 
18 let

Šahovske novice

Skakalnica kot športni center
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Iz policijske beležke
Pes oviral promet
Velenje, 30. septembra – V sredo dopoldan je pri Kino-
loškem društvu nemški ovčar, ki je naokoli tekal brez 
lastnika, povzročil nekaj preglavic. Oviral je promet in 
motil mimoidoče. Po psa je prišel uslužbenec zavetišča 
Zonzani, policisti pa bodo lastniku poslali odločbo o 
prekršku. 

Bivši jo je napadel
Velenje, 30. oktobra – V sredo zvečer je na Karde-
ljevem trgu med prevzemom otroka 29-letni bivši 
zunajzakonski partner verbalno in fizično napadel 
bivšo partnerko. Okoliščine kaznivega dejanja nasilje 
v družini policisti še preverjajo.

Napadel ga je neznanec
Velenje, 30. oktobra – Policisti so v sredo ponoči 
obravnavali prijavo mlajšega moškega, ki je povedal, 
da ga je pri stanovanjskem bloku na Tomšičevi fizič-
no napadel neznanec. Povzročil mu je lahke telesne 

poškodbe. Za storilcem policisti poizvedujejo.

Bil je žaljiv
Velenje, 31. oktobra – V četrtek ponoči je mlajša oško-
dovanka policistom naznanila bivšega fanta. Ta se je 
do nje vedel žaljivo in nesramno, zato so mu policisti 
napisali plačilni nalog.

Nad znanca s solzivcem
Velenje, 3. novembra – V nedeljo dopoldan je na par-
kirnem prostoru na Kersnikovi cesti znanec verbalno 
napadel znanca, potem pa ga je še poškropil s solziv-
cem. Oškodovanca so odpeljali v dežurno ambulanto, 
kjer so mu nudili zdravniško pomoč. Zoper 24-letnega 
osumljenca, ki so ga že zaslišali, pa bodo podali kazen-
sko ovadbo.

Oče udaril hčer
Velenje, 4. novembra – V ponedeljek popoldan so 
policisti posredovali v stanovanju na Kidričevi cesti, 

kjer je oče doma med prepirom fizično napadel odraslo 
hčer. Prislužil si je plačilni nalog.

Zasegli tri avtomobile
Policisti so konec tedna zaradi kršitev cestno-pro-
metnih predpisov zasegli tri vozila, dva v soboto in 
enega v nedeljo.

Vredno pohvale
Pohvala gre Velenjčanu, ki je policiste v petek, 1. 
novembra, obvestil, da je ob Ljubljanski cesti v Velenju 
našel del motorja motornega kolesa. Ker motornega 
kolesa ni v evidenci motornih vozil, se lahko lastnik 
oglasi na Policijski postaji Velenje glede prevzema 
najdenih stvari, ki jih hrani najditelj.
V ponedeljek, 4. novembra, je občan policistom izročil 
šop osmih ključev, ki jih je njegov znanec našel v 
Sončnem parku v Velenju. Policisti so jih lastniku, ki 
se je zanje zanimal, že vrnili. 

Laserski merilnik za 
merjenje hitrosti in 
razdalje med vozili
V preteklem tednu, še preden so policisti pred-
stavili novi laserski merilnik, ki poleg meritev 
hitrosti omogoča tudi meritve razdalje med 
vozili, sem od znanca prejel email neznanega 
voznika, ki je bil eden  prvih voznikov, obravna-
vanih z uporabo novega pripomočka policistov. 
Naslov emaila je bil: »Posredujem, da ne boste 
ob prihranke za ozimnico!«. Vsebina pa je bila 
naslednja: »Živijo. Danes dopoldne me je poštar razveselil z lepo 
modro kuverto, katere pošiljatelj je bilo Ministrstvo za notranje 
zadeve ali po domače policija. Ob odpiranju kuverte sem predvide-
val, da gre za kazen, in seveda človeško upal na najmanjši možni 
znesek. Ko pa je bila kuverta odprta, me je presenetilo dejstvo, da 
kazen ni bila za moje spretno dirkanje, ampak prekratko varnostno 
razdaljo med avtomobiloma, ki sem jo povzročil na ljubljanski 
obvoznici med Kosezami in Brdom. Kazen sem dobil dober teden 
po dejanskem prekršku, znesek, ki ga bom moral plačati, pa je 200 
evrov oziroma polovička, če bom spraznil denarnico v roku osmih 
dni. Zdi se mi prav, da objavim to prigodo, saj verjetno še nihče ni 
slišal za ta tip kazni pri nas?« 

Ob predstavitvi novega pripomočka so policisti povedali, da laserski 
merilnik omogoča tudi video zapis, s čimer bodo policisti zlahka 
dokazovali kršitve in s tem dopolnili obstoječe oblike nadzora. Pri 
tem so tudi izpostavili, da  neprimerna oziroma premajhna varno-
stna razdalja sodi med najpogostejše vzroke prometnih nesreč, saj 
se je samo v letošnjem letu zaradi tega vzroka zgodilo kar 1.500 
prometnih nesreč. Tovrstnih kršitev je največ na avtocestah in hitrih 
cestah, kjer so pogoji za vožnjo drugačni in so hitrosti vožnje višje 
kot na regionalnih in lokalnih cestah. Vožnja na prekratki varno-
stni razdalji je nevarna tako za tistega, ki je ne upošteva, kot vozni-
ka pred njim, saj lahko zaradi občutka ogroženosti, neizkušenosti 
ali drugih razlogov stori nekaj, kar ustvari okoliščine za nesrečo. In 
ravno nesreče na avtocesti so zaradi hitrosti vozil in gostote prometa 
nevarne in praviloma s hujšimi posledicami, zaradi česar bodo 
policisti nove merilnike uporabljali tudi za nadzor na avtocestah, 
kjer želijo zmanjšati delež voznikov, ki ne vozijo v primerni varnostni 
razdalji.  

Kako vemo, da je razdalja med našim vozilom pred nami ustrezna? 
V Zakonu o varnosti cestnega prometa je določeno, da mora voznik, 
ki vozi za drugim vozilom po istem prometnem pasu, voziti za njim v 
varnostni razdalji. Ta ne sme biti manjša od razdalje, ki jo pri hitro-
sti, s kakršno vozi, prevozi v dveh sekundah. Če vozimo s hitrostjo 
100 km/h  znaša varnostna razdalja najmanj 54 metrov, pri hitrosti 
130 km/h pa minimalno 72 metrov. Ta razdalja se lahko zmanjša 
le v primerih oblikovanja počasnejše kolone vozil. In kako lahko 
preverimo, ali vozimo v ustrezni varnostni razdalji? To preverimo 
s sekundno metodo ali pravilom dveh sekund, tako da ob robu 
vozišča izberemo določen predmet ali objekt. Ko pred nami vozeče 
vozilo z zadnjim delom prevozi to točko, začnemo šteti v sekundnem 
taktu: »Enaindvajset, dvaindvajset.« Če isto mesto – točko prevozimo 
s sprednjim delom vozila ob izteku štetja dveh sekund, to pomeni, 
da imamo ustrezno varnostno razdaljo. Če ga prevozimo prej, je 
naša varnostna razdalja prekratka in neustrezna.

Ne zgolj zaradi ozimnice oziroma globe v višini 200 evrov, kot je 
napisal znanec, ampak predvsem zaradi lastne varnosti je treba 
upoštevati določbe zakona o varnostni razdalji, ki nam omogoča, 
da lahko pravočasno zmanjšamo hitrost ali se ustavimo in tako pre-
prečimo trčenje – nesrečo. To še posebej velja v jesensko-zimskem 
obdobju, ko so ceste mokre in spolzke in s tem tudi bolj nevarne.

n Adil Huselja

Luče, 3. novembra – Na Molički 
peči nad Lučami je v soboto umrl 
vodja Jamarske reševalne službe 
Slovenije, 49-letni Velenjčan Rajko 
Bračič. Nekaj pred 2. uro zjutraj v 
nedeljo so ga mrtvega našli kole-
gi, s katerimi se je dan prej podal 
v jamo. Zaradi slabega počutja se 
je iz nje vrnil predčasno. Kolegi so 
načrtovano pot nadaljevali, in ko so 

se po šestnajstih urah vrnili, so ga 
našli mrtvega. Po predvidevanjih ga 
je zadela srčna kap.

Rajko Bračič je bil vodja jamarske 
reševalne službe od leta 2010. Kot 
inštruktor jamarsta je izobrazil več 
kot 50 kandidatov za jamarje, bil 
pa je tudi inštruktor jamarskega 
reševanja. V letih od 1990 do 2004 
je urejal Jamarski bilten.

Sodeloval je na številnih 
jamarskih odpravah tudi 
v tujini, tako v Črni gori, 
Makedoniji, Srbiji, Hrvaški 
in Bolgariji. Vključen je bil 
v projekte s področja var-
stva kraških jam, raziskoval 
in dokumentiral je visoko-
gorska brezna na območju 
Kamniško–Savinjskih in 
Julijskih Alp ter sodeloval 
pri arheoloških izkopavanjih 
in raziskovalnih nalogah v 
jamarstvu.

n

Teden se je začel z 
vlomi

Velenje, Mozirje, Šoštanj 28. 
oktobra – V ponedeljek je v Mozir-
ju vlomilec prišel v gostinski lokal 
in odtujil 50 evrov menjalnega 
denarja, povzročil pa je za okoli 
200 evrov gmotne škode. Tega dne 
je bilo vlomljeno tudi v prostore 
dveh športnih društev. V Velenju 
so jih iz njih storilci odtujili več 
parov smuči, v Nazarjah pa dve 
nogometni žogi. 

Dan za tem, 29. oktobra, je bilo 
v zaselku Tajna v Podkraju pri 
Velenju vlomljeno v stanovanjsko 
hišo. Storilec je v hišo prišel skozi 
terasna vrata in preiskal prostore. 
Odnesel je nekaj gotovine, tako v 
evrih kot kunah. Vlomilec v trafiko 
pri Bolnišnici Topolšica pa je odne-
sel menjalni denar, več zavitkov 
različnih cigaret in več zavitkov 
kave.

Ostala brez pralnega 
stroja

Velenje, 29. oktobra – V torek 
zvečer je s hodnika stanovanjske-
ga bloka na Kidričevi cesti izgi-
nil pralni stroj znamke Gorenje. 
Oškodovanka ga je imela pri vratih 
stanovanja. Je tat mislil, da ga sam 
bolj potrebuje?

Na praznik ostali 
brez žlebov

Velenje, 1. novembra – Tatovi 
bakrenih kovin so tudi praznik, 
kakršen je dan spomina na mrtve, 
izkoristili za nečedno početje. S 
stanovanjske hiše na Cesti III so 
odnesli 10 metrov bakrenih žlebov.

Ostalo pri poskusih, 
a s škodo

Šoštanj, 2. novembra – V sobo-
to zjutraj so policisti obravnavali 

poskusa vlomov v slaščičarno in 
mesnico na Kajuhovi cesti. V obeh 
prostorih je neznanec poškodoval 
vhodna vrata, ni pa mu uspelo priti 
v notranjost. Dan za tem, v nedeljo, 
pa so obravnavali še en poskus vlo-
ma, tokrat v lokal na Cesti Matije 
Gubca. Tudi v tem primeru storilcu 
ni uspelo priti v notranjost, je pa 
nekaj škode povzročil na stavbnem 
pohištvu. 

V ponedeljek, 4. novembra, pa so 
obravnavali še en poskus vloma v 
Šoštanju. Tokrat v poslovni prostor 
na avtobusni postaji, kjer vlomilcu 
tudi ni uspelo narediti nič drugega 
kot škodo.

Pešci, pazite nase, 
vozniki, pazite nanje!

Mozirje, 4. novembra – V pone-
deljek zjutraj okoli osme ure je v 
Mozirju voznica osebnega avtomo-
bila na prehodu za pešce spregleda-
la dve deklici in rahlo trčila vanju. 

Voznica je obe odpeljala na pregled 
v zdravstveni dom. Na srečo deklici 
nista bili poškodovani.

Pešci so v jesenskih dneh, ko je 
vidljivost zmanjšana zaradi teme 
in slabših vremenskih razmer, med 
najbolj ogroženimi prometnimi 
udeleženci. Zato policisti opozar-
jajo, da poskrbijo, da bodo v pro-
metu čim bolj vidni. Nosijo naj 
svetla oblačila ter odsevne trakove 
in kresničke. Upoštevajo naj pro-
metne predpise, cesto naj prečkajo 
na označenih prehodih za pešce, v 
semaforiziranih križiščih ob zeleni 
luči, hodijo naj po pločnikih oziro-
ma ob levem robu vozišča.

Vozniki pa naj bodo v tem času 
na pešce še posebej pozorni. 
Odstopijo naj jim prednost, hitrost 
svoje vožnje prilagodijo razmeram 
in dosledno upoštevajo hitrostne 
omejitve. Na območjih, kjer se obi-
čajno zadržujejo pešci, tako pred 
šolami kot v naseljih, naj vozijo 
še posebej previdno. Zunaj naselij 

pa naj vozijo po sredini voznega 
pasu, da zmanjšajo možnost trka s 
pešcem, ki hodi ob vozišču.

49-letnega Velenjčana Rajka Bračiča mrtvega 
našli kolegi jamarji

Na Molički peči umrl vodja Jamarske reševalne službe

Pobega se nista izšla
Voznik, ki je najprej trčil na parkirišču, je 
kasneje zapeljal s ceste

Velenje, 30. oktobra – V sredo dopoldan je na parkirnem prostoru 
na Šaleški cesti takrat še neznana voznica osebnega avtomobila z 
znanimi registrskimi oznakami na njem zaradi nepravilnega premika 
trčila najprej v tovorno vozilo, nato pa še v osebni avto. Po trčenju je s 
kraja odpeljala, a se ji pobeg ni izšel. Policisti so ji že napisali plačilni 
nalog za dva prekrška.

Dan za tem je počilo na parkirišču pri trgovini Mercator v Šaleku. 
Neznani voznik – registrske tablice vozila, ki ga je vozil, niso ostale 
neopažene – je trčil v parkiran avto, sam pa po trčenju parkiral drugje 
in zapustil vozilo. Kasneje so policisti voznika izsledili v Doliču, kjer 
je z istim avtom zapeljal s ceste in z njim obstal na strehi.

Ogled kraja prometne nesreče je opravila patrulja Policijske postaje 
Slovenj Gradec. Preizkus alkoholiziranosti je pokazal več kot 0,52 mg 
alkohola v izdihanem zraku. Patrulja Policijske postaje Velenje, ki je 
tudi prišla na kraj, pa je vozniku za povzročitev prometne nesreče s 
pobegom izdala plačilni nalog za dva prekrška.

n

Mladoletnik 
divjal po 
mestu

Velenje, 1. novembra – V 
petek dopoldan je Velenjčan 
poklical policiste in jim pove-
dal, da po Šaleku z avtomobi-
lom fiat bravo z ljubljanskega 
registrskega območja divja 
neznani voznik. Policisti so za 
tem vozilo opazili na Šaleški 
cesti, a jim mladoletni voznik, 
star znanec policije, na njihov 
znak ni ustavil, ampak je s 
pospešeno hitrostjo odpeljal 
naprej. Patrulja ga za tem v 
mestu ni več izsledila.

Ponoči pa je druga patrulja 
pri križišču Šaleške in Gori-
ške ceste ponovno opazila 
isto vozilo, ki ga je vozil isti 
mladoletnik. Ta se tudi tokrat 
ni dal. Na znake policije ni 
ustavil, ampak odpeljal naprej 
po Goriški cesti, kjer je pred 
stanovanjskim blokom številka 
39 vozilo parkiral, zaklenil in 
peš pobegnil med bloke.

Izkazalo se je, da je divjal 
z vozilom, za katerim je bilo 
razpisano iskanje, ker je pred-
met kaznivega dejanja, ki ga 
obravnavajo policisti Policij-
ske postaje Ljubljana Center. 
Vozilo so zasegli in ga z vlečno 
službo odpeljali v hrambo. Z 
vozila so odvzeli tudi registr-
ske tablice, saj jim je veljavnost 
že potekla.

Zoper mladoletnika bodo 
podali obdolžilni predlog 
na sodišče za več prekrškov, 
preverjajo pa tudi okoliščine 
kaznivega dejanja goljufija. 

n
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Oven od 21. marca do 20. aprila
Odločili se boste, da vendarle malo odložite delo in se prepustite uživanju v 
drobnih stvareh, ki vam jih navrže življenje. Že po nekaj dneh lenarjenja, ki se 
vleče že vse od praznikov, se boste počutili čudno, skoraj preveč spočito. Zdelo 
se vam bo, da ste na dolgem dopustu, saj bodo dnevi, sploh pa večeri, za vas 
predolgi. Če bi se odločili, da sprejmete ponudbo prijatelja, ki vas že dolgo vabi, 

bi bilo vse drugače. Vprašanje pa je, česa vas je strah. Očitno vas je, pa še sami ne veste, zakaj. 
Zdravje? Rahlo bo, zato pazite nase. 

Bik od 21. aprila do 21. maja
Zadnje dni se vam dogajajo tako lepe stvari, da se vam na trenutke zdi, da sanjate 
pri belem dnevu. Žal pa časa le za uživanje v novi ljubezni ne boste imeli, saj vas 
prazna denarnica sili, da delate tudi stvari, ki vam niso najbolj v veselje. Zato, ker 
boste težave reševali sproti in optimistično, lahko računate na to, da bodo vsaj 
težave pri delu že kmalu začele kopneti. Vseeno se boste morali še bolj potruditi, 

da bo prihodnost finančno bolj lepa in da ne boste več odvisni od nikogar. Motivacijo vam bo dala 
prav ljubezen. Z malo sreče v naslednjih dneh pričakujte lepo ponudbo za delo. 

Dvojčka od 22. maja do 21. junija
Obrnjeni v prihodnost se boste začeli odločati za zelo pomembno naložbo, ki 
bo življenje, če se boste res odločili, spremenila tako vam kot vaši družini. Dela 
boste imeli veliko, zato vam bodo misli vse pogosteje bežale k počitku, vsaj 
nekaj dnevnemu. A še ne bo ne časa in ne priložnosti zanj, saj dobro veste, da 
sedaj ne smete popustiti. In tako bo vse do novega leta. Dogodki naslednjih dni 

bodo pozitivni, zato boste preprosto srečni. Vsak dan bolje se boste počutili, ko bodo začele za vaše 
delo deževati tudi pohvale, pa sploh. Četudi tega ne boste pokazali navzven, bo v vas vse kipelo od 
razburjenja in navdušenja. 

Rak od 22. junija do 22. julija
Končno se bo premaknilo. Pozabili boste na vse napore in začeli krepko misliti 
na prihodnost, v kateri imate ogromno načrtov. Tudi zato, ker se leto hitro 
izteka in mnogi že delajo načrte za naslednjega. Če boste znali prav organizirati 
čas, so prav vsi izvedljivi. Spet pa se vam bo začelo dogajati, da boste težko 
prenašali večino ljudi, ki vas obkrožajo. V samoti pa vam tudi ne bo najbolje. 

To bi lahko pomenilo le to, da bi bilo dobro z nekaterimi popolnoma pretrgati stike in si poiskati nov 
krog prijateljev. S sodelavci bo težje, saj službe še ne boste zamenjali. Časi temu pač niso naklonjeni. 
Pravzaprav si tega niti ne želite več, kajne?

Lev od 23. julija do 23. avgusta
Na prelomnici boste. Najraje bi naredili konec neki zgodbi, pa ne boste upali. 
Boste pa o tem veliko razmišljali. Tako ponoči, ko ne boste imeli najbolj trdnega 
spanca, kot v redkih prostih trenutkih dneva. Odločitev, da v čim krajšem času 
pridobite pomembna manjkajoča znanja, da bi lahko razmišljali tudi o drugačni 
delovni prihodnosti, bo odlična. Naj vas nikar ne mine, saj boste že na začetku 

naleteli na nekaj ovir. Čas za izobraževanje je ob vašem delu pozni jeseni in pozimi najbolj ugoden, 
zato naj vam ne uide še eno leto. Ljubezen? Če hočete ali nočete se vam partner močno odtujuje. 

Devica od 24. avgusta do 22. septembra
Nataknjeni in nemirni boste. Predvsem zaradi sebe boste vse težje prenašali ljudi, 
s katerimi preživite večino dneva. Žal tega ne boste mogli skriti, saj se boste 
obnašali tako, da bodo to vsi občutili. Zato jim bo ob vas kar malo neprijetno, 
vi pa boste iz dneva v dan bolj jezni. Še sami ne boste vedeli na koga in zakaj. 
Šele, ko bo prišlo do tega, pa se boste znašli pred res velikim problemom, se 

boste streznili. In spet začeli na življenje gledati iz bolj vedre plati, saj vas bo nesreča nekoga od vaših 
znancev spomnila, kako dragoceno je življenje. Zgodilo se bo že v tem tednu.

Tehtnica od 23. septembra do 23. oktobra
V življenju si velikokrat stvari razlagate povsem po svoje in poenostavljeno. 
Morda zato, ker je tako najlažje za vas, saj bi sicer morali v kakšen projekt vložiti 
več truda in znanja. Saj bi ga, če bi le imeli več časa. V teh dneh ga boste imeli 
še manj kot običajno, dnevi bodo bežali kot bi mignil. Noči bodo kratke, a boste 
v njih znali obnoviti zaloge svoje energije. Ko se boste končno lahko umirili, ker 

bo delo opravljeno, se boste zavestno prepustili toku dogodkov, ki jih bodo tokrat krojili drugi. Vi pa 
boste v njih iskreno uživali. Pazite, komu boste razlagali, kaj se vam dogaja na zasebnem področju. 
Niso vsi vredni zaupanja. 

Škorpijon od 24. oktobra do 22 novembra
V naslednjih dneh se boste spet najbolje počutili doma. Tudi zato, ker boste 
začutili, da se morate ustaviti, premisliti in šele potem ukrepati. Nimate namreč 
še prave moči, zato se zavedate, da ste krhki kot sapica. Vsekakor vam bodo 
zvezde bolj kot na zdravstvenem naklonjene na materialnem področju, kjer lahko 
pričakujete velike spremembe na bolje. Končno, kajne. Malo ste se ušteli, ko ste 

računali na prihodke na področju, kjer je kriza naredila velik zastoj. Ker pa veste, da bo enkrat bolje, 
si tega ne ženite preveč k srcu. Dolgove boste uspešno poravnavali, le načrte boste morali malo 
okrniti, pa bo. Priprave na praznovanje bodo dobro tekle.

Strelec od 23. novembra do 22. decembra
Ob koncu tedna bo divje in zabavno, kot že dolgo ne. Po nekaj razposajenih, 
sproščenih in veselih dneh, ki ste jih zelo potrebovali, pa boste ugotovili, da 
je tudi zabava lahko  zelo naporna. Zato boste začeli ustavljati konje. Pa ne 
bo šlo tako zlahka, saj ne boste odvisni le od sebe. Dejstvo je, da bo v vašem 
življenju v naslednjih dneh nastopil čas sprememb. Ali na bolje ali na slabše, 

je še nemogoče reči. Vsekakor bo tako, da bodo tudi dobre stvari imele tudi slabe plati in obratno. 
Vseeno bodo izzivi, ki so pred vami, dobro vplivali na vaše počutje. In na odnos s partnerjem tudi. 
Vse bo kot v pravljici.

Kozorog od 23. novembra do 22. decembra
Trmasti boste kot že dolgo ne. Nihče ne bo imel moči, da vam zamaje vero v 
to, kar si boste zapičili v glavo. Tudi partner ne bo prav dolgo vztrajal, čeprav 
bo tudi on prepričan, da nimate prav. Končno gre za zelo pomembne stvari, 
ki bodo krepko zaznamovale življenje vaše družine. In to na dolgi rok. Zato 
vsaj malo popustite in prisluhnite tudi drugim družinskim članom. Če se boste 

odločili mimo njihove volje, vam bo že kmalu žal. Popravljati storjeno pa bi bilo tokrat težje kot 
si trenutno predstavljate. Prijateljica vam bo hotela le pomagati, vi pa boste v teh dneh v vsem 
videli preveč slabega.

Vodnar od 21. januarja do 18. februarja
Krepko že čutite, da se zadnje dni premalo ukvarjate s seboj in svojim počutjem. 
To, da ste zaradi preobilice dela, ki ste si ga čisto sami nakopali na glavo, 
zanemarili rekreacijo, ni dobro. In to veste tudi vi. Sedaj pa boste to še občutili. 
Vaš imunski sistem je precej oslabel, zato se potrudite, da nadomestite, kar ste 
zamudili v zadnjih dveh tednih. Telo se bo takoj odzvalo, počutje pa se vam bo 

začelo izboljševati šele sredi prihodnjega tedna. Do takrat pa se nikar preveč ne izpostavljajte mrazu. 
Grejte se raje v objemu vaše ljubezni, ki je res iskrena.

Ribi od 19. februarja do 20. marca
Marsikaj vam bo šlo na živce in to vsak dan bolj. Če bi se znali vsaj za kakšen 
dan ustaviti in umiriti, bi bilo takoj bolje. Tako pa imate nenehno občutek, da 
ste nekaj pomembnega spregledali ali pozabili, zato še nekaj dni ne boste mirni. 
Izkazalo se bo, da boste tokrat imeli celo prav. Nekdo z vami res ni najbolj pošten, 
umazana igra se bo sicer odigrala povsem v tajnosti, a vaša intuicija tudi tokrat 

ne bo zatajila. Ker bo tako, boste pripravljeni na povračilne ukrepe, ki bodo ustavili plaz neprijetnih 
dogodkov. Že od ponedeljka dalje bo veliko bolje. Priložnost, da popolnoma spremenite svoje življenje, 
je pred vami. Ne spreglejte je.

- 8. novembra 2000 
je Velenje v spremstvu zdaj žal 
že pokojnega načelnika sanitete 
slovenske vojske Jožeta Prislana 
obiskala visoka delegacija nemške 
vojaške sanitetne službe;

- 9. novembra 1978 je velenjska Rde-
ča dvorana od celjskega Izletnika 
začasno prevzela v upravljanje 
Rekreacijsko-turistični center Gol-
te nad Mozirjem;

- 9. novembra 1993 so na Velenj-

skem gradu delavci Premogovnika 
Velenje in Muzeja Velenje zaklju-
čili čiščenje zunanjega grajskega 
vodnjaka, globokega 49,5 metra;

- 10. novembra 1995, ko so v Zdra-
vstvenem domu Velenje svečano 
proslavili 50-letnico reševalne 
službe, so v Šoštanju, v prisotnosti 
takratnega ministra za gospodarske 
dejavnosti Maksa Tajnikarja ura-
dno predali namenu razžveplalno 
napravo 4. bloka šoštanjske termo-
elektrarne, na razširjeni seji odbora 

Rdečega križa Velenje pa so istega 
dne lejdi Miloški Nott iz Velike Bri-
tanije podelili zlati znak Rdečega 
križa Slovenije za njen prispevek 
pri zbiranju humanitarne pomoči 
za begunce iz Bosne in Hercegovi-
ne, ki so prebivali v takratni občini 
Velenje;

- 11. listopada je god sv. Martina; 
martinovo je star jesenski praznik 
z obloženo mizo, pitano gosjo in 
mladim vinom, ki dozori ravno na 
god sv. Martina; pri nas so zato 
v vinorodnih krajih s pokušino 
novega vina združene tudi pojedi-
ne in različne stare šege; vse šege 
in navade, ki so se ohranile okoli 
martinovega, se pač ujemajo z ljud-
skim rekom, da je martinovo »jesen-
ski pust«; v novembru so namreč 
pogani našega podnebnega pasu 

(verjetno Kelti) obhajali praznik v 
zahvalo za letino in imeli koline, da 
so si pripravili zaloge za prihajajoči 
zimski čas; v naši neposredni bližini 
sta cerkvi, posvečeni sv. Martinu, 
v Velenju in Šmartnem ob Paki, 
kjer na ta dan praznujejo tudi svoj 
občinski praznik;

- na slavnostni seji občinskega sveta 
Šmartnega ob Paki so ob občin-
skem prazniku 11. novembra 1998 
Ivanu Atelšku podelili najvišje 
občinsko priznanje, naziv častni 
občan občine Šmartno ob Paki;

- 12. novembra 1999 je na svetovnem 
balinarskem prvenstvu za mladince 
in mlajše člane v Lyonu v Franci-
ji pri članih do 23 let Velenjčan 
Zoran Rednak v disciplini hitrostno 
zbijanje osvojil zlato medaljo. 

n Damijan Kljajič

Zgodilo se je … 
od 8. do 14. novembra

Skiro inženiring d.o.o.
Podjetje za inženiring, trženje, 

gostinstvo in turizem
Latkova vas 214 A, Prebold

Tel.  03 703 12 20
www.skiro.si

Z največjo izbiro 
pnevmatik:

GOODYEAR • MICHELIN  
•BRIDGESTONE • SAVA  
• CONTINENTAL, KLEBER  

• BF GOODRICH • DUNLOP  
• FULDA • DEBICA  

• NOKIAN TYRES • FIRESTONE  
• KORMORAN • PIRELLI …

Prodaja, montaža in popravilo gum ter 
platišč za avtomobile, štirikolesnike, 
motorje, viličarje, traktorje, tovorna 
vozila in gradbene stroje. Največja izbira 
ATV gum in platišč v Sloveniji. KENDA, 
MAXXIS, CARLISLE, TITAN ATV GUME, 
DOUGLAS WHEEL platišča.

Montaža gum za viličarje v vašem 
podjetju, mobilni servis Skiro mont.

BREZPLAČNA DOSTAVA 
GUM ZA TRAKTORJE 

KAMORKOLI PO 
SLOVENIJI!

Izrezano rešeno geslo pošljite najkasneje do 18. 
novembra  na naslov: Naš čas, d.o.o., Kidričeva 
2 a, 3320 Velenje, s pripisom križanka »SKIRO«. 
Izžrebali bomo tri   nagrade, menjavo pnevmatik.

Nagradna križanka Skiro

Podjetniki, pokličite nas in se nam pridružite, postanite del vaše in naše 
rubrike VEDEŽ. Seznanite naše bralce s svojimi storitvami. Info: 03 898 17 50

• vulkanizerstvo 
• trgovina 
• hitri servis 
• bar pit stop
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06.10 Odmevi
07.00 Radovedni Taček
07.15 Zgodbe iz školjke
07.25 Bine: Odpadki
07.40 Marči Hlaček, ris.
08.05 Sreča je … če daš svoje punčke 

spat
08.10 Studio Kriškraš
08.35 Kulturni brlog
08.39 Živalske zgodbe: Kozorogova 

dlaka
08.40 Ribič Pepe
08.55 Malo drugače: Globalno 

segrevanje
09.00 Firbcologi: O lovcih, princih in 

vzletanju
09.25 Obljuba, igrani film
09.40 Male sive celice,  kviz
10.25 Potovanje na krilih sanj, ponov.
10.55 Infodrom
11.05 Kdo ima danes rojstni dan?, 

anim. film
12.25 Razred zase: Tekmovanje
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.25 Tednik
14.20 Prava ideja!
14.50 Na lepše
15.25 Slovenski magazin
15.50 Zdravnje Slovencev: 

Farmakogenetika
16.20 O živalih in ljudeh, tv Maribor
17.00 Poročila, vreme, šport
17.15 Na vrtu, tv Maribor
17.40 Attenborough: 60 let v naravi, 

2/3
18.30 Ozare
18.40 Vse o Rozi, ris.
18.55 Vreme
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Moja Slovenija, družinski kviz
21.35 Zaigraj še enkrat, sam. Tv satira
22.20 Poročila, vreme, šport
22.55 Luther I., 5/6
23.50 Ozare
23.55 Dnevnik, vreme, šport
00.50 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.10 Infokanal

08.00 Skozi čas
08.40 Tarča
10.00 Posebna ponudba, svet. odd.
10.15 Slovenci v Italiji
10.45 Platforma
11.20 Osmi dan
11.50 Polnočni klub: Kartanje
13.45 Nogomet, evrop. liga, Maribor – 

Zulte Waregem, posn.
15.45 Odbojka, liga prvakov:  ACH 

Volley Ljubljana – Tours VB, 
posn.

17.55 Nogomet, vrhunci evrop. lige
18.45 Športni izziv
20.00 Nam hrana škoduje?, dok. odd.
21.30 Goreča prerija, koprod. film
23.15 Aritmični koncert – Happy Ol' 

Mcweasel, koncertni portret
00.10 Bleščica, odd. o modi
00.40 Na lepše
01.05 Zabavni infokanal

07.00 OTO čira čara
07.01 Spretni Manny, ris.
07.25 Gasilske zgodbe, ris.
07.50 Bratz, ris.
08.15 Kako izuriti svojega zmaja, ris.
08.40 Jekleni Maks, ris.
09.10 B-Daman anime, ris.
09.35 Samuraj, ris.
10.05 Morske deklice – H2O, nan.
10.35 Moj bivši se poroči, am. film
12.35 Kamp razvajencev, ang. ser.
13.40 Zvezda dizajna, am. ser.
14.35 Poročni zvonovi, ang. ser.
15.30 Petične nosečnice, am. ser,
16.30 Pasji boter, kanad. film
18.15 Pozor, priden pes!
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
21.00 Vid in Pero šov
22.30 Prepovedana ljubezen, am. film
00.15 Velik, am. film
02.15 Kaliforniciranje, nan.
02.45 24UR
03.45 Zvoki noči

09.00 Miš maš
09.40 Napovedujemo
09.45 Ustvarjalne iskrice (70): Grelci 

za roke 
10.05 Oglasi
10.10 Gostilna pr Francet (56), 

zabavno glasbena oddaja
11.10 Napovedujemo 
11.15 Kuhinjica, izobraževalna oddaja 
11.40 Videospot dneva
11.45 Prodajno TV okno
12.00 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Vabimo k ogledu 
18.00 Mojčin lepi svet, muzikal za 

otroke
18.50 Žogarija
19.15 Videospot dneva 
19.20 Videostrani, 

obvestila  
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 2155. VTV magazin, regionalni 

- informativni program
20.25 Kultura, informativna oddaja
20.30 Koncert ans. Spev – Po Slakovi 

poti, posnetek 1. dela
21.50 Jutranji pogovori, ponovitev
23.20 Aktualno
00.15 Prodajno TV okno
00.30 Videospot dneva
00.35 Videostrani, obvestila

07.00 Musti, ris.
07.05 Metka in Zverinko Zver, ris.
07.10 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.15 Neli in Cezar, ris.
07.20 Dinko pod krinko, ris.
07.30 Svet živali, ris.
07.35 Bine, ris.
08.00 Tip in Top, ris.
08.05 Liki, ris.
08.10 Božičkov vajenček, ris. nan.
08.25 Simfonorije, ris.
08.30 Manja, ris.
08.35 Nodi v Deželi igrač, ris.
08.45 Vse o Rozi, ris.
09.00 Kuhanje? Otročje lahko!, ris.
09.05 Pokukajmo na Zemljo, ris.
09.10 Leonardo, ris.
09.20 Minuta v muzeju
09.25 Pujsa Pepa, ris.
09.30 Božičkov vajenček, ris. nan.
09.40 Bacek Jon, ris.
09.50 Marči Hlaček, ris. nan.
10.10 Minuta v muzeju
10.15 Polna hiša živali, 6/13
10.45 Prisluhnimo tišini
11.20 Ozare
11.25 Obzorja duha
12.00 Ljudje in zemlja
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.25 Slovenski pozdrav
14.20 Slikovitih 55: Narečne popevke 

s festivala Vesela jesen
14.55 Projekt Na deželi, 5/8
15.30 Avgustovsko kosilo, ital. film
17.00 Poročila, vreme, šport
17.15 Slikovitih 55: Filmi in serije
18.40 Prihaja Nodi, ris.
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Oblast (I.), 6/10
21.15 Ježkove nagrade 2013
23.00 Poročila, vreme, šport
23.25 Slovenski magazin, ponov.
23.55 Dnevnik
00.45 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.10 Infokanal

08.25 Skozi čas
09.05 Globus
09.35 Slovenski magazin
10.00 Žogarija
10.30 Rad igram nogomet
11.00 Koroška poje 2013, 2/5
11.40 Kogojevi dnevi: Irena 

Grafenauer
13.15 Izgubljeni dom, dok. odd.
13.45 Slovenci po svetu: Pogovor z 

misijonarjem 
14.25 Turbulenca: Najemniki, 

najemodajalci
14.55 Glasba, ritem in ples, jubilejni 

20. koncert Gimnazije Kranj
16.55 Nogomet, prva liga Telekom, 

Gorica – Maribor, prenos
18.50 Aurora Polaris, dok. film
19.50 Žrebanje Lota
20.00 Glasbeni večer: Dubravka 

Tomšič Srebotnjak
20.50 City folk
21.15 Pravi Američan: Joe McCarthy, 

dok. odd.
22.45 Zaigraj še enkrat, sam. Tv satira
23.25 Trst je naš!, igrani film
00.00 Zabavni infokanal

07.00 OTO čira čara
07.01 Spratni Manny, ris.
07.25 Chuggington, ris.
07.40 Gasilske zgodbe, ris.
08.05 Bratz, ris.
08.30 Kako izuriti svojega zmaja, ris.
08.55 Lego Chima, ris.
09.20 B-Daman anime, ris.
09.45 Samuraj, ris.
10.10 Morske deklice – H2O, nan.
10.40 Prepovedana ljubezen, am. film
12.25 Mentalist, nan.
13.20 Jamie, obroki v pol ure, ang. 

ser.
13.50 Kuharski dvoboj tortic, am. ser.
14.45 Mala pariška kuhinja z Rachel 

Khoo, ang. ser.
15.20 Karate kid, am. film
17.45 Okusi brez meja
18.20 Ana kuha
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
21.00 Iz tvojega življenja, am. film
23.00 Poljub angela, am. film
00.55 Koča strahu 2, am. film
02.35 Kaliforniciranje, nan.
03.05 24UR
04.05 Zvoki noči

09.00 Miš maš
09.40 Oglasi
09.45 2154. VTV magazin, regionalni 

- informativni program
10.05 Kultura, informativna oddaja
10.10 Športni torek, športna 

informativna oddaja
10.20 Napovedujemo
10.25 2155. VTV magazin, regionalni 

- informativni program
10.50 Kultura, informativna oddaja
10.55 Župan z vami: Janko Kopušar, 

župan občine Šmartno ob Paki 
11.55 Oglasi
12.00 Naj viža: ans. Nemir, Tapravi 

faloti 
13.15 Kuhinjica, tedenski izbor
14.05 Prodajno TV okno
14.20 Videostrani, obvestila 
17.20 Prodajno TV okno
17.50 Napovedujemo
17.55 Ustvarjalne iskrice (69)
18.15 Pikin VTV studio
18.55 Pop corn: Tilen Šinko, Srečna 

mladina
19.55 Vabimo k ogledu 
20.00 Gostilna pr' Francet (56), 

zabavno glasbena oddaja
21.00 Jutranji pogovori
22.30 Vurberk 2013, posnetek 2. dela 

festivala
23.35 Napovedujemo
23.40 Prodajno TV okno
23.55 Videostrani, obvestila

07.00 Poročila
07.08 Dobro jutro
08.00 Poročila
08.08 Dobro jutro
09.00 Poročila
09.08 Dobro jutro
10.00 Poročila
10.15 Radovedni Taček
10.30 Iz popotne torbe: Orkester
10.55 Nočko II.: Šilo za ognilo, Butec 

in navihanec, pravljica
11.05 Profesor Pustolovec: Vprašanja 

brez odgovora
11.25 Zlatko Zakladko
12.00 Ljudje in zemlja
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.35 Polnočni klub: Kartanje
15.00 Poročila
15.10 Dober dan, Koroška
15.40 Moj prijatelj Zajec, ris. nan.
16.05 Studio Kriškraš
16.35 Kulturni brlog
16.45 Dobra ura z Bernardo
17.00 Poročila, vreme, šport
17.20 Dobra ura z Bernardo
18.30 Infodrom
18.40 Bine, čuvaj parka, ris.
18.45 Minuta v muzeju
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Tednik
21.00 Studio city
22.00 Odmevi, vreme, šport
23.05 Pisave
23.35 Knjiga mene briga
23.55 15. festival Slowind 2013
00.35 Duhovni utrip
00.45 Dnevnik
01.35 Dnevnik Slovencev v Italiji
02.05 Infokanal

07.00 Veliki malčki, ris.
07.05 Franček, ris.
07.15 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.20 Leonardo, ris.
07.30 Liki, ris.
07.40 Neli in Cezar, ris.
07.45 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.50 Franček, ris.
08.00 Štef in jaz, ris.
08.05 Infodrom
08.10 Otroški infokanal
09.00 Zabavni infokanal
10.05 Dobra ura z Akijem
11.25 Dobro jutro
14.45 Točka, glasb. odd.
15.40 Na lepše
16.10 Kaj govoriš?=So vakeres?
16.25 Na kavo v krematorij, dok. odd.
17.30 Dober dan, Koroška
18.00 Prava ideja!
18.25 Obletnica poplav, dok. odd.
19.00 Točka, glasb. odd.
19.50 Žrebanje 3 x 3 plus 6
20.00 Dediščina Evrope: Goya v 

Bordeaxu, špan. film
21.40 George Gently (V.), 2/4
23.10 Slikovitih 55: Hočem osvojiti 

svet
00.05 Točka, glasb. odd.
00.55 Zabavni infokanal

06.00 Medved Paddington, ris.
06.20 Doktor Glavca, ris.
06.30 Ko listje pada, nan.
07.40 Ko listje pada, ris.
08.30 Vihar, ris.
09.25 Tv prodaja
09.40 Ljubljena moja, nan.
10.35 Tv prodaja
10.50 Rožnati diamant, nan.
11.45 Tv prodaja
12.00 Divja v srcu, nan.
12.55 Lepo je biti sosed, nan.
13.30 Pod eno streho, nan.
14.25 Jamie – obroki v pol ure
14.55 Ljubljena moja, nan.
15.50 Rožnati diamant, nan.
16.45 Vihar, nan.
17.00 24UR popoldan
17.10 Vihar, nan.
17.55 Divja v srcu, nan.
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
22.00 24UR zvečer
22.30 Prevara, nan.
23.25 Po sinovi sleti, nan.
00.20 Policijska družina, nan.
01.15 Norišnica v Clevelandu, nan.
01.40 Zvezda dizajna, am. ser.
02.35 24ur
03.35 Zvoki noči

09.00 Dobro jutro, informativna 
oddaja

10.30 Oglasi 
10.35 2155. VTV magazin, regionalni 

- informativni program
11.00 Kultura, informativna oddaja
11.05 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
12.00 Napovedujemo
12.05 Prodajno TV okno
12.20 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Napovedujemo
18.00 Violinska šola Igorja Ozima, 

posnetek 2. dela
18.35 Regionalne novice 3
18.40 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
19.05 Videospot dneva
19.10 Videostrani, obvestila
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 Popotniške razglednice: 

Transibirska železnica
21.05 Regionalne novice 3
21.10 Poslanska pisarna: Jože 

Kavtičnik, poslanec Pozitivne 
Slovenije

22.10 Napovedujemo
22.15 Iz oddaje Dobro jutro, 

informativna oddaja, ponovitev 
23.45 Prodajno TV okno
00.00 Videospot dneva
00.05 Videostrani, obvestila

07.00 Poročila
07.08 Dobro jutro
08.00 Poročila
08.08 Dobro jutro
09.00 Poročila
09.08 Dobro jutro
10.00 Poročila
10.10 Studio Kriškraš
10.35 Kulturni brlog
10.40 Zgodbe iz školjke
10.45 Bine, ris.
11.05 Sprehodi v naravo, poučna odd.
11.20 Obljuba, igrani film
11.35 Pod klobukom
12.15 Pisave
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.30 Studio city
14.20 Obzorja duha
15.00 Poročila
15.10 Mostovi Hidak
15.50 Neli in Cezar, ris.
15.55 Dinko pod krinko, ris.
16.05 Dragi domek, ris.
16.15 Ribič Pepe
16.45 Dobra ura z Jasno
17.00 Poročila, vreme, šport
17.20 Dobra ura z Jasno
18.30 Infodrom
18.40 Zakaj? Zato!, ris.
18.45 Pujsa Pepa, ris.
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Paradiž,138
21.00 John F. Kennedy, dok. odd.
22.00 Odmevi, vreme, šport
23.05 Globus
23.35 Posebna ponudba
23.55 Dnevnik, ponov.
00.40 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.05 Infokanal

07.00 Veliki malčki, ris.
07.05 Franček, ris.
07.15 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.20 Leonardo, ris.
07.30 Liki, ris.
07.40 Neli in Cezar, ris.
07.45 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.50 Franček, ris.
08.00 Štef in jaz, ris.
08.05 Infodrom
08.10 Otroški infokanal
09.00 Zabavni infokanal
10.45 Dobra ura z Bernardo
12.05 Dobro jutro
15.05 Točka, glasb. odd.
16.00 Moja Slovenija, družinski kviz
17.35 Glasnik, tv Maribor
18.05 Mostovi Hidak
18.35 Slovenski vodni krog: Sava 

Dolinka, dok. nan.
19.05 Točka, glas. odd.
19.50 Žrebanje Astra
20.00 Točka preloma
20.30 Projekt Na deželi, 6/8
20.55 Glasba na vodi, dok. odd.
21.25 Navdih klasike: Eva Nina 

Kozmus
21.30 Zloglasen, am. film
23.25 Točka, glasb. odd.
00.15 Zabavni infokanal

06.00 Medved Paddington, ris.
06.25 Skrivnosti Silvestra in Tweetyja, 

ris.
06.50 Ko listje pada, ris.
07.40 Ko listje pada, ris.
08.30 Vihar, ris.
09.25 Tv prodaja
09.40 Ljubljena moja, nan.
10.35 Tv prodaja
10.50 Rožnati diamant, nan.
11.45 Tv prodaja
12.00 Divja v srcu, nan.
12.55 Lepo je biti sosed, nan.
13.30 Pod eno streho, nan.
14.25 Jamie – obroki v pol ure, ang. 

ser.
14.55 Ljubljena moja, nan.
15.50 Rožnati diamant, nan.
16.45 Vihar, nan.
17.00 24UR popoldan
17.10 Vihar, nan.
17.55 Divja v srcu, nan.
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Preverjeno
21.05 Kosti, nan.
22.00 24UR zvečer
22.30 Prevara, nan.
23.25 Po sinovi sledi, nan.
00.20 Policijska družina, nan.
01.15 Norišnica v Clevelandu, nan.
01.40 Zvezda dizajna, am. ser.
02.35 24UR
03.35 Zvoki noči

09.00 Dobro jutro, informativna 
oddaja

10.30 Oglasi 
10.35 Poslanska pisarna: Jože 

Kavtičnik, poslanec Pozitivne 
Slovenije

11.35 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
12.00 Napovedujemo
12.05 Prodajno TV okno
12.20 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Napovedujemo
18.00 Čas za nas, tabornike – 

Taborniško leto se je začelo
18.40 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
19.05 Videospot dneva
19.10 Videostrani, obvestila
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 2156. VTV magazin, regionalni 

- informativni program
20.20 Kultura, informativna oddaja
20.25 Športni torek, športna 

informativna oddaja
20.35 Dotiki gora: Gora Oljka
21.00 Akustika 2013, posnetek 2. 

dela koncerta v Velenju
22.15 Iz oddaje Dobro jutro
23.30 Napovedujemo
23.35 Prodajno TV okno
23.50 Videospot dneva
23.55 Videostrani, obvestila

07.00 Poročila
07.08 Dobro jutro
08.00 Poročila
08.08 Dobro jutro
09.00 Poročila
09.08 Dobro jutro
10.00 Poročila
10.10 Ribič Pepe
10.30 Besedi na sledi: Simon 

Gregorčič
11.05 (Ne)pomembne stvari: Magija
11.55 John F. Kennedy, dok. odd.
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.30 Tednik
14.25 Globus
15.00 Poročila
15.10 Mostovi Hidak
15.40 Pujsa Pepa, ris.
15.45 Male sive celice, tv kviz
16.45 Dobra ura z Milico
17.00 Poročila, vreme, šport
17.20 Dobra ura z Milico
18.30 Infodrom
18.35 Svet živali, ris.
18.40 Neli  in Cezar, ris.
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.05 Otok v mestu, am. film
22.00 Odmevi, vreme, šport
23.05 Odkrito
23.55 Turbulenca, ponov.
00.25 Dnevnik
01.15 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.40 Infokanal

07.00 Veliki malčki, ris.
07.05 Franček, ris.
07.15 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.20 Gregor in dinozavri, ris.
07.30 Liki, ris.
07.35 Neli in Cezar, ris.
07.40 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.45 Franček, ris.
07.55 Štef in jaz, ris.
08.00 Infodrom
08.05 Otroški infokanal
09.00 Zabavni infokanal
10.15 Dobra ura z Jasno
11.35 Dobro jutro
14.15 Točka, glasb. odd.
15.10 Slikovitih 55: Filmi in serije
16.35 Glasnik, tv Maribor
17.25 Evropski magazin
17.40 Mostovi Hidak
18.10 O živalih in ljudeh, tv Maribor
18.35 Na vrtu, tv Maribor
19.00 Točka, glasb. odd.
19.50 Žrebanje Lota
20.00 Športni izziv
20.30 She's got Soul, Neisha & Big 

Band RTV Slvoenija, ponov. 
koncerta

22.10 Bleščica, odd. o modi
22.45 Huckabees, am. film
00.30 Točka, glasb. odd.
01.15 Zabavni infokanal

06.00 Medved Paddington, ris.
06.20 Doktor Glavca, ris.
06.30 Skrivnosti Silvestra in Tweetyja, 

ris.
06.55 Ko listje pada, ris.
07.40 Ko listje pada, ris.
08.30 Vihar, ris.
09.25 Tv prodaja
09.40 Ljubljena moja, nan.
10.35 Tv prodaja
10.50 Rožnati diamant, nan.
11.45 Tv prodaja
12.00 Divja v srcu, nan.
12.55 Lepo je biti sosed, nan.
13.30 Pod eno streho, nan.
14.25 Jamie – obroki v pol ure
14.55 Ljubljena moja, nan.
15.50 Rožnati diamant, nan.
16.45 Vihar, nan.
17.00 24ur popoldan
17.10 Vihar, nan.
17.55 Divja v srcu, nan.
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
21.00 Kosti, nan.
22.00 24UR zvečer
22.25 Prevara, nan.
23.20 Po sinovi poti, nan.
00.20 Policijska družina, nan.
01.15 Norišnica v Clevelandu, nan.
01.40 Dieta z domačega loga, am. ser.
02.40 24ur
03.40 Zvoki noči

09.00 Dobro jutro, informativna 
oddaja

10.30 Oglasi
10.35 2156. VTV magazin, regionalni 

- informativni program 
10.55 Kultura, informativna oddaja
11.00 Športni torek
11.10 Akustika 2013, posnetek 2. 

dela koncerta v Velenju
12.25 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
12.55 Prodajno TV okno
13.10 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Napovedujemo
18.00 Ustvarjalne iskrice (71): 

Predpasnik iz rutke
18.20 Žogarija
18.40 Regionalne novice 2
18.45 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
19.10 Videospot dneva
19.15 Videostrani, obvestila
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 Aktualno
21.00 Regionalne novice 3
21.05 Oglasi
21.10 Pop corn: Bohem
22.10 Iz oddaje Dobro jutro, 

informativna oddaja, ponovitev 
23.40 Napovedujemo 
23.45 Prodajno TV okno
00.00 Videospot dneva
00.05 Videostrani, obvestila

06.10 Odmevi
07.00 Poročila
07.08 Dobro jutro
08.00 Poročila
08.08 Dobro jutro
09.00 Poročila
09.08 Dobro jutro
10.00 Poročila
10.10 Podstrešje, nan.
10.30 Mihec in Maja, otr. nan.
10.35 Male sive celice, kviz
11.20 Razred zase: Varna vožnja
12.00 O živalih in ljudeh, tv Maribor
12.25 Na vrtu, tv Maribor
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.30 Odkrito, pogov. odd.
14.20 Slovenci v Italiji
15.00 Poročila
15.10 Mostovi
15.45 Igrače, ris.
15.50 Adi v vesolju, ris.
15.55 Vse o Rozi, ris.
16.05 Firbcologi, otr. odd.
16.45 Dobra ura z Boštjanom
17.00 Poročila, vreme, šport
17.20 Dobra ura z Boštjanom
18.30 Infodrom
18.35 Pipi in Melkijad, ris.
18.40 Manja, ris.
18.55 Vreme
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Tarča
21.30 Prava ideja!
22.00 Odmevi, vreme, šport
23.05 Osmi dan
23.35 Sveto in svet, pogov. odd.
00.30 Ugriznimo znanost
00.40 Dnevnik, vreme, šport
01.35 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.55 Infokanal

07.00 Veliki malčki, ris.
07.05 Franček, ris.
07.15 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.20 Leonardo, ris.
07.30 Liki, ris.
07.35 Neli in Cezar, ris.
07.45 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.50 Franček, ris.
07.55 Minuta v muzeju
08.00 Infodrom
08.10 Otroški infokanal
09.00 Zabavni infokanal
10.05 Dobra ura z Milico
11.25 Dobro jutro
14.45 Točka, glas. odd.
15.30 Evropski magazin
15.55 Attenborough: 60 let v naravi, 

1/3
16.55 Mostovi Hidak
17.35 Točka preloma
18.05 Viliage Folk – Ljudje podeželja: 

Jose Bove, 3/25
18.20 Žrebanje Deteljice
18.30 Nogomet, evrop. liga, Maribor 

– Zulte Waregem, prenos iz 
Maribora

21.10 Idealni mož, ang. film
22.45 Scott in Bailey (II.), 2/8
23.30 Dostojevski, 2/4
01.15 Točka, glas. odd.
02.05 Zabavni infokanal

06.00 Grozni Gašper, ris.
06.20 Skrivnosti Silvestra in Tweetyja, 

ris.
06.45 Ko listje pada, ris.
07.35 Ko listje pada, nan.
08.25 Vihar, ris.
09.20 Tv prodaja
09.35 Ljubljena moja, nan.
10.30 Tv prodaja
10.45 Rožnati diamant, nan.
11.40 Tv prodaja
11.55 Divja v srcu, nan.
12.55 Lepo je biti sosed, nan.
13.30 Pod eno streho, nan.
14.25 Jamie – obroki v pol ure, ang. 

ser.
14.55 Ljubljena moja, nan.
15.50 Rožnati diamant, nan.
16.45 Vihar, nan.
17.00 24ur popoldne
17.10 Vihar, nad.
17.55 Divja v srcu, nan.
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
21.00 Je bella cesta
22.00 24ur zvečer
22.30 Prevara, nan.
23.25 Po sinovi sledi, nan.
00.20 Policijska družina, nan.
01.15 Norišnica v Clevelandu, nan.
01.40 Zvezde dizajna, am. ser.
02.35 24ur
03.35 Zvoki noči

09.00 Dobro jutro, informativna 
oddaja

10.30 Oglasi
10.35 Pop corn: Tilen Šinko, Srečna 

mladina
11.35 Napovedujemo
11.40 Kuhinjica, izobraževalna oddaja 
12.05 Videospot dneva
12.10 Prodajno TV okno
12.25 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Napovedujemo
18.00 Mojčin lepi svet, muzikal za 

otroke
18.50 Regionalne novice 2
18.55 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
19.20 Videospot dneva
19.25 Videostrani, obvestila
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 Naj viža: ans. Nemir, Tapravi 

faloti 
21.15 Regionalne novice 3
21.25 Kmetijski razgledi 
22.00 Iz oddaje Dobro jutro, 

informativna oddaja, ponovitev 
23.30 Napovedujemo 
23.35 Prodajno TV okno
23.50 Videospot dneva
23.55 Videostrani, obvestila

06.10 Odmevi
06.55 Dobro jutro
07.00 Poročila
07.08 Dobro jutro
08.00 Poročila
08.08 Dobro jutro
09.00 Poročila
09.08 Dobro jutro
10.00 Poročila
10.10 Ali me poznaš: Jaz sem 

jesenski veter
10.20 Kako sem videl svet izpod 

mize, nad.
10.40 Ronaldo proti Falcu, igrani 

film
10.55 Firbcologi, ponov.
11.20 Z glavo na zabavo, ponov.
11.55 Sveto in svet, pogov. odd.
13.00 Dnevnik, vreme, šport 
13.30 Tarča, ponov.
15.00 Poročila
15.10 Mostovi
15.45 Kaj govoriš?=So vakeres?
16.05 Aleks in glasba, ris.
16.10 Razred zase: Tekmovanje
16.45 Dobra ura z Akijem
17.00 Poročila, vreme, šport
17.20 Dobra ura z Akijem
18.30 Infodrom
18.35 Angelina balerina, ris.
18.55 Vreme
19.00 Dnevnik, vreme, šport
20.00 Nova dvajseta: Voda, sol in 

madež, 5/18
20.30 Slovenski pozdrav
21.30 Na lepše
22.00 Odmevi, vreme, šport
23.05 Polnočni klub: Kartanje, 

pogov. odd.
00.15 Kaj govoriš?=So vakeres?
00.30 Dnevnik, vreme, šport
01.20 Dnevnik Slovencev v Italiji
01.45 Infokanal

07.00 Veliki malčki, ris.
07.05 Franček, ris.
07.15 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.20 Leonardo, ris.
07.30 Liki, ris.
07.35 Neli in Cezar, ris.
07.45 Pokukajmo na Zemljo, ris.
07.50 Franček, ris.
07.55 Minuta v muzeju
08.00 Infodrom
08.10 Otroški infokanal
09.30 Zabavni infokanal
10.00 Dobra ura z Boštjanom
11.20 Dobro jutro
13.40 Slikovitih 55
13.55 Na obisku, tv Koper
14.30 Alpe, Donava, Jadran
15.00 Rad igram nogomet
15.30 Žogarija
16.00 Nogomet – vrhunci evropske 

lige
16.50 Mostovi Hidak
17.30 Mostovi besed, portret Vlady 

Kociancich
18.15 Osmi dan
18.45 Knjiga mene briga
19.10 Točka, glasb. odd.
20.00 Na kavo v krematorij, dok. odd.
20.50 Moja družina XI., 8/9
21.25 Ura (I.), 1/6
22.20 Guma, koprod. film
23.40 Točka, glas. odd.
00.25 Zabavni infokanal

06.00 Medved Paddington, ris.
06.25 Fish in Chips, ris.
06.40 Ko listje pada, ris.
07.30 Ko listje pada, nan.
08.20 Vihar, ris.
09.15 Tv prodaja
09.30 Ljubljena moja, nan.
10.25 Tv prodaja
10.40 Rožnati diamant, nan.
11.35 Tv prodaja
11.50 Divja v srcu, nan.
12.50 Lepo je biti sosed, nan.
13.25 Pod eno streho, nan.
14.25 Jamie – obroki v pol ure
14.55 Ljubljena moja, nan.
15.50 Rožnati diamant, nan.
16.45 Vihar, nan.
17.00 24ur popoldne
17.10 Vihar, nad.
17.55 Divja v srcu, nan.
18.55 24ur vreme
19.00 24ur
20.00 Gostilna išče šefa
21.00 Moj bivši se poroči, am. film
22.00 24ur zvečer
22.30 Moj bivši se poroči, nad. filma
23.05 Eurojackpot
23.10 Moj bivši se poroči, nad. filma
23.30 Planet opic, am. film
01.50 Kaliforniciranje, nan.
02.20 24ur
03.20 Zvoki noči

09.00 Dobro jutro, informativna 
oddaja

10.30 Oglasi
10.35 Naj viža: ans. Nemir, Tapravi 

faloti 
11.50 Napovedujemo
11.55 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
12.20 Videospot dneva
12.25 Prodajno TV okno
12.40 Videostrani, obvestila
17.25 Prodajno TV okno
17.55 Napovedujemo
18.00 Miš maš
18.40 Regionalne novice 2
18.45 Kuhinjica, izobraževalna oddaja
19.10 Videospot dneva
19.15 Videostrani, obvestila
19.55 Vabimo k ogledu
20.00 Popotniške razglednice: 

Transibirska železnica
21.00 Regionalne novice 3
21.10 Gostilna pr' Francet (56)
22.10 Iz oddaje Dobro jutro, 

informativna oddaja, ponovitev 
23.40 Prodajno TV okno
23.55 Videospot dneva
00.00 Videostrani, obvestila

Sreda,  
13. novembra

Torek,  
12. novembra

Ponedeljek,  
11. novembra

Nedelja,  
10. novembra

Sobota,  
9. novembra

Petek,  
8. novembra

Četrtek,  
7. novembra
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7. novembra 2013  PRIREDITVE

Kdaj - kje - kaj
VELENJE
Četrtek, 7. november
13.30 Dom za varstvo odraslih Velenje
  Bralne urice
15.00 Galerija Velenje
  Predavanje Modernizem in 

modernost
16.00 Mladinski center Velenje
  Popoldanski mladinski center 

Inkubus
17.00 Knjižnica Velenje
  Abrakadabra, igralno jezikovna 

šola za otroke v angleškem jeziku
18.00 Dom kulture Velenje
  Slavnostna podelitev listin 

gasilske zveze o napredovanjih v 
čine

18.00 Gostišče Kavčič v Šaleku
  Bridge turnir
18.30 Muzej Premogovništva Slovenije
  Odprtje razstave Pozor, delo

Petek, 8. november
17.00 Vila Bianca Velenje
  Odprtje razstave Podobe Žičke 

kartuzije
19.00 Knjižnica Velenje
  Predstavitev knjige [psi]
21.00 eMCe plac
  Klubski večer Old skul

Sobota, 9. november
8.00 Ploščad Centra Nova
  Kmečka tržnica
8.00 Cankarjeva ulica
  Bolšji sejem
9.00 Krščanska adventistična cerkev, 

Efenkova 61
  Pogovor Svetišče – Dan sprave
9.00 Šentilj
  Martinovo rajžanje od kleti do 

kleti
10.30 Dom kulture Velenje
  Plesna slikanica Škrat Sanjavec 

(Pikin abonma (1) in izven)
20.00 Dvorana centra Nova
  Koncert skupine Primavara 

(Abonma Klub (2) in izven)
21.00 eMCe plac
  ŠŠK martinovanje z evergreeni

Nedelja, 10. nov.
17.00 Dom kulture Velenje 
  Komedija Burka o jezičnem 

dohtarju (Abonma Nedeljsko 
gledališko popoldne (2) in izven)

18.00 Krščanska adventistična cerkev, 
Efenkova 61

  Predavanje Čas v katerem živimo

Ponedeljek, 11. nov.
16.00 Mladinski center Velenje
  Popoldanski mladinski center 

Inkubus
18.00 Ribiški dom ob Škalskem jezeru
  Simultani bridge turnir
20.00 Kino Velenje
  Filmsko gledališče: velenjska 

premiera filma Čefurji raus!

Torek, 12. november

16.00 Mladinski center Velenje
  Popoldanski mladinski center 

Inkubus
17.00 Knjižnica Velenje
  Predavanje Varna uporaba zdravil
17.00 Knjižnica Velenje
  Ura pravljic v angleškem jeziku
18.00 Knjigarna Kulturnica
  Dušan Mravlje: Tek, moja norost 

- predstavitev knjige in pogovor z 
avtorjem 

Sreda, 13. november
16.00 Mladinski center Velenje
  Popoldanski mladinski center 

Inkubus
17.00 Knjižnica Velenje
  Ura pravljic
19.00 Rdeča dvorana Velenje
  Rokometna tekma RK Gorenje 

Velenje : MRK Krka
19.19 Knjižnica Velenje
  Odprtje razstave Knjižne kazalke 

iz zbirke Benke Pulko

ŠOŠTANJ
Četrtek, 7. november
17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
  Pravljične ure (Udo Weigelt: 

Vanja in divje živali | Pripoveduje 
Andreja Kolenc)

19.00 Kulturni dom Šoštanj
  Lelooojamais senses tour

Petek, 8. november
17.00 Športna dvorana Partizan Šoštanj
  Zasavsko Savinjska rekreativna 

liga - skupina A
19.00 Kulturni dom Šoštanj
  Koncert MeZP DU Šoštanj z gosti

Sobota, 9. november
X  Odhod iz AP Šoštanj
  Izlet v neznano

Nedelja, 10. november
18.00 Športna dvorana Šoštanj
  1.SKL za mladince U18, 5. krog 

(Elektra Šoštanj : Ilirija)

Ponedeljek, 11. nov.
9.00 Zbirno mesto pred Občino Šoštanj
  Sprehod za zdravje
18.00 Kavarna Šoštanj
  Redni tedenski Bridge turnir

Torek, 12. november

17.30 Telovadnica OŠ Karla Destovnika 
Kajuha Šoštanj

  1.SKL, 3. del prvenstva U14, 
Vzhod B, 3. krog (Elektra Šoštanj : 
Primafoto Dravograd Koroška A)

Sreda, 13. november
12.00 - 17.00
  Središče za samostojno učenje 

Šoštanj
  Računalniška delavnica: Izdelava 

spletne strani
20.00 Športna dvorana Šoštanj
  Šoštanj Topolšica – Salonit 

Anhovo (7. krog 1. državne 
odbojkarske lige)

ŠMARTNO OB PAKI
Četrtek, 7. november
18.00   Dvorana Marof
  Vodena vadba Koronarnega kluba
20.00   Dvorana Marof
  Pilates

Petek, 8. november
17.00   Dvorana Marof
  Plesno gibalna delavnica 

(predšolska skupina)

Sobota, 9. november
10.00 do 24.00   Martinova vas
  Vesela Martinova sobota 

(Martinov pohod po Martinovi 
poti, Martinova likovna kolonija, 
otroške ustvarjalne delavnice z 
nastopi otrok, Martinova kmečka 
tržnica, predstavitev starih 
običajev, Martinov vinski krst, 
licitacija goske, Martinova zabava 
z ansamblom Vagabundi)

Nedelja, 10. nov.
18.00   Dvorana Marof
  Koncert Jožice Kališnik in Mihe 

Dovžana

Ponedeljek, 11. nov.
16.45 Dvorana Marof
  Plesno gibalna delavnica (šolska 

skupina)
18.00   Kulturni dom v Šmartnem ob Paki
  Slavnostna seja občinskega sveta 

s podelitvijo občinskih priznanj

Torek, 12. november
18.00   Dvorana Marof
  Joga

Koledar imen

Lunine mene

November/listopad

7. Četrtek -   
Engelbert

8. Petek -  Bogomir 

9. Sobota - Teodor

10. Nedelja -  
Andrej

11. Ponedeljek  -  
Martin 

12. Torek -  Emil

13. Sreda -   
Stanislav

10. novembra, ob 
6:58, prvi krajec

Knjižne novosti

RAINFIELD, Cheryl: 
Brazgotine
od – odrasli / 821-311.2 – 
družbeni roman

Glavna junakinja, petnajstletna 
Kendra, se na svoj način sooča s 
posledicami spolne zlorabe, ki se ji 
je zgodila, ko je bila mlajša. Pri tem 
ji pomaga terapevtka Carolyn, ki je 
prav tako kot Kendra žrtev spolne 
zlorabe. V šoli se Kendra spoprijate-
lji z Meghan, ki živi z mamo alkoho-
ličarko. Njuno prijateljstvo kmalu 
preraste v nekaj več. V veliko oporo 
ji je tudi družinski prijatelj Sandy, ki 
jo spodbuja pri slikanju, saj je zelo 
nadarjena na tem področju. Kendra 
se, da bi ublažila bolečino, reže po 
rokah. V lastni družini Kendra ne 
najde opore; mati je ne podpira, oče 
je vedno odsoten. Mladinski roman 
o spolni zlorabi, samopoškodova-
nju in homoseksualnosti.

PARTRIDGE, Sally: 
Črna zanka
od – odrasli / 821.311.2 – 
družbeni roman

Mlada avtorica je za knjigo Črna 
zanka prejela nagrado M. E. R. 
Prize za mladinsko leposlovje. 
Osrednja tema je še kako aktualna 
in pereča: življenje mladostnikov, 
prepuščenih samim sebi in zankam 
interneta, ker starši zanje preprosto 
nikoli nimajo časa. V odtujenem 
svetu, s kopico srednješolskih težav, 

se glavna junakinja, petnajstletna 
Jenna, dobro počuti samo na sple-
tu med virtualnimi prijatelji. Cele 
dneve v spletnih klepetalnicah deli 
svoje težave z drugimi anonimni-
mi prijatelji. Tukaj se počuti varno, 
zaželeno in posebno. Toda nekega 
dne jo na Facebooku in v klepe-
talnici doda skrivnosten lepotec 
RobertRose. Prošnjo za (virtualno) 
prijateljstvo seveda brez oklevanja 
sprejme. Realnost pa ni vedno 
takšna, kot se zdi na prvi pogled.

MARTĺN Gaite, 
Carmen: 
Spremenljiva 
oblačnost
od – odrasli / 821.311.2 – 
družbeni roman 

Pričujoči roman je prvo prevede-
no delo španske avtorice v sloven-
ščino. Pisateljica je sicer za svoja 
dela prejela številna priznanja in 
nagrade, med drugim tudi državno 
nagrado za špansko književnost. V 
knjigi je skozi vsebino čutiti veliko 
poznavanje svetovne književnosti, 
zgodovine in umetnosti. Junakinji v 
romanu sta psihološko razčlenjeni, 
pred nami pa se odvija življenje, 
stkano iz neštetih drobcev, sesta-
vljenih v celoto. Prijateljici iz otro-
štva, Mariane in Sofie, se po mno-
gih letih ponovno srečata. Mariane 

je neporočena psihiatrinja, njena 
prijateljica Sofia pa mati treh otrok. 
Kljub temu, da sta njuni življenjski 
poti popolnoma različni in na prvi 
pogled popolni, sta obe nezado-
voljni, osamljeni in nesrečni. Skozi 
pisma, ki si jih pišeta, se pred nami 
plete njuna preteklost in sedanjost.

MURAIL, Marie-Aude: 
Oh, boy!
ml – mladina / P – pionirji

Mladinski roman Oh, boy! je avto-
ričino najbolj prodajano, nagraje-
vano in prevajano delo. Tekoče 
napisan, odlično berljiv in kakovo-
sten roman o treh otrocih, ki po 
tragični smrti matere ostanejo sami. 
Ker se ne želijo ločiti eden od dru-
gega, socialna delavka in sodnica, ki 
obravnavata primer, skušata nare-
diti vse, da bi ostali vsi trije skupaj. 
Po temeljitem iskanju najdeta dva 
sorodnika, ki bi bila morda lahko 
primerna za krušna starša. Vendar 
pa se ob tem poraja kup vprašanj, 
dilem in ovir. Jim bo kljub vsemu 
uspelo ostati skupaj?

ARLIČ, Nina: 52 
izletov: tematska 
doživetja za čisto 
vsak konec tedna v 
letu
od – odrasli / 913 (497.4) (036) 
- Slovenija (vodniki)

Prav vsak konec tedna si lahko 
naredite lep, drugačen in nepoza-
ben. Kadar zmanjka idej in nav-
dihov, priskoči na pomoč odlična 
knjiga z idejami za potepanja po 
prelepi Sloveniji. Predstavljeni 
so festivali, prireditve, zgodovina 
mest in krajev, kulturna, etnološka 
in naravna dediščina in še marsi-
kaj. Knjiga je razdeljena po letnih 
časih in mesecih, ki se že na prvi 
pogled barvno razlikujejo. Nato 

je na kratko opisana znamenitost 
ali dogodek, koliko časa bi si bilo 
potrebno vzeti, kako pridemo do 
tja, težavnost in seveda nujna opre-
ma na poti. Vedno je tudi napisano, 
kaj je na opisanem izletu običajno 
najbolj všeč otrokom. Koristni 
napotki so tudi, kje prenočiti, jesti 
in če se nam kje zatakne, so dodani 
še kontakti najbližjega turistično-
-informacijskega centra.

n Metka Pivk Srdić

KINO VELENJE • SPORED
KINO V VELIKI IN V MALI DVORANI 
HOTELA PAKA: 

GREMO MI PO SVOJE 2
Mladinska komedija, 94 minut. Režija: 
Miha Hočevar. Igrajo: Jurij Zrnec, Tadej 
Toš, Tadej Koren Šmid, Jure Kreft, 
Matevž Štular, Jana Zupančič, Luka 
Cimprič, Uroš Kaurin,Sabina Kogovšek, 
Larisa Lara Pohore, idr.

Četrtek, 7. 11., ob 19.00
Petek, 8. 11., ob 17.00 in ob 19.00 
Sobota, 9. 11., ob 18.00
Nedelja, 10. 11., ob 10.30 in ob 
16.00 – otroški matineji
Nedelja, 10. 11., ob 18.00
Navihani taborniki in njihov nergavi Sta-
rešina se vrnejo v Posočje, toda njihovo 
običajno uganjanje poletnih norčij zmoti 
prihod odreda štajerskih tabornikov pod 
vodstvom tekmovalnega Šefa. Trmo-
glavost obeh vodij povzroči kaotično 
vojno med taboroma, dokler ne najdejo 
skupnega sovražnika - pikolovske Inšpek-
torice, ki želi preveriti upoštevanje novih 
evropskih taborniških pravil. Zmeda je 
popolna, ko se izgubi skupina najmlajših 
pustolovcev, toda ker pravega prijatelja 
spoznaš v nesreči, vsi priskočijo na pomoč 
pri reševanju iz številnih zabavnih zagat.S 
podporo Ministrstva za kulturo !

R.I.P.D. -  URAD ZA 
POKOJNIKE
Akcijska komična kriminalka, 96 minut. 
Režija: Robert Schwentke. Igrajo: Ryan 

Reynolds, Jeff Bridges, Kevin Bacon, 
Mary-Louise Parker, Stephanie Szostak, 
idr. 

Petek, 8. 11., ob 21.00 
Sobota, 9. 11., ob 20.00
Nedelja, 10. 11., ob 19.00- mala 
dvorana
Racija v gnezdu kriminalcev je usodna za 
prizadevnega policista Nicka, toda pred 
izrekom poslednje sodbo ga rekrutirajo 
nebesni skrbniki zakonov iz urada za 
pokojnike R.I.P.D. Dodelijo ga izkušenemu 
revolverašu Royju, ki nad novim partner-
jem ni navdušen, toda kljub nesoglasjem 
kmalu odkrijeta grozljivo zaroto, ki bi 
lahko omogočila ponovni prihod mrtvih 
duš nazaj na Zemljo. Med divjimi pregoni 
in vratolomnimi spopadi z zlobnimi spaki 
se morata Nick in Roy naučiti sodelovati 
in zaupati drug drugemu, da bi človeštvo 
rešila pred uničenjem.

VEČ KOT MED 
(More than Honey) Dokumentarni film, 
91 minut. Režija: Markus Imhoof. Nasto-
pajo: Fred Jaggi, John Miller, Heidrun 
in Liane Singer, prof. Randolf Menzel, 
Zhang Zhao Su, idr.

Petek, 8. 11., ob 20.00 - mala dvo-
rana
Nedelja, 10. 11., ob 17.00- mala 
dvorana
Več kot med ni običajen dokumentarec o 
naravi, ki bi švigal od enega kotička sveta 
do drugega v prizadevanju, da razvozla 

skrivnost nenadnega in drastičnega upa-
da svetovne čebelje populacije ter razkrije 
njegove uničujoče posledice za prehra-
njevalno verigo. Namesto tega si vzame 
čas in skuša problem razumeti z zornega 
kota protagonistov zgodbe – čebelarjev in 
čebel. Ta posvetitev v osupljivi svet čebel, 
delo švicarskega filmarja Markusa Imho-
ofa, ki tudi sam pripada dolgemu rodu 
čebelarjev, nam pokaže, da celo idilično 
okolje Alp ne zagotavlja imunosti pred 
posledicami industrializacije čebelarstva. 
Na kocki je vsekakor veliko več kot med. 

OČIŠČENJE
(The Purge) Triler, 85 minut. 
Režija:James DeMonaco. Igrajo: Lena 
Headey, Ethan Hawke, Max Burkholder, 
Adelaide Kane, Rhys Wakefield,Edwin 
Hodge, idr. 

Sobota, 9. 11., ob 19.00- mala 
dvorana
Nedelja, 10. 11., ob 20.00
V bližnji prihodnosti se vlada ZDA odloči 
eno noč v letu prepustiti ljudem proste 
roke, da delajo zločine in tako sprostijo 
nakopičeno jezo. Premožni James se sku-
paj z družino v tem času zapre v dobro 
varovano hišo, toda ko pade tema, se 
Jamesov sin usmili preganjanega neznan-
ca in ga spusti v njihov dom. Skupina, 
ki lovi ubežnika, ne namerava odnehati, 
temveč Jamesu zagrozijo, naj žrtev preda, 
sicer bo na seznamu za odstrel pristala 
celotna družina. Med obleganjem hiše 
skuša James obvarovati družino pred  

zunanjimi in notranjimi sovražniki. 

ČEFURJI RAUS!
Drama, 100 minut. Režija in scenarij: 
Goran Vojnović. Igrajo:  Benjamin Krne-
tić, Dino Hajderović, Ivan Pašalić, Jernej 
Kogovšek, Mediha Musliović, Emir 
Hadžihafizbegović, , Zoran Cvijanović, 
Polona Juh, Daria Lorenci Flatz, Milan 
Pavlović, Vesna Trivalić, Jernej Šugman, 
Peter Musevski, Mustafa Nadarević, 
Meto Jovanovski,  idr.

Ponedeljek, 11. 11., ob 20.00 – po 
filmu pogovor z režiserjem Goranom 
Vojnovićem
Film, posnet po slovenski knjižni uspešni-
ci, predstavi monotono življenje mladih 
fužinskih domačinov Marka, Adija, Acota 
in Dejana, ki med uganjanjem norčij naj-
raje brezdelno posedajo pred domačin 
blokom. Markov oče ima s sinom velike 
košarkarske načrte, toda konfliktni Marko 
se spre s trenerjem in preneha z igranjem. 
S prijatelji se zapleta vedno globlje v teža-
ve, poleg nadležnih policistov in nerazu-
mevajočih staršev pa se mora soočiti tudi 
s težavnimi miselnimi in kulturnimi razli-
kami, ki jim je vsakodnevno izpostavljen. 
Naslednji vikend, od 15. 11. 
do 17. 11. napovedujemo:
komično dramo ČEFURJI RAUS!, mla-
dinsko komedijo GREMO MI PO SVOJE 
2, komedijo  MI SMO MILLERJEVI ter v 
filmskem gledališču komično romantič-
no dramo SKOZI ČAS.

Po poteh šaleškega godca
Velenje, 23. novembra - Člani Šaleškega folklornega društva Koleda Velenja pripra-
vljajo spominski koncert, posvečen Miletu Trampušu. Poimenovali so ga "Po poteh 
šaleškega godca«.  Na koncertu bodo nastopili tudi člani folklorne skupine KD 
Međimurje iz Velenja, člani folklorne skupine DU Naklo in člani folklorne skupine 
KUD Grifon iz Šempetra v Savinjski dolini s Petrovimi tamburaši. Z vsemi temi 
skupinami je Mile sodeloval kot godec ali  avtor številnih priredb. Koncerta bosta 
dva; prvi 23. novembra ob 17.00, drugi pa isti večer ob 19.30, v domu kulture 
Velenje. Vstopnice bodo na voljo od 12. novembra dalje.                                      n

CITY CENTER Celje
•  četrtek, 7.11.,  od 14.00-

19.00, Biotržnica
• vsak dan v tednu Praznujte 

rojstni dan, pokličite 425 
12 54 ali se oglasite na Info 
točki

• vsak dan od 10.00 - 21.00 
karting na strehi. Preizkusite 
se v spretnostni vožnji.



26

Naš  čas, 7. 11. 2013, barve:  CMYK,  stran 26

 7. novembra 2013OBVEŠČEVALEC

RADIO VELENJE
ČETRTEK, 7. novembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 

Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 
8.00 Iz policijske beležnice; 8.30 Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.30 Poro-
čila; Nasveti olimpijskega komiteja Slovenije; 10.00 Na svidenje; 14.00 Poz-
drav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 
16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Zdravniški nasveti; Erosov kotiček; 
18.00 Mi smo drugačni; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

PETEK, 8. novembra  6.00 Pozdrav in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Poročilo Avto moto 
zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.00 Šport; 8.30 
Poročila; 9.00 Gospodarski utrip; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 
Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 
Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Minute za kulturo; 17.00 Glasbene novo-
sti; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

SOBOTA, 9. novembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov  dan; 
6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije 
- poročilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni 
utrip; 8.00 Polepšajmo si sobotno jutro; 8.30 Poročila; 9.00 Skriti mikrofon;  
9.30 Poročila; Izbor pesmi tedna; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 
Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 
Minute za kulturo; 16.30 V imenu Sove; 18.00 Šok rok; 19.00 Na svidenje.

NEDELJA, 10. novembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - 
poročilo Avto moto zveze Slovenije; 8.00 Duhovna iskanja; 8.30 Poročila; 8.45 
Današnji kulturni utrip; 9.00 Poglejmo v zvezde; 9.30 Poročila; 10.00 Na svi-
denje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; Čestitke; Nedelja popoldne na 
Radiu Velenje; 16.00 Glasbene novosti; 16.30 Poročila; 17.30 Minute z 
domačimi ansambli; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

PONEDELJEK, 11. novemb.  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije - poro-
čilo Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 
Poročila; 8.45 Policijska kronika; 9.00 107,8 Avto moto hercov; 9.30 Poročila; 
10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 
Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Poročila; 17.00 Ponedeljkov 
šport; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

TOREK, 12. novembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 6.30 
Poročila; 7.00 Horoskop; 7.15 Cestne informacije Avto moto zveze Slovenije; 
7.30 Poročila; 7.45 Današnji kulturni utrip; 8.30 Poročila; 9.00 Kmetijski 
nasveti;   9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji 
dan; 14.30 Poročila; 15.00 Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 
17.00 Naši kraji in ljudje; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje.

SREDA, 13. novembra  6.00 Dobro jutro in veselo v nov dan; 
6.30 Poročila; 6.45 Na današnji dan; 7.00 Horoskop;  7.15 Cestne informa-
cije Avto moto zveze Slovenije; 7.30 Poročila; 8.00 Težava je vaša, rešitev je 
naša;  8.30 Poročila; 9.00 Strokovnjak svetuje; 9.30 Poročila; 10.00 Na 
svidenje; 14.00 Pozdrav; 14.10 Na današnji dan; 14.30 Poročila; 15.00 
Aktualno; 15.30 Poročila; 16.00 Kdaj, kje, kaj; 17.00 Vi in mi; 18.30 Poročila; 
19.00 Na svidenje.

ONESNAŽENOST ZRAKA
V tednu od 28. oktobra do 3. novembra niso povprečne dnevne koncentracije 
SO2, izmerjene v avtomatskih merilnih postajah na območju mestne občine 
Velenje, občine Šoštanj in občine Šmartno ob Paki, nikjer presegale mejne 
24-urne koncentracije 125 mikro-g SO2/m3 zraka.

MEDOBČINSKA INŠPEKCIJA, REDARSTVO IN VARSTVO OKOLJA
obdelava: AMES, d. o. o., Ljubljana

MAKSIMALNE URNE KONCENTRACIJE SO2
od 28. okt. 2013 do 3. nov. 2013

(v mikro-g SO2/m3 zraka) mejna vrednost: 350 mikro-g SO2/m3 zraka

Upravna enota Velenje
POROKE
Mario Mijatović, Lokovica 8 b, Šoštanj 
in Mateja Pohovski, Celje, Lopata 14 
b; Asmir Musić,Bosna in Hercegovina, 
Bijeljina, Vojvode Stepe 28 in Elmasa 
Velić, Šoštanj , Kajuhova cesta 9.

SMRTI
Marija Reberčnik, roj. 1924, Mozirje, 
Ljubija 5; Rudolf Mravljak, roj. 1954, 
Velenje, Kardeljev trg 2; Franc Ledi-
nek, roj. 1958, Velenje Prešernova 
cesta 14; Marija Alojzija Knez, roj. 
1937, Velenje, Kidričeva cesta 9; 
Ivana Prislan, roj. 1940, Mozirje, 
Praprotnikova ulica 11; Ivan Ram-
šak, roj. 1925, Celje, Malgajeva 
ulica 12; Franc Mastnak, roj. 1927, 
Šentjur, Bukovje pri Slivnici 14; Vida 
Tomažič, roj. 1938, Zreče, Cesta na 
Roglo 11c; Franc Perkovič, roj. 1941, 
Rogaška Slatina, Ulica XIV. divizije 

60; Ana Marija Ritonja, roj. 1944, 
Ljubljana,Vurnikova ulica 9; Hedvika 
Hriberšek, roj. 1928, Velenje, Podkraj 
pri Velenju 23; Ferdinand Komljenović, 
roj. 1941, Velenje, Šalek 89; Jožef 
Ferme, roj. 1954, Šmarje pri Jelšah, 
Brezje pri Lekmarju 7; Jože Rupnik, 
roj, 1931,Sevnica, Kladnikova ulica 
7; Marija Hrustl, roj. 1952, Žalec, Pod-
kraj 5a; Marija Dernolšek, roj.1923, 
Vransko, Zahomce 18; Janez Stipanič, 
roj. 1941, Muta, Sv. Primož nad Muto 
59; Antonija Šket, roj. 1928, Velenje, 
Hrastovec 52 a.

»V prejšnji izdaji časopisa Naš čas 
in Novi tednik je prišlo do pomote 
v zapisu imena pokojnega. 
Pravilno je ČERV IVAN. Svojcem 
in bralcem se za pomoto iskreno 
opravičujemo.« 
UE VELENJE, MATIČNI URAD

GIBANJE PREBIVALSTVA

Nagradna križanka Avtohiše Škorjanec

Velenje, Partizanska 10
Trgovina, avtodeli, oprema

za vsa vozila
tel.: 898 34 92

Celje, Mariborska 115
Salon, trgovina avtodeli, Thule 
partner, oprema za vsa vozila, 

rabljena vozila
tel.: 426 08 70, 426 08 80 

Celje, Gaji 42/a
(industrijska cona)
Servis – hitri servis, 

karambolirana vozila, rabljeni deli, 
zbirni center za reciklažo

tel.: 426 08 85, 426 08 86

24 ur pomoč na cesti 
in vleka:  

041/ 667 380
Rešeno geslo izrežite in pošljite  naj-
kasneje do 17. 11. 2013 na naslov: 
Naš čas, d.o.o., Kidričeva 2 a,  3320 
Velenje, s pripisom »Križanka  Škor-
janec«. Izžrebali bomo 2 seta avto-
kozmetike v Velenju in 1 brezplačno 
premontažo pnevmatik za os. vozi-
lo v Celju. Nagrajenci bodo prejeli  
potrdila po pošti.

Velika izbira 
zimskih 

pnevmatik 
in platišč 
priznanih 
znamk

NAGRAJENCI NAGRADNE 
KRIŽANKE » PENTLJA« na 
Koroški cesti v Šoštanju, 
objavljene v tedniku Naš 
čas 24. oktobra:

1. praktično nagrado  prejme: PAVEL 
ŽUPEVC, Gaberke 132, Šoštanj  
2. praktično nagrado  prejme: MIHAELA 
HODŽAR, Gorenje 17 d, Šmartno ob 
Paki
3. praktično nagrado prejme: JOŽICA 
PODHOVNIK, Prelska 4, Velenje
Nagrajenci naj se oglasijo z osebno 
izkaznico v Pentlji na Koroški cesti v 
Šoštanju, vsak dan med 7.30. in 18.uro  
/odmor od 11.30 do 12.30/, v soboto 
pa med  8. in 12. uro, kjer bodo prejeli 
nagrade.

NAGRAJENCI NAGRADNE 
KRIŽANKE  Salona pohištva  
»MATIS« Polzela, v 
prostorih Garant, objavljene 
v tedniku Naš čas, 17. 
oktobra:

1. nagrado: posteljo 120 x200 prejme: 
NATAŠA CEROVŠEK; Mali vrh 28, 
Šmartno ob Paki 
2. nagrado: posteljo 120 x 200 prejme: 
TATJANA PERKO, Lokovica 101 b , 
Šoštanj
3. nagrado: ogledalo prejme: ROMANA 
ŽULA, Skorno pri Šoštanju 41 g, 
Šoštanj
Nagrajenci  dvignejo nagrade s potrdi-
lom v Salonu pohištva Matis na Polzeli.
( v prostorih salon Garant)
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7. novembra 2013  OBVEŠČEVALEC

NUDIM
SAMI BREZPLAČNO odpeljemo staro 
železo, kmetijske stroje, razne peči. Goli-
jan Miladin, s. p., Velenje.  
Gsm: 040 465 214

STIKI-POZNANSTVA
ŽENITNA  posredovalnica »Zaupanje« 
za vse generacije. Leopold Orešnik, s.p., 
Dolenja vas 85, Prebold.  
Gsm: 031 836 378

NEPREMIČNINE
GRADBENO parcelo opremljeno z 
vsemi priključki (komunalni in meteorni 
vod, voda, elektrika, telefon, kabelska), 
na sončni legi v okolici Velenja prodam 
ali zamenjam za manjše stanovanje z 
doplačilom. Cena po dogovoru.  
Gsm: 041 849 100
MED Podkrajem in Kavčami prodamo 
zazidljivo parcelo, 1156 m2, 15 minut 
peš iz Starega Velenja. Cena po dogovo-
ru. Tel.: 03 5871 156, gsm: 031 418 249 
ali 031 210 265
STANOVANJE, 31 m2, 4. nadstropje, 
blizu Zdravstvenega doma Velenje, pro-
dam. Cena po dovorou. Ogled po 15.00 
uri. Borovnik, Tomšičeva 14, Velenje.

GARAŽO v centru Šoštanja prodam. 
Gsm: 031 391 974

PRIDELKI
SENO v kockah prodamo.  
Gsm: 051 457-712
FIŽOL v zrnju, domač, letošnji pridelek, 
odlične kakovosti, prodamo.  
Gsm: 031 265 805 ali 041 726 912
KRMNI krompir prodam. Možnost 
dostave. Gsm: 031 386 004
JABOLČNIK, domači kis, borovničevec, 
medico in več vrst žganja prodam.  
Gsm: 041 687 371

RAZNO
SUZUKI ignis, l. 2005, 90.000 km, 
dobro ohranjen, prodam. Cena po dogo-
voru. Gsm: 031 221 581
RABLJENE zimske gume, 13 col, na 
platiščih, za avto proton, prodam.  
Gsm: 031 805 549
PEČ na trda goriva, bele barve, združlji-
vo z ostalimi kuhinjskimi elementi, 38 
cm širine, prodam. Gsm: 041 283 242
MOTORNO žago husquarna 353, 3.2 
KM, 5.1 kg, staro 4 leta, v ispravnem 
stanju prodam za 220 evrov.  
Gsm: 031 628 417

ZIMSKE gume na jeklenih platiščih, 
rabljene eno sezono, razmik 100 mm, 
dim. 175/70/R13, prodam.  
Gsm: 031 774 520

KUPIM
BETONSKO okno za hlev, dim. 100x60, 
kupim. Gsm: 031 774 520

ŽIVALI
TELICO sivko, brejo 8 mesecev, a kon-
trola, prodam. Tel.: 03 5892 411
BIKCA, čb, 170 kg in telečjo polovico ali 
četrtinko prodam. Gsm: 031 852 334
TELICO sivko, težko okoli 500 kg, pro-
damo za zakol ali nadaljnjo rejo. V račun 
vzamem tudi drugo telico težko do 150 
kg. Gsm: 040 865 816
DVA bikca, simentalca, težka 160 kg, 
stara 3 mesece in  3 krat rabljene verige 
(11.2 x 28) prodam. Gsm: 041 249 228
PRAŠIČE za zakol, 120 kg, ugodno 
prodam. Gsm: 041 783 825
DVA bikca, 400 in 500 kg, krmljena brez 
silaže, prodam. Gsm: 031 470 666
BIKCA sivca prodam. Gsm: 051 314 306
PRODAJA nesnic in petelinov v nedeljo, 
10. 11. od 8. do 8.30 v Šaleku. Tel.: 02 
8761 202, gsm: 041 442 162

mali OGLASI

ZDRAVSTVENI 
DOM VELENJE
OBVESTILO
Spoštovane zavarovanke, spoštovani 
zavarovanci, obveščamo vas, da je 
tel.: 112 rezervirana za službo nujne 
medicinske pomoči. Na to telefonsko 
številko pokličite SAMO V NUJNIH 
PRIMERIH, ko je zaradi bolezni ali 
poškodbe ogroženo življenje in je 
potrebno takojšnje ukrepanje ekipe za 
nujno medicinsko pomoč. Pogovore 
na tej številki snemamo. Za informa-
cije v zvezi z reševalno službo kličite 
na telefonsko številko 8995-478, 
dežurno službo pa na 8995-445.

LEKARNA VELENJE
Lekarna Center Velenje, Vodnikova 
1. Izdaja nujnih zdravil in zdravil na 

recepte, predpisane istega dne. Ob 
nedeljah in državnih praznikih je 
organiziran odmor za kosilo od 13.00 
do 14.00, telefon 898-1880.

ZOBOZDRAVNIKI
9. in 10. 11. – Mojca Pusovnik, dr. 
dent. med. (dežurna zobna ambulan-
ta ZD Velenje, Vodnikova 1,  Velenje 
od 8. do 12. ure).

VETERINARSKA 
POSTAJA ŠOŠTANJ
Tel.: 03 8911 146, dežurni veteri-
nar – gsm 031/688-600.
Delovni čas: ponedeljek - petek od 
7.30 do 18. ure, sobota od 8. do 12. 
ure.

DEŽURSTVA

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice, prababice in sestre

JOŽEFE PUŠNIK
iz Škal

30. 3. 1927 – 24. 10. 2013

se z iskreno hvaležnostjo zahvaljujemo vsem, ki ste v teh bolečih 
trenutkih sočustvovali z nami, izrazili sožalje, darovali cvetje, sveče 
in sv. maše. Hvala govorniku Samu Kopušarju, pevcem, trobentaču 
in duhovniku Janku Rezarju za opravljen pogrebni obred. Posebna 

zahvala sosedom Sedovškovim za nesebično pomoč, osebnemu 
zdravniku Petru Lazarju, dr. med., in vsem, ki ste jo pospremili k 

večnemu počitku.
Vsi njeni

Odšla si …
tiho, mirno, vdano.
Tvoja neizmerna 
ljubezen
in dobrota do vseh nas
ostaja v naših srcih
kot večna lučka …

ZAHVALA

Tiho je zaspala in odšla naša draga mami, babi, prababi in sestra

ANTONIJA ŠKET
iz Hrastovca pri Velenju

Iskrena hvala vsem, ki ste jo imeli radi, se dotaknili njenega življenja  
in  ji dajali moč.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili  na zadnji poti.

Vsi njeni

Vse življenje trdo si 
garala, vse za dom, 
družino si dajala,
sledi za tabo ostale so 
povsod, od dela tvojih 
pridnih rok. 

ZAHVALA

ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice

HEDVIKE HRIBERŠEK
2. 10. 1928 – 22. 10. 2013

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste 
jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali cvetje in sveče ter nam v 

težkem trenutku izrekli sožalje. Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni

Glej tista daljna zvezda,
iz misli mi ne gre,
ki je čez dan ne vidim,
a vendar vem, da je.
   (Svetlana Makarovič)

ZAHVALA

Ob boleči in mnogo prerani izgubi dragega očeta, moža, sina in brata

RUDOLFA MRAVLJAKA
1954 – 2013

iz Velenja

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v trenutkih žalosti stali ob strani, nam izrekli 
ustna in pisna sožalja ter darovali cvetje, sveče in denarno pomoč.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Za vedno se je poslovil naš mož, oče in dedek

FRANC MEŽA
s Kajuhove 15 v Velenju

Iskreno se zahvaljujemo vsem,  
ki ste nam v težkih trenutkih slovesa  

stali ob strani. 
Hvala vsem, ki ste ga pospremili  

na zadnji poti, za izrečena sožalja,  
darovane sveče in cvetje. 

Vsi njegovi

Ni smrt tisto,
kar nas loči,
in življenje ni, 
kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so
razdalje, kraj in čas.
 (M. Kačič) 

• 2-sobno stanovanje v Šaleku, 
63 m2, 6/8 nad., popolnoma 
obnovljeno 2012. 
Cena 68.000 evr.

• 3-sobno stanovanje v manjši 
stavbi v Žalcu, blizu centra,  
73 m2, 4/5 nad.,adaptirano 
2009 . Cena 68.000 evr. 

Poišči 10 razlik
Nagrado: majico Radia Velenje 
prejme LUCIJA KLOSTERNIK, 
Bevče 18 a, 3320 Velenje. Majico 
dvigne na uredništvu Našega čas.

Mali oglasi, 
zahvale  

in osmrtnice

( 
898 17 50
epp@nascas.si
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Velenje, 26. oktobra - Prejšnjo 
soboto je v dvorani Centra Nova 
potekalo četrto srečanje Numifil. 
Tudi tokratno numizmatično, 
filatelistično in kartofilsko sreča-
nje, ki po številu razstavljalcev ni 
doseglo prejšnjih let, je pripravil 
Festival Velenje. Gre namreč za 
precej drag hobi in strast, kriza 
pa je očitno tudi na tem področju 
naredila svoje. Obisk prireditve 
pa je bil lep. 

Mnogi obiskovalci so si ob letos 
izdani znamki srečanja, na kateri 
je upodobljena Vila Herberstein, 
zaželeli tudi originalen poštni žig 
srečanja. Osebna znamka je nasta-
la po fotografiji Mateja Krajnca. 
Na njej je tudi napis Numifil 2013 
in logotip organzatorja. »Vila Her-
berstein je kot motiv na znamko 
uvrščena, ker smo v preteklosti na 
osebnih znamkah, ki so izšle ob 
srečanju, predstavljali pomemb-

ne zgodovinske in arhitekturne 
objekte, vsi pa so del prepoznavne 
arhitekturne dediščine Velenja in 
Šaleške doline. Tako je bil leta 
2010 na njej upodobljen Dom 

kulture Velenje, leta 2011 grad 
Šalek, lani Vila Bianca, letos pa 
Vila Herberstein, ki avtentično 
zaznamuje južno mestno obrobje 
Velenja. V vili je reprezentančni 

gostinski objekt, v poletnem času 
pa je eminentno glasbeno prizori-
šče kulturnih dogodkov,« nam je 
povedal Matjaž Šalej iz Festivala 
Velenje. Znamko je še mogoče 
dobiti na Festivalu Velenje, večina 
pa jih je pošla že na srečanju, kjer 
so eni razstavljali, drugi menjevali, 
tretji pa tudi kupovali zbirateljsko 
gradivo in pripomočke.

Ob srečanju so na Pošti Velenje 
odprli priložnostno filatelistično 
razstavo, ki bo na ogled do konca 
novembra. Pripravili so jo v sode-

lovanju s Koroškim filatelističnim 
društvom. Razstavne teme na njej 
so: velenjski Pikin festival Velenje, 
junaki in književna dela Astrid 
Lindgren na znamkah, Numifil, 

štorklje na znamkah, slovenske 
športne in olimpijske znamke. 
Avtor razstave je Jože Keber. 

n bš

Eni gledali, drugi »kšeftali«
Četrto velenjsko srečanje numizmatikov in filatelistov NumiFil 2013 
z manj razstavljalci in veliko obiskovalci – Na letošnji osebni znamki 
je Vila Herberstein

Vrsta za nakup osebne znamke in poseben poštni žig je bila 
ves čas prireditve dolga.

Čeprav je bilo razstavljalcev manj kot prejšnja leta, so zbiratelji uživali v pestri ponudbi. 

Ravne pri Šoštanju - Poročali smo že, da je Psihiatrična bolnišnica Vojnik 
prejšnji mesec izpraznila prostore dislocirane delovne enote v Ravnah pri 
Šoštanju. Opremo in bolnike je premestila v matično enoto v Vojniku, 
kjer so za oskrbo bolnikov zgradili prizidek. Naložba v izgradnjo sob z 
29 posteljami, ambulante, 4 delovnih sob in jedilnice je stala blizu milijon 
evrov, zagotovila pa jih je bolnišnica s prihranki iz preteklih let. V bolni-
šnici zagotavljajo, da dolgo načrtovana selitev iz Raven v Vojnik prinaša 
racionalizacijo poslovanja, bolnikom zagotavlja boljšo oskrbo, z novim 
oddelkom pa je bolnišnica dobila novo poslanstvo, saj bodo v njem poslej 
zdravili anksiozne in depresivne motnje.

V dvorcu Gutenbuechel (iz leta 1575) oziroma sanatoriju Ravne so zdra-
vili na leto približno 150 bolnikov z izkrivljeno, odtujeno realnostjo (shi-
zofrenija, blodnjave motnje), depresijo, odvisnostjo od alkohola, različnih 
zdravil, ljudi in hrane, prav tako bolnike, ki trpijo zaradi tako imenovanih 
sodobnih bolezni – sindrom izgorelosti in sindrom kronične utrujenosti. 

Sanatorij je v lasti države oziroma ministrstva za zdravje, ki sedaj mrzlič-
no išče novega najemnika ali lastnika. Upali so, da bo to vlogo »prevzel« 
Premogovnik Velenje, a so nam s premogovnika, kjer smo že pred časom 
preverjali informacijo, sporočili, da takih namenov nimajo.
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Kdo bo kupil graščino?

S kolesi do Doliča?
Velenje – Premogovnik Velenje skupaj s Cestnim inženiringom 

Maribor sodeluje pri izdelavi idejnega projekta za kolesarsko pot 
Huda Luknja do Doliča. Dolga bo dobrih 9 kilometrov, speljana pa 
po trasi nekdanje železnice med Velenjem in Dravogradom. Šestkrat 
bo prečkala reko Pako in državno cesto ter trikrat zavila v predor. 
Železniško progo Velenje–Dravograd so odprli leta 1899, leta 1968 
pa zaradi domnevne nerentabilnosti ukinili.
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Tatjana Podgoršek

Direktorji petih regijskih gospo-
darskih zbornic od Koroške do 
Dolenjske, med njimi tudi Savinj-
sko-šaleške, so pred minulimi 
prazniki na predsednico vlade RS 
mag. Alenki Bratušek in pristojna 
ministrstva naslovili poziv za čim-
prejšnjo izgradnjo hitre ceste na 
trasi 3. razvojne osi. 

Na skupnem sestanku so ugota-
vljali, da aktivnosti oziroma postop-
ki v zvezi z izgradnjo ceste potekajo 
bistveno prepočasni, kar ima lahko 
za gospodarstvo usodne posledice. 
Dejstvo je, da usklajenega regio-
nalnega razvoja ne more biti brez 
sodobne prometne in ostale infra-
strukture, v tem smislu pa razume-
jo 3. razvojno os kot potrebno na 
celotni trasi. Ob tem poudarjajo, da 

ta mora zagotoviti pogoje za skla-
dnejši regionalni razvoj, povezati 
mora gospodarski prostor regij z 
evropskim. Prednosti, ki bi jih pri-
dobili z novo cestno povezavo, pa 
so še druge, »ker 3. razvojna os ni 
samo hitra cesta, ampak pomeni 
bistveno več: ustvarjanje razvojnih 
priložnosti za gospodarski in nego-
spodarski sektor, osnovo za dvig 
konkurenčnosti in dolgoročno pre-
strukturiranje regij ter realno upa-
nje, da se bo v prihodnje večji delež 
izobražene mladine, v katero v regi-
jah ogromno vlagamo, vračal nazaj 
in si tukaj z vsemi svojimi potenciali 
ustvaril lastno eksistenco.«

Vlada je za dva odseka hitre 
ceste že sprejela državna prostor-
ska načrta, za preostale odseke pa 
v zbornicah podpirajo umestitev 
trase, ki bo strokovno utemelje-

na, stroškovno sprejemljiva in bo 
omogočala izvedbo v najkrajšem 
možnem času. Če težave glede 
ustreznih prometnih povezav ne 
bodo rešene v ustreznem času, so 
nekateri nosilni gospodarski subjek-
ti, zlasti iz predelovalne industrije, 
zaradi vse večjih logističnih težav 
že napovedali možnost selitve pro-
izvodnje. 

Tehten argument, zaradi katerega 
bi pozivu gospodarstva, ki deluje v 
okviru omenjenih regionalnih zbor-
nic, pristojni v državi morali pri-
sluhniti, so zgovorna dejstva: zapo-
sluje blizu 100 tisoč sodelavcev, na 
leto ustvari 16,7 milijarde evrov 
prihodkov in 7,7 milijarde evrov 
izvoza. Na tem območju poslujejo 
največji slovenski izvozniki, zato 
direktorji premierko Alenko Bratu-
šek in nekatere ministre pozivajo, 

da v skladu s svojimi pristojnost-
mi v največji možni meri pospeši-
jo vse postopke za gradnjo hitre 
ceste. Več kot nedopustno bi bilo, 
da bi zaradi neustrezne prometne 
infrastrukture izgubili dragocena 
delovna mesta. Pričakujejo, da bo 
hitra cesta 3. razvojne osi umeščena 
v nacionalni program za obdobje 
2014–2020. Poleg tega so opozorili 
še na velik pomen sodobne cestne 
povezave pri navezovanju na pro-
metno infrastrukturo v sosednjih 
državah.
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Gospodarstvo od Koroške do Dolenjske zahteva in potrebuje hitro cesto – Poziv o uvrstitvi 
ceste v nacionalni razvojni program za obdobje 2014–2020

Milena Krstič - Planinc

Šoštanj, 30. oktobra – Občina 
Šoštanj se je skupaj z Rdečim kri-
žem že lani lotila humanitarnega 
projekta, ki so ga naslovili Združe-
no zgradimo hišo. Gre za hišo dru-
žine Siherle, matere z najstniškimi 
trojčki, ki se po sili razmer stiskajo v 
preko sto let stari majhni, iz lesa in 

kamna zgrajeni hiški v Zavodnjah 
nad Šoštanjem.

Tokrat so se o tem, kako gradnja 
poteka, seznanili na seji sveta Obči-
ne Šoštanj, kjer je o tem z besedo 
in fotografijo svetnikom poročal 
podžupan Vojko Krneža.

Čeprav so si močno želeli, da bi 
dela stekla že lani, jim je načrte 
premaknilo kar nekaj neljubih oko-

liščin. Tudi novembrske poplave, ki 
so dodobra namočile teren v oko-
lici parcele, zaradi česar s težkimi 
tovornjaki in gradbeno mehaniza-
cijo do tja ni bilo možno priti.

Letos pa je steklo. Najprej odme-
ra zemljišča, izkop, nadaljevalo s 
prvo in drugo ploščo ... V teh dneh 
dela pospešeno tečejo in računajo, 
da bo streha prekrita še letos. Vse 

potrebno za to pa je že pripravljeno 
in na parceli.

Pomagajo si s številnimi donator-
ji, vsakemu posebej so hvaležni. Če 
pa bi se našel še kakšen, ki bi bil pri-
pravljen darovati denar in material, 
bi ga bili zelo veseli tako na Občini 
Šoštanj kot na Rdečem križu, kjer je 
odprt poseben račun za te namene.
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Bo letos 
hiška 
pokrita?
Svetniki so 
se seznanili s 
humanitarnim 
projektom Združeno 
zgradimo hišo

Gradnja napreduje. (foto: arhiv Občine Šoštanj)

Hitra cesta pomeni bistveno več

Januarja je bila prekinjena 
javna obravnava za takole 

vrisano cesto  Velenje - 
Podlog. Sedaj »rišejo« tri 

nove variante.




